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Podravje, Slovenija � Na cestah zarisali neveljavne označbe prehodov za pešce

3D-zebre: nevaren eksperiment na naših cestah3D-zebre: nevaren eksperiment na naših cestah
Zavarovalnica Generali v sodelovanju z občinami in zavodom Varna pot že tretje leto po občinskih prometnicah riše Zavarovalnica Generali v sodelovanju z občinami in zavodom Varna pot že tretje leto po občinskih prometnicah riše 
3D-zebre – označbe prehodov za pešce v tridimenzionalni obliki. Na Ministrstvu za infrastrukturo in Agenciji RS za 3D-zebre – označbe prehodov za pešce v tridimenzionalni obliki. Na Ministrstvu za infrastrukturo in Agenciji RS za 
varnost prometa so jasni, da je tovrstna označba neveljavna! varnost prometa so jasni, da je tovrstna označba neveljavna! Stran 3.Stran 3.
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Postanite NAROČNIK in prejmite NAGRADO, 
2 kopalni karti s kosilom 

v BIOTERMAH Mala Nedelja
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Podjetje Alumero sicer zaposluje 
okrog 130 ljudi. Inšpektorat za delo 
je jasno in odločno navedel vrsto 
kršitev, ki so jih zaznali. Podjetje 
je namreč najelo 28 ukrajinskih de-
lavcev preko posrednikov, ne da bi 
preverili zakonitost dokumentov 
o njihovi napotitvi. Zato je inšpek-
torat izdal za skoraj 40.000 evrov 
glob. Od tega 10.000 evrov bistri-
škemu podjetju, podoben znesek 
pa še lani ustanovljenima mari-
borskima podjetjema Askar Slo in 
Prana, ki nista bili licencirani kot 
agenciji za posredovanje delavcev. 
Med nadzorom so inšpektorji izve-
deli tudi, da naj bi ukrajinski delavci 
delali dnevno po 12 ur in več ter da 
so bili tudi obravnavani drugače 
kot ostali zaposleni pri Alumeru, 
saj da niso uporabljali skupnih pro-
storov za malico, občasno sploh 
niso smeli iti na kosilo. Katja Čoh 
Kragolnik z inšpektorata za delo je 
ob tem dejala: »Podjetje Alumero 
je jasen primer izkoriščanja tujih 
delavcev, kar je nesprejemljivo. 
Pozivam vse delavce, da če prepoz-
najo podobne primere izkoriščanja 
ali pa imajo informacije o kršitvah 
delovnih pravic, to čimprej prija-
vijo na inšpektorat, saj je njihovo 
sodelovanje ključno pri uspešnem 
vodenju inšpekcijskih postopkov.«

V Alumeru izkoriščanje 
ostro zanikajo

Po dnevu molka se je na ostro 
izjavo inšpektorata odzvalo tudi 
podjetje Alumero, kjer priznavajo, 

da so sklenili pogodbo z agencija-
ma za posojanje delavcev, pri če-
mer pa niso preverili licenc. Odloč-
no pa zavračajo obtožbe o izkori-
ščanju ali diskriminaciji ukrajinskih 
delavcev. »Zagotavljamo politiko 
ničelne stopnje tolerance diskrimi-
nacije na vseh ravneh podjetja in 
zaradi obtožb sem osebno priza-
det. Zaposlujemo delavce iz Bosne 
in Hercegovine, Avstrije, Nepala, 
Madžarske, Slovenije in Ukrajine 
in vsi so obravnavani enako. Med 
delavci ne delamo razlik, vsi imajo 
enake pravice,« je pojasnil Patrick 
Pfeiff er, direktor podjetja. Ostro 
zavračajo navedbe inšpektorata, 
da zaposleni niso imeli odmora za 
malico ali da niso smeli uporablja-

ti skupne jedilnice. »Vsi ukrajinski 
delavci prejemajo nadomestilo za 
prehrano, ki ga zahteva zakon, in 
uporabljajo iste prostore v podje-
tju kot vsi drugi delavci.« 

Tudi eden izmed slovenskih 
delavcev, zaposlenih v podjetju, 
ki ne želi biti imenovan, je zanikal 
navedbe, da je podjetje ukrajinske 
delavce sililo delati 12 ur ali več. 
»Ker sem tam zaposlen, vam to 
lahko povem iz prve roke, enako 
lahko potrdijo tudi drugi sodelavci. 
Prav tako ne drži, da ukrajinski de-
lavci ne smejo uporabljati skupnih 
prostorov.«

V Alumeru so še dodali, da so 
zaposlili vseh 28 ukrajinskih de-
lavcev, ki sta jim zaradi prepovedi 

delovanja agenciji odpovedali de-
lovno razmerje, ter plačali kazen 
inšpektorata za delo. »Sankcijam 
niso nikoli nasprotovali, v postop-
ku so sodelovali tvorno in ažurno,« 
so potrdili tudi na inšpektoratu.

Tovrstne kršitve 
postajajo poslovni model

V primeru Alumera so torej 
besede podjetja proti besedam 
inšpektorata. Srž problema pa je 
v podjetjih, ki vidijo poslovno pri-
ložnost v posojanju delavcev, a 
brez pravih pravnih podlag. Na in-
špektoratu priznavajo, da tovrstne 
kršitve postajajo poslovni model. 
Sekretar regijske organizacije Skei 

Štajerske Dušan Legat je dejal, da 
bi morala svojo nalogo opraviti 
tudi država in zaostriti zakonodajo 
na tem področju.

Znan je primer lenarške TBP, 
kjer so preko agencije brez ustrez-

nih papirjev delo opravljali albanski 
delavci, ter agencije za posredova-
nje delavcev Stominus, ki je med 
drugim sodelovala tudi s Perutni-
no Ptuj.

Mojca Vtič

V Sloveniji letos skoraj 20.000 oseb delo opravlja preko agencij za posredovanje dela, kar je skoraj dvakrat toliko 
kot leto prej. Podjetij, katerih osrednja dejavnost je posredovanje delavcev, pa je po podatkih Ajpesa dobrih 200, 
poleg teh je še neznano število podjetij, ki za posredovanje dela niso registrirane in delavce (predvsem tuje) po-
sojajo brez ustreznih dovoljenj. Namerno ali nenamerno se je z neregistriranimi posredovalci del opeklo že več 
podjetij, med njimi tudi TBP iz Lenarta, zdaj pa še slovenjebistriški Alumero.

Slovenska Bistrica � Inšpektorat odkril izkoriščanje ukrajinskih delavcev

Alumero in obe agenciji plačali kazen 40.000 evrov

Foto: Mojca Vtič

Podjetje Alumero, ki je zraslo na ostankih nekdanjega Almonta, je v Sloveniji prisotno od leta 2012 in v Slovenski 
Bistrici trenutno zaposlujejo 130 ljudi. V letu 2012 so v Slovenijo investirali štiri milijone evrov, v lanskem poslov-
nem letu pa so zabeležili 12 milijonov evrov letnega prometa.

Kot smo že poročali, se je po 
dobrem mesecu in pol denar zanjo 
spet našel, zato je Drsi izvajalca 
del Cestno podjetje Ptuj (CPP) in 
Komunalo Slovenske gorice obve-

stila o nadaljevanje del oziroma, 
da destrniško traso takoj, ko bo to 
mogoče, spravita nazaj v svoje ter-
minske načrte.

Dejstvo je namreč, da sta se iz-

vajalca medtem lotila drugih pro-
jektov, zato smo ju vprašali, kdaj 
se z delavci in gradbenimi stroji 
vračata na Destrnik. Rok Loren-
čič, vodja sektorja gradnje na CPP, 
nam je povedal, da bodo gradbišče 
na delu kolesarske povezave ob re-
gionalni cesti Ptuj–Lenart ponov-
no odprli te dni in nadaljevali z že 
začetimi, nato pa ustavljenimi deli.

»Na projektu avtobusnih posta-
jališč in delu kolesarke že delamo, 
trenutno se posvečamo postajališ-
čem,« pa je dejal Aleš Živko, direk-
tor Komunale Slovenske gorice. 
»Po 15. avgustu bomo našo ekipo 
številčno še okrepili, da bomo pro-
jekt čimprej zaključili.«

Nadaljevanje začetih 
investicij

Spomnimo, da je Drsi ustavila 
3,6 milijona evrov vredno inve-
sticijo v teku, kar sicer ni pogosta 
praksa. Pogodba zanjo je bila pod-
pisana junija lani, rok za izvedbo pa 
je bil konec letošnjega septembra. 
Poleg državne kolesarske poveza-
ve spada zraven še rekonstrukcija 

regionalke Janežovci–Dolge Njive 
v dolžini 446 metrov z izgradnjo 
avtobusnih postajališč in obnovo 
križišča v Janežovcih med cestama 
Janežovci–Dolge Njive in Rogozni-
ca–Senarska. Večino denarja naj 
bi prispevala država, delež občine 
pa znaša nekaj manj kot 233.000 
evrov.

Izvajalca, Cestno podjetje Ptuj 
in Komunala Slovenske gorice, sta 

morala gradbišče zapustiti, pred 
tem pa ga ustrezno zavarovati, 
kar seveda ni bilo tako enostavno, 
zlasti ker trasa teče ob hišah, ki 
imajo čez njo speljane dovoze. Na 
destrniški občini so v tem času ak-
tivirali vse sile, da bi se investicija 
nadaljevala. Slednjič jim je pritrdila 
tudi resorna ministrica Alenka Bra-
tušek, ki je priznala, da v proračunu 
resda ni dovolj denarja za izvedbo 

vseh infrastrukturnih projektov, za 
katere so bile podpisane pogod-
be, vendar pa to ne sme veljati za 
tiste, ki se že izvajajo, zato jih je 
treba nadaljevati in dokončati. Kar 
je pomembno tudi zato, ker gre 
za investicijo, vezano na evropska 
sredstva iz odhajajoče fi nančne 
perspektive, torej mora biti dokon-
čana še letos.

Senka Dreu

Potem ko je Direkcija za ceste (DRSI) zaradi fi nančnih težav ustavila že začeto gradnjo 
državne kolesarske poti skozi Destrnik, je investicijo znova uvrstila med svoje projekte.

Destrnik � Cestno podjetje Ptuj se vrača na traso kolesarke

Gradnja mora biti končana še letos

Foto: SD

Na gradbišče na Destrniku, ki je mirovalo poldrugi mesec, se vračajo gradbeni delavci.

Leon Požar postal v. d. direktorjaLeon Požar postal v. d. direktorja
Vse od lanskih lokalnih volitev je destrniška občinska uprava 

delovala brez direktorja. Delo prvega med občinskimi uradniki 
je županja Vlasta Tetičkovič Toplak razdelila med zaposlene. 
Velik delež delovnih obveznosti je najbrž obdržala kar zase, saj 
je bila v mandatu prejšnjega župana sama direktorica občinske 
uprave. Kot je povedala, se na prvem razpisu, na katerega naj 
bi se prijavili štirje kandidati, ni odločila za nobenega. Ko se je 
občinski upravi marca na delovnem mestu višjega svetovalca za 
gospodarske dejavnosti pridružil diplomirani inženir strojništva 
Leon Požar iz videmske Lancove vasi, je bilo mogoče domnevati, 
da bo mesto direktorja zasedel prav on. A županja nam je takrat 
dokaj skrivnostno odgovorila, da bo lahko tudi on kandidat, če se 
bo na ponovni razpis tudi prijavil.

No, razpisa sicer še ni bilo, s seznama zaposlenih na Občini 
Destrnik, objavljenega na spletni strani, pa je razvidno, da Leon 
Požar po novem ni več višji svetovalec za gospodarske dejavnosti, 
pač pa opravlja naloge vršilca dolžnosti direktorja občinske 
uprave.

Lastnik licencirane agencije podpira 
strožjo zakonodajo

Na Ptujskem je po podatkih Ajpesa registriranih osem 
podjetij za posredovanje delovne sile. Med njimi je tudi 
podjetje, ustanovljeno pred petimi leti, ki posoja manjše število 
delavcev enemu izmed večjih zaposlovalcev v Podravju. Imena 
lastnik ne želi razkriti, o agencijskem delu pa je dejal: »Mnogi 
agencije za posredovanje zaposlenih razumejo kot trgovce z 
ljudmi, a je to daleč od resnice. Delavcu, ki ga agencija napoti 
na določeno delovno mesto pri naročniku, pripadajo enaka 
plačila in bonitete kot tam zaposlenim. Prav tako moramo 
agencije za posredovanje dela redno poročati ministrstvu. 
Mnoga podjetja pa se za najemanje agencijskih delavcev ne 
odločajo, saj so ti praviloma dražji, ob tem so zanje odgovorni 
v primeru nezgode, prav tako pa so soodgovorni za plačilno 
disciplino. Podjetja tako raje najemajo nekakšne podizvajalce 
ali projektne delavce in se s tem izognejo odgovornosti,« 
pojasnjuje lastnik ene izmed ptujskih agencij. 

Ob tem dodaja, da tovrstni primeri oz. anomalije mečejo 
slabo luč na registrirane agencije za posredovanje dela. 
»Tako da sem za še strožji nadzor, predvsem delodajalcev 
oz. naročnikov, ki si zakonodajo včasih prikrojijo po svoje, 
zagotovo pa je odgovornost na naročniku, da preveri 
ustreznost agencije oz. podjetja, s katerim sodeluje.«

Foto: Bobo/M24
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„3D-označbe prehoda za pešce 
nacionalna zakonodaja s področja 
cest, pravil cestnega prometa in 
prometne signalizacije ne vsebu-
je, zato njene različne izvedbe, ki 
se zasledijo na svetovnem spletu, 
ni dopustno uporabljati na javnih 
cestah. Na cestah se lahko označu-
je samo tiste talne označbe, ki so 
predpisane s Pravilnikom o prome-
tni signalizaciji in prometni opremi 
na cestah. Udeleženci cestnega 
prometa so dolžni prepoznati 
samo to prometno signalizacijo,“ 
so povedali na MZI. Poenostavlje-
no povedano to pomeni, da tridi-
menzionalno zarisani prehod za 
pešce dejansko ne obstaja in ga 
udeleženci v prometu niso dolžni 
prepoznati kot prometno signali-
zacijo. Zahtevi zakonitosti označ-

be niti ne zadosti prometni znak, 
ki ob 3D-zebri označuje prehod za 
pešce, so dodali na Policiji.

Zakonodajalec in varuhi 
reda v zadregi – 
kaj če se zgodi nesreča

Infrastrukturno ministrstvo in 
Policijo smo eksplicitno vprašali, 
kako bi se ugotavljala odgovor-
nost v primeru prometne nesreče 
na 3D-prehodu za pešce, ki je na 
javni prometni površini zarisan 
brez pravne podlage in „de facto“ 
ne obstaja. Na primer, da bi pešec 
na prehodu pravilno prečkal ces-
to, ker seveda ne more vedeti, da 
takšen prehod dejansko ni prehod, 
in bi ga medtem zbil avtomobil ali 
katero drugo vozilo. Oboji so se jas-

nemu odgovoru izognili. Možje v 
modrem so dali splošno pojasnilo: 
„V primerih prometne nesreče se 
ugotavlja ravnanje in odgovornost 
posameznih udeležencev prome-
tne nesreče ter se glede na ugo-
tovitve na kraju samem opredeli 
povzročitelja.“

Ptuj med prvimi 
z inovativno 3D-zebro

Zavarovalnica Generali je v Slo-
veniji zarisala že 16 3D-zeber, vse 
v bližini šol ali vrtcev, z obrazloži-
tvijo, da gre za inovativne rešitve 
za povečanje varnosti na prehodih 
za pešce. Da je situacija glede na 
neobstoječo podlago v zakonu še 
bolj skrb vzbujajoča – risali so jih 
v glavnem v bližini šol in vrtcev, z 

dovoljenji občin in ob strokovni 
pomoči zavoda Varna pot. Med 
prvimi občinami s 3D-zebro je bila 
predlani mestna občina Ptuj, zari-
sali so jo na prehodu za pešce pri 
največji ptujski osnovni šoli Ljudski 
vrt. Leta 2021 je Generali 3D-zebre 
podaril še občinama Velenje in Lju-
bljana. Lani so jih risali v Črnomlju, 
Kobaridu, Kranju, Mariboru, Mur-
ski Soboti, Novem mestu in Piranu, 
letos pa v Novi Gorici, Celju, Kr-
škem, Trebnjem in na Bledu. 

Kaj so o svojem 
eksperimentu povedali 
v Generaliju

Zakaj so 3D-zebre risali, če zanje 
v Pravilniku o prometni signalizaciji 
in opremi na cestah, Zakonu o pra-
vilih cestnega prometa in Zakonu 
o cestah nimajo pravne podlage? 
V Zavarovalnici Generali so naved-
li, da gre za eksperiment, ki da ga 
dovoljuje Zakon o pravilih cestne-
ga prometa, 3. odstavek 27. člena. 
„Na cesti se lahko za določeno 
obdobje, ki ne sme biti krajše od 
treh mesecev in daljše od enega 
leta, določi prometna ureditev, ki 
dovoli, omeji ali obveže udeležen-

ce cestnega prometa k ravnanju, ki 
je lahko v nasprotju s prometnimi 
pravili, določenimi s tem zakonom 
(eksperiment). Eksperimentalna 
prometna ureditev mora biti oz-
načena s predpisano prometno 
signalizacijo na način, ki omogoča 
vsem udeležencem cestnega pro-
meta nedvoumno in varno udelež-
bo v cestnem prometu.“

Nadalje so odločitev o svojem 
eksperimentiranju na cestah v Ge-
neraliju utemeljili takole: „Pri prip-
ravi gradiv in implementaciji pro-
jekta 3D-zebre smo pravne podla-
ge preučili skupaj s strokovno po-
močjo partnerja projekta zavoda 
Varna pot. Številne novosti na po-
dročju trajne ali varne mobilnosti 
po vseh državah praviloma v fazi 
testiranj ali eksperimenta nimajo 
pravne podlage za implementaci-
jo, saj jih zakonodaja ali pravilniki 
še ne zajemajo ali nanje niso prip-
ravljeni. Enako velja tudi za tako 
imenovane 3D-zebre, pri čemer je 
treba poudariti, da v tem primeru 
nikakor ne gre za signalizacijo, ki 
bi jo katerakoli izmed držav EU im-
plementirala kot infrastrukturno 
rešitev, temveč zgolj in samo za 
primer spodbujanja odgovornih k 

zavarovanju najšibkejših udeležen-
cev pred 'močnejšimi', torej vozni-
ki motornih vozil.“

MZI: »3D-zebra 
strokovno nedorečena«

Na MZI dikcijo (dopustnost) 
eksperimenta oziroma poskusnih 
rešitev tolmačijo nekoliko druga-
če, kot to razumejo v zavarovalni-
ci: „Sprejemljivost nove rešitve je 
lahko vključena v formalne pred-
pise s področja prometne signa-
lizacije na podlagi tujih pozitivnih 
izkušenj, spremenjene konvencije, 
lahko pa je tudi odločitev, da s po-
skusno prometno ureditvijo, ki jo 
dopušča Zakon o cestah, takšno 
rešitev testira upravljavec državne 
ceste, ki je po izvedeni poskusni 
prometni ureditvi dolžan ovre-
dnotiti njene učinke na varnost 
udeležencev cestnega prometa, 
in s tem predlagati, da se rešitev 
vključi v formalne predpise. Letos 
so bile pripravljene in sprejete teh-
nične smernice s področja površin 
za pešce, ki omenjene označbe, 
zaradi strokovne nedorečenosti 
rešitve, ne vključujejo.“

Mojca Zemljarič

Zavarovalnica Generali v sodelovanju z občinami in zavodom Varna pot že tretje leto 
po občinskih prometnicah riše 3D-zebre – označbe prehodov za pešce v tridimenzio-
nalni obliki. Na Ministrstvu za infrastrukturo (MZI), ki je pripravljavec predpisov za 
področje prometa, ter Agenciji RS za varnost prometa (AVP) so jasni, da je tovrstna 
označba neveljavna, saj je brez zakonske podlage. V Spodnjem Podravju so 3D-prehod 
zarisali na Ptuju in pri Sv. Andražu.

Foto: ČG

Zarisani 3D-prehod za pešce v pravnih predpisih s področja prometa ne obstaja. Torej so pešci, če po njem preč-
kajo cesto, v prekršku, vozniki pa ga niso dolžni upoštevati in ne ustaviti. Kaj pa, če se na prehodu za pešce, ki je 
(3D), a ga dejansko ni, zgodi prometna nesreča?

Foto: ČG

„3D označbe prehoda za pešce nacionalna zakonodaja s področja cest, pravil cestnega prometa in prometne signa-
lizacije ne vsebuje, zato njene različne izvedbe, ki jih zasledimo na svetovnem spletu, tudi ni dopustno uporabljati 
na javnih cestah,“ so poudarili na MZI.

Glavna cesta skozi Kidričevo je 
ena izmed prometno bolj obreme-
njenih, saj je povezava med dvema 
mestnima središčema, Ptujem in 
Slovensko Bistrico, ter industrij-
skim Kidričevim med njima. Repu-
bliška direkcija za infrastrukturo 
(DRSI) je vzporedno z gradnjo 
nove kidričevske obvoznice ob-
navljala tudi šestkilometrski odsek 
obstoječe regionalke, ki so jo prep-
lastili ter na novo uredili križišča 
z lokalnimi cestami: za Njiverce, 
Kidričevo, Kungoto, na obvoznico 
in h gramoznici Pleterje – gradbeni 

del. Tri križišča so opremili s sema-
forji, da bi zagotovili višjo stopnjo 
varnosti v prometu. Še posebej je 
bilo v preteklosti nevarno križišče 
za Kungoto, kjer je ugasnilo več 
življenj voznikov. V okviru moder-
nizacije ceste, ki je veljala 4,2 mili-
jona evrov, je DRSI naročila sema-
forizacijo križišč. 

Boljša rešitev bi bila 
v krožiščih

Nekateri so bili sicer mnenja, da 
semaforji niso najprimernejša reši-
tev. Ker je prostora ob cesti veliko, 

bi lahko uredili krožišča ali pa Kun-
goto in Kidričevo povezali s podvo-
zom ali nadvozom. To bi sicer stalo 
več kot semaforji, a bi verjetno za 
varnost udeležencev in pretočnost 
prometa prineslo več pozitivnega. 

Kakorkoli, semaforji stojijo in so 
v uporabi, ali so učinkoviti, bodo 
pokazale izkušnje čez čas. V križ-
išču za Kungoto se je sicer pri se-
maforjih zgodila prometna nesre-
ča, še preden so jih uradno predali 
v uporabo. 

Pred tednom dni so bili sema-
forji na glavni kidričevski cesti v 
senci, kar je marsikaterega voznika 
zmedlo, saj ni znal oceniti, ali sema-
for ne dela ali pa nanj zaradi močne 
sončne svetlobe ne vidi dobro. Se-
maforji so bili v okvari, so povedali 
na DRSI, ki je upravljavec državne 
ceste. Razlog okvare so bila neurja, 
ki so povzročila izpad električnega 
napajanja. Semaforji niso delovali 
od srede do petka pozno zvečer, 
ko so jih vzdrževalci popravili.

MZ

Samo tri mesece so delovali semaforji na obnovljeni glav-
ni cesti skozi kidričevski gozd, proti Slovenski Bistrici. Za-
kaj so bili pred tednom dni v temi, so pojasnili na Direkciji 
RS za infrastrukturo. 

Kidričevo � Glavna cesta proti Slovenski Bistrici

Tridnevni semaforski mrk

Foto: ČG

Nedelovanje semaforjev je voznike presenetilo, zato se je marsikdo v križišču zmedeno odzval.

Ptuj, Sv. Andraž, Slovenija � Na cestah zarisali neveljavne označbe prehodov za pešce

3D-zebre: nevaren eksperiment na naših cestah3D-zebre: nevaren eksperiment na naših cestah

Študij o vplivu cestnih 3D-označb še nimamoŠtudij o vplivu cestnih 3D-označb še nimamo
»Simulacije označb prehodov za pešce in kolesarje s 3D-efektom se v različnih medijskih člankih 

in komentarjih na svetovnem spletu prikazujejo že dalj časa. Po dosegljivih informacijah naj bi se v 
posameznih državah (Anglija, Italija, Hrvaška) že izvajalo praktično eksperimentiranje, vključno z 
monitoringi, na podlagi katerih je odvisna odločitev o sprejemljivosti tovrstne prometne signalizacije 
in njenem vplivu na prometno varnost. Trenutno še ni zaslediti študije, ki bi analizirala stanje pred 
ukrepom in po njem ter dejanski vpliv nove označbe 3D-prehoda na prometno varnost,“ so razložili na 
infrastrukturnem ministrstvu.
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„Izvajalci so zelo zasedeni, 
obljubili so nam, da bodo manj-
kajoča odseka, gre za nekaj deset 
metrov, asfaltirali te dni. Drugače 
pa je treba ob stezi namestiti pro-
metne znake, čaka nas urejanje 
brežin, bankin in priključkov na 
kmetijska zemljišča. Po spomla-

danski povodnji, ko se je dvignila 
podtalnica, smo imeli gradbišče 
kolesarke v Mostju pod vodo. 
Sreča v nesreči je bila, da se je to 
zgodilo, preden bi bila steza zgra-
jena. Tako smo imeli možnost, da 
smo dodatno nasuli gramoz in 
nivo dvignili. Celotni del v Mostju 

smo povišali, za nasutje pa porabili 
tisoče m³ materiala, zaradi česar so 
nastali dodatni stroški. A če smo 
imeli gradbišče odprto in je po-
vodenj v naravi pokazala, do kod 
pride voda, je bilo smotrno teren 
dvigniti. Ocenjujem, da smo višino 
kolesarske steze sedaj dvignili tako 
visoko, da voda na nanjo več ne 
seže. Razen res morda v ekstremih 
primerih, vendar bi bile takrat pod 
vodo tudi druge ceste,“ je pojasnil 
juršinski župan Robert Horvat in iz-
postavil, da je več kot zadovoljen, 
da je Direkcija RS za infrastrukturo 
(DRSI) čez Pesnico zgradila brv. 

„Kazalo je, da brvi še nekaj let ne 
bo. Izrecno je treba poudariti, da je 
nekdanji župan Alojz Kaučič napel 
vse moči, da je DRSI brv zgradila 
in imamo kolesarko povezana oba 
bregova. Zbrana imamo soglasja 
vseh lastnikov, ki dovoljujejo grad-
njo, izvedene so izmere, sedaj ča-
kamo samo še odločbe geodetske 
uprave, ki bodo podlaga za nakup 
teh zemljišč. Tehnični pregled ko-
lesarske steze bi predvidoma imeli 
septembra, dokumentacijo zanj 
pripravljajo.“

Juršinčani bi s 
kolesarkami nadaljevali

Z izgradnjo kolesarskih povezav 
se bo regiji bistveno povečala var-
nost kolesarjev. Od Juršincev do 
Ptuja je bilo doslej možno kolesariti 
le po glavni cesti, sedaj bosta po-
deželska slovenjegoriška občina in 
mesto povezana s kolesarsko ste-
zo. „Z vidika varnosti je to izjemno 
pomembna pridobitev. Želja je, da 
bi gradnjo kolesarskih povezav na-
daljevali proti Gomili in Sv. Juriju. 
Gradila bi država, vendar so nam 
nakazali, naj s projektiranjem poča-
kamo. Kolesarska povezava do Sv. 

Jurija bi bila res super, saj je od tam 
že zgrajena steza do Radencev, 
drugi krak pa gradijo proti Cerkve-
njaku. Prav tako bi bilo smotrno, 
da bi enkrat v prihodnosti juršinsko 
kolesarko povezali z občinami Dor-
nava, Markovci in Gorišnica.“

Avtomobili in 
štirikolesniki na 
kolesarko ne sodijo

Na nekaterih delih kolesarske 
steze v Juršincih bo vožnja dovo-
ljena tudi za traktorje, saj drugače 

dostop do kmetijskih zemljišč ne bi 
bil mogoč. „Ne vidim težave, da se 
kolesarji in traktoristi ne bi mogli 
srečati oziroma se drug drugemu 
izogniti. Ocenjujem, da bo več 
traktorskega prometa v obdobju 
obdelovanja površin in spravila 
pridelka. Treba bo najti kompro-
mis, brez potrpežljivosti ne bo šlo. 
Po večjih delih, na primer spravilu 
pridelkov, bomo bdeli nad tem, da 
bo steza očiščena in varna,“ je na-
vedel župan Horvat in dodal, da si 
na stezi ne želijo prometa osebnih 
vozil in vožnje s štirikolesniki, kar 

se že dogaja. V izogib temu bodo 
na mestih, kjer bo to možno, pos-
tavili stebričke, ne izključujejo tudi 
nadzora.

Zakaj so bile na stezi 
glinene leteče tarče

V začetku julija so kolesarje, 
ki novo stezo v Juršincih že upo-
rabljajo, zmotile glinene leteče 
tarče – glinasti golobi z bližnjega 
strelišča. „Del kolesarke smo za-
radi strelskega tekmovanja zaprli 
in uredili obvoz, v nedeljo zvečer 
po prireditvi je bila steza očiščena. 
Lovci so sicer teden dni pred tek-
movanjem v streljanju na glinaste 
golobe organizirali trening s preiz-
kusom strelišča in naprav. Takrat 
kolesarske steze res niso počisti-
li. Imajo pa lovci namen strelišče 
spremeniti in glinene leteče tarče 
v smeri kolesarke več ne bi poleta-
vale. Strelska tekma bo v začetku 
julija, v soboto in nedeljo, kar bo 
tradicionalna prireditev naše lo-
vske družine. Dva dni, ko je tekma 
potekala, je bil obvoz na kolesarki 
urejen. V nedeljo zvečer po tekmi 
je bila steza pometena in oprana.“

Mojca Zemljarič

Po občini so se namreč razširile 
govorice, da Nova KBM, ki je v za-
četku leta postala članica Skupine 
OTP, nima več interesa, da bi imela 
bankomate v majhnih občinah, 
zato bo zaprla tudi trnovskega. 
Kot je znano, se je to v preteklo-
sti že marsikje zgodilo, in to tudi 
v neposredni bližini Trnovske vasi. 
Tako se je Nova KBM spomladi 
2019 odločila, da zaradi nerenta-
bilnosti iz svoje poslovne mreže 
umakne bankomat v Vitomarcih, 
a jim ga je tam z močno angažira-
nostjo vodstva občine in peticijo 
občanov nato vendarle uspelo oh-
raniti. Kar pa kasneje ni uspelo na 
Destrniku, kjer so brez bankomata 
ostali jeseni 2020. Je zdaj na vrsti 
še trnovski, se sprašujejo občani 
in številni uporabniki bankomata v 
tranzitu, čeprav rentabilnost tega 
bankomata gotovo ni vprašljiva? 

Ali bankomat pogosto ne dela 
zato, da bo banka imela razlog, da 
ga ukine, če ne bo prinašal prome-
ta?Nikakor ne, so nam v ponede-
ljek zagotovili v Novi KBM. »Ban-
komat v Trnovski vasi je bil zaradi 
večje tehnične okvare nedavno v 

popravilu dlje časa od pričakova-
nega, vendar zdaj spet deluje in 
ostaja na tej lokaciji. Prav tako ta 
čas ne načrtujemo ukinitve banko-
mata v Vitomarcih.«

Da bankomat ostaja na tej loka-
ciji, je seveda odlična novica za ob-

čane, ob tem pa bi bilo dobro, da bi 
tudi deloval. Kajti denarja na njem 
še vedno ni mogoče dvigniti, kar je 
razvidno tudi iz obvestila na zaslo-
nu. Tehnična okvara torej očitno še 
ni odpravljena.

SD

Občina Juršinci končuje gradnjo kolesarskih stez. Asfaltirati je treba samo še priključ-
ke na novozgrajeno brv čez Pesnico. Na kolesarski stezi so že tudi zarisali talne označ-
be. Čeprav steza ni v celoti končana in tehnično pregledana, dejansko je gradbišče, jo 
kolesarji že uporabljajo. 

Ker bankomat, ki je postavljen v steno zdravstvenega doma, zadnje čase večkrat ni 
delal, so se občani zbali, da ga bodo izgubili.

Juršinci � Gradnja kolesarske steze skoraj končana

Osem kilometrov kolesarke z brvjo čez Pesnico

Trnovska vas � Na bankomatu večkrat ni mogoče dvigniti denarja

Kriva naj bi bila tehnična okvara

Foto: MZ

Kolesarska steza je projekt, ki izboljšuje kakovost življenja na podeželju in zagotavlja večjo stopnjo prometne 
varnosti.

Foto: MZ

Župan Juršincev Robert Horvat je zadovoljen, da bo občina kmalu pove-
zana s kolesarsko stezo vse do Ptuja. „Kdo v Sloveniji si je pred 20 leti 
predstavljal, da bomo po državi zgradili toliko kolesarskih stez. Nedvomno 
je to prispevek k večji prometni varnosti.“

Foto: SD

Čeprav na Novi KBM pravijo, da so odpravili tehnično okvaro na trnovskem bankomatu, jim to očitno še ni 
uspelo, saj bankomat še vedno ne deluje.

Anketa o obveznem članstvu
v Kmetijsko-gozdarski zbornici Slovenije

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano ob prenovi 
-

 
https://www.1ka.si/ClanstvoKGZ QR-kodi

Sobivanje med kolesarji in traktoristiSobivanje med kolesarji in traktoristi
Občina Juršinci ni edina v spodnjepodravskem okolju, ki bo 

na kolesarski stezi dovoljevala promet traktorjev in kmetijske 
mehanizacije. Enaka praksa je tudi v občini Kidričevo, na kolesarski 
stezi proti Lovrencu. Župan Anton Leskovar je povedal, da se 
kombinirani promet odvija umirjeno, izkušnja je pozitivna, z 
nobene strani ni težav. „Kmetje imajo po končanem delu 24 ur časa, 
da stezo za seboj počistijo, kar tudi naredijo in težav nimamo.“

Da s takšnim sobivanjem na prometni površini, torej kolesarjev 
in traktoristov, ni nič narobe, so razložili tudi na republiški Agenciji 
za varnost prometa (AVP). „Pravilnik o prometni signalizaciji in 
prometni opremi na cestah določa, da se uporaba kolesarske poti 
ali steze za druga vozila označi z dopolnilno tablo. Za udeležence 
cestnega prometa, ki jim je dovoljena uporaba kolesarske poti ali 
steze, veljajo pravila o prednosti, ki veljajo tudi sicer. Torej tako za 
tiste, ki vozijo po tej površini, kot za tiste, ki jo prečkajo.“

Na AVP so pozdravili tudi intenzivnost gradnje kolesarskih stez 
v minulih letih, saj se s tem povečuje stopnja varnosti kolesarjev. 
So pa tudi opozorili, da se steze ne gradijo za to, da bi kolesarji še 
naprej vozili po cestah ob njih. „Dobro in pravilno zastavljen projekt 
je ključnega pomena,“ so med drugim poudarili v odgovoru na naša 
novinarska vprašanja. 

Foto: MZ



Štajerski TEDNIK petek, 28. 7. 2023    COLOR CMYK stran 5

petek � 28. julija 2023   5Podravje

Direktor ptujskega kmetijskega 
zavoda Andrej Rebernišek pa je 
dejal: »Leto 2023 je najtežje leto v 
zgodovini Slovenije, takšnih škod 
še nismo doživeli.«

O ocenah škode v Podravju Dra-
gomir Murko za zdaj še ne more 
govoriti, saj da šele pripravljajo 

sklep za začetek sicer že petega 
ocenjevanja škode. »Prav tako je 
bila poškodovanost območij iz-
jemno različna, v zadnjih dneh je 
bilo prizadeto predvsem območje 
Trnovske vasi in Vitomarcev. V pri-
merjavi z Vojnikom in Novo Cerkvi-
jo pa smo kljub vsemu še imeli 

srečo, čeprav je bilo tudi pri nas od 
maja do danes poškodovanih več 
kot 500 objektov.«

Škoda, kot je še ni bilo
Škoda je večmilijonska, zgolj 

intervencijski stroški, torej stroški 
folije, protipoplavnih vreč in ak-
tivnosti v povezavi z zagotovitvijo 
prevoznosti cest, bodo v Podravju 
obsegali okrog dva milijona evrov.

Najprej je sadjarje prizadela spo-
mladanska pozeba, ki je zdesetka-
la pridelek sadja, nato so sledile 
majske poplave in zaradi obilnega 
deževja uničujoči plazovi, za name-
ček pa so julija kmete prizadela še 
neurja s točo in vetrom. »V sedmih 
mesecih letos je v povprečju pad-
lo 930 mm padavin, to je običajna 
letna količina padavin. Po res gro-
bih ocenah je bilo ob prvih večjih 
nalivih poplavljenih 23.370 ha kme-
tijskih površin, nastala škoda pa je 
dosegla okrog 11 milijonov evrov. 
Neurje s točo in močo je prizadelo 
dodatnih 5.424 ha, nastalo škodo 
pa ocenjujemo na 10,5 milijona 
evrov. K temu je treba prišteti še 
500 plazov. Čez palec ocenjujemo, 

da je na območju našega zavoda 
škode več kot 22 milijonov evrov,« 
je povedal Rebernišek.

Nekateri kmetje 
na robu obupa

Direktor ptujskega kmetijskega 
zavoda pravi, da skorajda ni ob-
močja, ki ga od pomladi letos ne 
bi prizadele vremenske neprilike, 
kljub temu pa je izpostavil območje 
Trnovske vasi. »Nekatere kmete so 
maja prizadele poplave, tako da so 
s koruzo posajena polja preorali in 
jih na novo zasadili, sedaj pa jim je 
pridelek vzela še toča. Nekateri so 
resnično obupani.« 

Spet drugi se sprašujejo, kako s 
polj pospraviti pridelek. Vsaj peti-
na, če ne tretjina pšenice še ni po-
žete, saj so nenehne padavine že-
tev zaustavile. »Sedaj se že pojavlja 
vprašanje kakovosti in smiselnosti 

žetve, kajti ponekod je pšenica že 
začela kaliti,« opaža Rebernišek. 
Nekateri kmetje so zaradi poplav 
ostali brez odkosa travinja, izjemne 
težave imajo tudi pri sušenju krme. 
Močno prizadet je tudi pridelek 
buč, ki so ponekod zaradi moče in 
nizkih temperatur slabše vzklile, 
sedaj pa jih je obtolkla še toča. Le-
dene kroglice so sejale škodo še na 
trajnih nasadih, ki niso obvarovani s 
protitočnimi mrežami, na vinogra-
dih. »Škoda je bistveno večja kot 
lani. Lani je bila katastrofalna, letos 
še bolj, ob tem da so še odkupne 
cene nižje, kar bo drastično pos-
labšalo položaj nekaterih kmetij.« 
Rešitev, meni Rebernišek, bi bilo 
sprejetje interventnega zakona ter 
pomoč najbolj prizadetim kmeti-
jam z zmanjšanjem ali odpisom pla-
čila prispevkov.

Mojca Vtič

Vreme je pogosta tema pogovorov, še posebej letos. Za 
opis posledic prepogostega divjanja in besnenja vetra, 
dežja in toče počasi že zmanjkuje besed, škoda obsega 
desetine milijone evrov, ptujska izpostava za zaščito 
in reševanje pa pripravlja že peto ocenjevanje škode v 
zgolj treh mesecih. »Zgolj v zadnjih desetih dneh smo 
zabeležili skoraj 1.000 posredovanj, od tega več sto na 
strehah. Skorajda ni dneva v juliju, ko katera izmed 
ekip gasilcev ne bi bila na terenu,« je dejal vodja ptu-
jske izpostave Dragomir Murko.

Podravje � Najtežje leto v zgodovini samostojne države

Toliko klicev na pomoč kot letos lani ni bilo

Foto: PGD Majšperk

Gasilci v Majšperku so podobno kot druga gasilska društva do začetka 
julija letos zabeležili več intervencij kot v celotnem letu 2022.

Foto: PGD Zgornja Bistrica

Zgolj v torek so na območju Slovenske Bistrice občani gasilce na pomoč poklicali 29-krat. Veter je podiral drevesa 
in odkrival strehe.

Videm � Gradnja lagune s pokopanimi plastičnimi loparji in odpadki

Ekološki otok ali ekološka bomba
Regulacija več kot osmih kilometrov potoka Polskava se je začela januarja lani. V dobrem letu in pol je bila struga 
poglobljena, zgrajeni novi mostovi, brvi, a dela je še precej. Med drugim izvajalec VGP Drava Ptuj na območju nekda-
nje struge v Lancovi vasi gradi nišni ekološki otok oz. laguno. Svetnik Žiga Škrabl pa ob tem opozarja, da bi morala 
občina ali država najprej pregledati in po potrebi sanirati to območje, ki je vrsto let služilo za odlagališče.

»Želel bi, da se ta stara struga sa-
nira, očisti in šele nato zasipa z ma-
terialom. Ekološka katastrofa je že 
sedaj, vendar jo je še možno sanira-
ti. Če bodo morebiti strugo zasipali, 
bo ekološka katastrofa očem nevi-
dna, a problema se ne bomo niti 
dotaknili, česar si seveda ne želim, 
saj bo potem spet potrebno veliko 
energije in časa, ko bodo stroji odšli 
iz tega območja, da bodo prišli na-
zaj,« pravi Škrabl. 

Stara struga je, kot pravi doma-
čin, vrsto let služila za odlagališče 
najrazličnejših odpadkov. Še danes 
so ob robu gradbišča vidni plastič-
ni loparji in loparji za badminton, 
pa plastični lončki za rože, večji 
kosi odpadnega gradbenega ma-
teriala … 

A z Direkcije za vode, ki je naroč-
nik projekta na tem območju, od-
govarjajo: »Izvajalec del na omenje-
ni lokaciji ob potoku Polskava nas 
je seznanil, da pri izvedbi (izkopu) 
velike ekološke niše ni bilo najde-
nega črnega odlagališča. Ponekod 
je bila pri izkopu najdena manjša 
količina gradbenih odpadkov (od-

padni beton), ki je trenutno locira-
na na začasni gradbiščni deponiji 
in bo po končani izvedbi del preda-
na pooblaščenemu prevzemniku 
gradbenih odpadkov, za kar bodo 
pridobljeni ustrezni evidenčni listi.« 

Tudi župan Brane Kolednik je 
dejal, da jih podjetje o morebitnem 
divjem odlagališču ni obvestilo, ter 
dodal, da je odlagališče dolžan sa-
nirati lastnik zemljišča. 

Videmski svetnik Škrabl pravi, 
da je nad neodzivnostjo razočaran. 
»Glede na izjave se zdi, kot da odla-
gališča nikoli ne bi bilo. A to ne drži, 
odlagališče je bilo na tem območju, 
saj so odpadki vidni še danes. Mor-
da res niso v celoti na zemljiščih, 
kjer se izvaja projekt, vendar se ne-
posredno dotikajo nove lagune. In 
morali bi ukrepati sedaj, dokler so 
stroji še na tem območju.« Glede 

na to, da se gradbena dela že bliža-
jo koncu in laguna oz. niša dobiva 
svojo končno obliko, ni pričakovati, 
da se bo ponovno prečesalo dro-
bovje tega območja.

Potok Polskava je bil reguliran 
konec sedemdesetih let prejšnjega 
stoletja, v letih 1998 in 2010 pa je 
ponovno pokazal, koliko škode lah-
ko povzroči sicer miren vodotok. 

Mojca Vtič

Foto: MV

Urejanje potoka Polskava se bliža koncu. Na območju gradnje ekološkega otoka pa je možno videti nedavno odvr-
žene steklenice in plastenke, pa tudi odpadke, ki so na tem območju že zagotovo dalj časa.

Prlekija � Dela prevzela Komunala Ormož

1,2 milijona evrov za sanacijo plazu
Županja občine Ljutomer Olga Karba in direktorica Komunal-
nega podjetja Ormož Pavla Majcen sta podpisali pogodbo za 
sanacijo plazu na lokalni cesti Radoslavci–Gomila in pod hišo 
v Moravcih v Slovenskih goricah 138.

Foto: NŠ

Pogodbo sta podpisali ljutomerska županja Olga Karba (levo) in direk-
torica KP Ormož Pavla Majcen.

Na območju plazu se že več let pojavlja nestabilnost terena, ki se 
kaže v poškodbah na cestišču in na bližnjem stanovanjskem objektu. 
Cesto so sicer že nekajkrat neuspešno sanirali.

V letu 2020 je Občina Ljutomer naročila idejno zasnovo za sanacijo 
plazu, dve leti pozneje še projektno dokumentacijo. Projekt predvide-
va sanacijo plazu s sidrano pilotno steno na območju ceste in sanacijo 
oziroma stabilizacijo hiše skupaj z izvedbo globinskega odvodnjava-
nja pobočja za doseganje ustreznega faktorja varnosti proti porušitvi 
pobočja. V ta namen so bile predhodno izvedene tudi terenske raz-
iskave z geomehanskim vrtanjem ter inženirsko geološko kartiranje 
plaza. Izdelanih je bilo devet vrtin globine 12 oz. 15 metrov. Občina 
Ljutomer je javno naročilo za izbiro izvajalca gradbenih del objavila na 
portalu javnih naročil, ponudbo pa je oddalo le Komunalno podjetje 
Ormož za vrednost 1.197.481 evrov. Višina nepovratnih sredstev znaša 
969.511,47 evra.

Po podpisu izvajalske pogodbe sledi uvod v delo. Dela bodo pred-
vidoma končana konec oktobra letos. Na novo bodo uredili tudi ces-
tišče ter površinsko in globinsko odvodnjavanje terena.

NŠ

Število intervencij v letu 2022 in v prvih sedmih 
mesecih letos

Gasilska zveza 2022 do julija 2023
Markovci - Cirkulane - Zavrč 17 55
Majšperk 38 44
Kidričevo 51 23
Lenart 131 247
Ormož 157 184
Ptuj 285 183
Juršinci 20 29
Dornava 15 24
Slovenska Bistrica 292 252
Središče ob Dravi 22 20
Videm 58 71
Trnovska vas 7 29
Starše 27 37
Destrnik 6 16
Gorišnica 33 58
Skupaj 1159 1272

Vir: Spin
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Hiša Silva Koreza je okrog 700 metrov 
oddaljena od glavne regionalne ceste oz. 
po cesti slaba dva kilometra iz centra Že-
tal. O gradnji optičnega omrežja je slišal 
od sosedov, in ko je kontaktiral izvajalce, 
je ugotovil, da njegov hišni naslov ni pred-
viden za priklop. »Nihče ni prišel vprašat, 
ali smo zainteresirani za priklop, in ko sem 

slišal za začetek gradnje, sem klical na 
podjetje in doživel šok, da mi za priključi-
tev nismo predvideni. Zahteval sem odgo-
vor, zakaj ne, a odgovor je bil: ‘ker pač tak 
je’. Občutek imam, da je glavni projektant 
bagrist.« Korezu je Rune ponudil možnost, 
da mu priskrbijo kabel in cev, vse ostalo, 
torej od služnosti do izkopa pa mora opra-

viti sam, nato pa seveda še plačati priklop. 
»Nisem nor, da bi plačal več tisoč evrov za 
optično omrežje, medtem ko nekaterim 
ni treba niti evra. Menim, da je tudi ob-
čina delno sokriva, saj se obnaša, kot da 
se je optično omrežje ne tiče, čeprav je 
izgradnja optičnega omrežja največji pro-
jekt zadnjega obdobja. Ob tem v podjetju 

pravijo, da gre za zasebni projekt, vendar 
pa navsezadnje Rune operira z evropskim 
denarjem. Prav tako pogoj, da zgradijo 80 
% priključkov, pomeni, da bodo izpadli tisti, 
ki že sedaj niso imeli možnosti.« 

Tisoče evrov za  en priključek?!
Brez priključka bi ostali tudi Kodričevi iz 

Čermožiš, ki čeprav nimajo mobilnega in 
ne internetnega signala, niso uvrščeni na 
seznam belih lis, ki jih je pred leti pripravilo 
kmetijsko ministrstvo. »Otroka sta morala 
v času covida, šolanja na daljavo, živeti v 
Mariboru, saj sicer ne bi opravila šolskih 
obveznosti.« Da ne bi zakonca zamudila 
optičnega vlaka, sta preklicala vse številke, 
pravita. »Klicala sva vse od Poncija do Pila-
ta, a do pravih informacij nisva prišla, eno-
stavno nisva bila vključena v načrt izgra-
dnje. Nato sva prejela ponudbo, da nam 

izvajalci podjetja Rune izkopljejo jarek do 
našega naslova, seveda za plačilo. Predra-
čun je bil v višini 5.400 evrov za okrog 700 
metrov jarka; če bi bilo kopanje zahtevnej-
še, torej da bi bilo na trasi kamenje, bi bil 
predračun še enkrat višji. Pogodili smo se, 
da si jarek izkopljeva sama, oni dajo cevi in 
trak, seveda pa še plačava priklop. Jarek 
je izkopan, cevi in trak sva prejela. PO dol-
gem čakanju pa sva v roke vendarle preje-
la tudi pogodbo.« Do izvajalcev je pristopil 
tudi Ivan Bedenik, ki jih je vprašal, zakaj do 
njegovega naslova ne nameravajo položiti 
optike. »Eden izmed delavcev, ki je razu-
mel moje vprašanje, je odvrnil: ‘Više od 
200 metara ne kopljemo.’ Sprašujem se, ali 
smo Haložani najbogatejši državljani, da si 
bomo še optiko sami gradili? Ob tem pa se 
uničuje tudi infrastruktura, ki smo jo sami 
gradili. Zaradi podbojev cest je marsikje že 
dvignilo asfalt. Ne vem, ni kontrole, delajo, 

V Skupnosti občin Slovenije (SOS) so 
poudarili, da je predlog zakona zasnovan 
v duhu očitne tendence po krepitvi držav-
ne centralizacije, kar se najbolj očitno kaže 
prav pri poskusu podržavljenja oskrbe s 
pitno vodo. „Oskrba s pitno vodo je doslej 
veljala za izvirno pristojnost občin, sedaj 
predlog zakona govori o tem, da bo drža-
va prenesla to nalogo z države na občine. 
To nedopustno krši zagotovljen položaj 
lokalne samouprave, pa tudi sodišče je že 
v preteklosti večkrat potrdilo, da gre za iz-
virno pristojnost občin in izrazito lokalno 
zadevo. Tako da je tak poseg, tudi z vidika 
nujnosti implementacije 70. a-člena Usta-
ve RS, nerazumljiv.“

„Če pa bi že po novem govorili o prene-
seni pristojnosti, je Ustava RS jasna – vsa-
kemu prenosu nalog mora slediti tudi oce-
na in prenos fi nančnih sredstev. Finančnih 
sredstev predlog zakona ne obravnava, 
prav tako se o tem nismo pogovarjali z mi-
nistrstvom, ker takšnih ocen nimajo. 

Z vidika lokalnih skupnosti ni jasno, za-
kaj na državnem nivoju poskušamo spre-
jemati politike, ki predstavljajo tako grobe 
posege v sicer dobro delujoče sisteme, 
očitno brez resnega načrta, kako naj bi 

odslej sistem deloval, kdo bo odgovoren 
za kakšno nalogo in kdo bo kril stroške teh 
posegov,“ je pojasnila generalna sekretar-
ka SOS Jasmina Vidmar.

Kodrič: »Razblinili bi 
marsikateri današnji dvom«

Župan občine Majšperk Sašo Kodrič 
je dejal, da predlog zakona določa, da bi 
bila po novem vodooskrba državna javna 
služba, vendar kot prenesena naloga na 
občine. „Morda nam res jemljejo izvirno 
pristojnost, vnašajo pa tudi določen red 
s tem, ko zahtevajo, da vodooskrbo izva-
ja javno podjetje. S tem bi bil odpravljen 
marsikateri dvom, o katerih (pre)pogosto 
govorimo na kolegijih županov ter na ob-
činskih svetih. Iz tega razloga sem naklo-
njen tej spremembi, ki pa mora imeti za 
posledico tudi pozitiven fi nančni učinek na 
vse uporabnike, niti približno podražitev, 
prej pocenitev.

Vodooskrbo bi lahko zagotavljalo le 
javno podjetje ali javni zavod. To bi imelo 
za posledico prestrukturiranje podjetja, ki 
ima sedaj koncesijo na tem področju (KP 
Ptuj) ali pa bi občine ustanovile novo (jav-
no) podjetje. Za nas to ne pomeni bistve-

nih sprememb, ker imamo že zdaj podelje-
no koncesijo.“

Majšperški župan Kodrič ideje o ukinit-

vi režijskih obratov ne podpira, saj so ti 
dobro organizirani, na terenu operativni in 
učinkoviti. Se pa strinja, da bi si občine z 

odloki morale jasneje določiti naloge, kri-
terije ter odgovornosti opravljanja javne 
službe, tudi v okviru režijskih obratov.

Zbrani Žetalčani pri Silvu Korezu opozarjajo na anomalije pri gradnji optičnega omrežja. Želijo 
najpomembnejših projektov v zadnjem obdobju in najverjetneje edina priložnost, da bo tudi njim 

Foto: MJU

Haloze bodo z nekomercialnim delom razpisa pokrite izjemno simbolično. Vse preostale priključke bodo občani očitno morali (drago) 
plačati, če jih bodo želeli.

Vlada spreminja zakon o gospodarskih javnih službah varstva oko-
lja, ki bi med drugim pristojnost oskrbe s pitno vodo prenesel na 
državo, ukinjali bi režijske obrate. Občinarji s predlogom zakona, 
jasno, niso zadovoljni. 

»Če smo enakopravni pri davkih, potem naj bomo tudi pri dostopnosti do optičnega omrežja. Če imamo 
enake dolžnosti, imejmo še enake pravice,« pravi Ivan Bedenik iz Žetal. Njegovemu mnenju pritrjujejo 
številni domačini, tudi Silvo Korez. »Sem skorajda v centru Žetal, pa me ni na nobenem seznamu za 
gradnjo optičnega omrežja. Nekateri imajo pogodbe, drugi soglasja, nekateri nič. Nihče nič prav ne ve, 
nihče ne odgovarja. Ob tem ne razumem, da so vsi sosedje upravičeni do priključka, mi pa ne, smo kot 
Blejski otok,« je kaos na terenu povzel Korez.

Podravje, Slovenija � Vlada posega v oskrbo s pitno vodo in druge komunalne dejavnosti

Vodovode bi podržavili, režijske obrate pa ugasnili

Haloze � Če si ob cesti do optike brezplačno, sicer si izkop plačaj sam

Domačini iz Žetal: »Gradnja optike poteka po navdihu 

Foto: ČG

Zakaj predlagajo ukinitev režijskih obratov in kateri so razlogi, da bi gospodarsko javno službo oskrbe s pitno vodo prenesli na državo, 
smo vprašali Ministrstvo za naravne vire in prostor. Do zaključka redakcije odgovora nismo prejeli.
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kar želijo. Če gre za evropska sredstva, bi 
morali imeti vse črno na belem, kot je pri 
ostalih razpisih. To pa je mešetarjenje.«

V Majšperku zahtevajo 
sestanek na ministrstvu

Tudi na območju Stoperc, torej v občini 
Majšperk, kjer je postavljeno vozlišče za 
optično omrežje in kjer so se dela najprej 
začela, je nejasnosti več kot odgovorov. 
»Nimamo podatkov, kje potekajo trase, 
kdo vse je vključen. Četudi smo z izvajal-
ci organizirali javno predstavitev, kjer je 
bilo zagotovljeno, da so določeni naslovi 
vključeni v izgradnjo, se je nato izkazalo, 
da to ne drži. Na občini imamo občutek, 
da projektiranje poteka sproti. Prebivalce 
mirimo, da dokler so še izvajalci na tem 
območju, na tem projektu še ni ničesar 
zamujenega. Bomo pa zagotovo po do-

pustniškem predahu sedli za skupno mizo 
na ministrstvu,« je dejal župan Majšperka 
Sašo Kodrič. Poudaril pa je, da je občina po 
zakonu dolžna zagotoviti oskrbo s pitno 
vodo ter odvajanje in čiščenje odplak, ele-
ktro in telekomunikacijska omrežja pa niso 
domena občine. Ponovili je, da občina ne 
more vlagati v zasebna omrežja, čeprav so 
tudi tokrat z Rune odgovorili, da v prime-
rih, ko priključki naj ne bi bili fi nančno ren-
tabilni, obstaja možnost dogovora tako z 
naročniki ali posamezno občino o drugih 
rešitvah. »Gre za zavajanje,« je jasen Kod-
rič. Glede izpuščanja določenih naslovov 
pa je dejal: »Naša zahteva je, da Rune pri 
gradnji optike, če ne gre drugače, skuša 
optični kabel napeljati preko elektrovo-
dov Elektra Maribor, ali da odkupi cevi 
Telekoma, ki so že vsaj dve desetletji pod 
zemljo, tretja možnost bi lahko bila, da si 
posameznik jarek izkoplje sam, vendar da 

mu je v tem primeru strošek obračunan 
pri priključnini, šele zadnja opcija bi morala 
biti, da bi nekoga izpustili.«

Gradijo tam, kjer se 
jim izplača

Žetalčani tako opozarjajo na neena-
kopravnost. »Če je za nekatere strošek 
optike le priključitev, torej 150 evrov, po-
tem naj bo za vse enako. Ob tem optika 
ni več nadstandard, je nuja in tudi tisti, ki 
bi živel na vrhu Donačke gore, bi jo moral 
imeti, enako kot vodovod,« je jasen Korez. 
Z Rune pa odgovarjajo, da vključenost 
naslovov t. i. sivih lis določajo na podlagi 
ekonomske upravičenosti. »V primeru na-

slovov, ki jih sami ne moremo pokriti, ker 
niso rentabilni, obstaja možnost dogovora 
tako z naročniki ali/in posamezno občino o 
drugih rešitvah. Kakšne te rešitve so, pa je 
odvisno od primera do primera.« 

Je podjetju Rune zmanjkalo 
denarja?

Glede na potek gradnje optičnega 
omrežja se domačini tudi bojijo, da je 
projekt fi nančno nasedel, da je podjetju 
zmanjkalo denarja. »Bojim se, da zvonimo 
po toči. Da jih nekega dne naenkrat ne 
bo več, da nihče ne bo za nič odgovarjal. 
Žal Rune ni družinsko podjetje, temveč 
namensko ustanovljena fi rma,« še pravi 

Korez. Toda iz Rune bojazni domačinov 
zanikajo. Pravijo, da je podjetje Rune Enia 
infrastrukturni operater, ki ga fi nancira 
zasebni sklad CEBF – Connecting Europe 
Broadband Fund, ki vlaga v projekte iz-
gradnje odprtega dostopovnega omrežja 
na območju Evrope. »Projekt RUNE ima 
tako zagotovljena sredstva za izvedbo 
projekta, in sicer jih je zagotovil zasebni 
sklad CEBF ter štiri večje evropske banke. 
Kot zasebna investicija smo fi nančno raci-
onalni in žal vseh naslovov ne priključimo 
na nobeni lokaciji. Se pa vedno trudimo, 
da bi čim več prebivalcem na podeželskih 
območjih zagotovili dostop do širokopa-
sovnega omrežja.«

Mojca Vtič

FOTO: Mojca Vtič

si enakopravno obravnavo, obveščenost, saj se zavedajo, da je gradnja optičnega omrežja eden 
zagotovljen dostop do spleta in televizijskih storitev.

Foto: Rune

bagrista«

V izrednih situacijah 
se pokaže dejanska vrednost 
lastnega obrata

Enakega mnenja o režijskih obratih 
je župan občine Juršinci Robert Horvat. 
„Zagotovo se ne strinjamo, da bi se režij-
ski obrati ukinili. Z njimi opravimo veliko 
manjših del na cestni in komunalni in-
frastrukturi, obenem so dela opravljena 
veliko ceneje. V neurjih se je pokazalo, 
da bomo v resnici potrebovali vedno več 
takšnih lastnih služb, ki bodo hitro odziv-
ne in v najkrajšem možnem času odpravi-
le morebitne prepreke ter poškodbe na 
cestah in drugod. Ko so neurja, konce-
sionar ne more zagotoviti dovolj kadra, 
da bi povsod lahko opravil vsa potrebna 
dela pravočasno. Glede predloga, da se 
podržavi pitna voda, pa menim, da ni po-
membno, kdo podeljuje koncesijo, občina 
ali država, važno je, da občani dobijo dob-
ro, zdravo pitno vodo po vzdrževanem 
in kakovostnem omrežju. Vprašanje pa 
je, ali je dobro, da zanemarimo vse vaške 
vodnjake in druge vire vode, saj nam v 
primeru kakšne večje naravne ali druge 

nesreče lahko ti vodni viri koristijo kot 
morebitna rezerva.“

Ukinitev režijskih obratov 
bi pomenila višje stroške

Da so občinski obrati dodana vrednost 
občin, se strinja tudi župan Markovcev Mi-
lan Gabrovec. „Naša občina nima organi-
ziranega režijskega obrata kot samostojne 
pravne osebe, temveč je režijski obrat del 
enovite občinske uprave. Režijski obrat 
imamo dobro opremljen, je zelo pomem-
ben, opravlja veliko del in nalog, med dru-
gim so to košnja trave, rezanje grmičevja, 
urejanje gred, parkirišč, PZA, mulčenje, 
okopavanje, pletje, pluženje snega in posi-
pavanje s soljo pozimi. Zakonsko določiti, 
da občine ne smejo imeti režijskih obratov, 
bi prineslo negativni učinek, saj se bo sto-
ritev zagotovo podražila, bo pa po mojem 
prepričanju veliko manj kakovostna, kot je 
v okviru naše službe. Sem popolnoma pro-
ti temu in upam, da bomo občine še naprej 
imele možnost to urejati na takšen, veliko 
boljši in cenejši način. Kar se tiče vode, pa 
ocenjujem, da bi podržavljanje imelo ne-
gativne posledice, saj bi država težje kako-

vostno skrbela za celotno oskrbo s pitno 
vodo.“

Ptujska županja s predlogom 
ni konkretno seznanjena

V kabinetu županje mestne občine (MO) 
Ptuj Nuške Gajšek so povedali, da županja 
s predlogom osnutka sprememb Zakona o 
gospodarskih javnih službah varstva okolja 
ni konkretno seznanjena, zato vsebine tudi 
ne more komentirati. „Ko bomo prejeli 
konkretni uradni predlog, ga bomo v me-
stni upravi preučili in potem podali ustre-
zen komentar,“ so sporočili iz županjinega 
kabineta.

Za stališče smo vprašali tudi vodstvo 
občine Ormož. Direktorica občinske upra-
ve Milena Debeljak je dejala, da ukinitev 
režijskih obratov po njihovem mnenju ni 
ustrezna rešitev, saj so se izkazali kot naj-
racionalnejša in cenovno najbolj primerna 
oblika izvajanja javnih služb; predvsem pri 
manjših sistemih. Ormožani se prav tako ne 
strinjajo s predlogom podržavljanja oskrbe 
s pitno vodo, svoje pripombe na predlog 
zakona so zakonodajalcu že posredovali.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG, MZ

Župani Sašo Kodrič, Robert Horvat in Milan Gabrovec
Župani so enotni v mnenju, da so občinski režijski obrati kakovostni in nujni, zato so proti njihovemu ukinjanju. Ne strinjajo pa se v 
razmišljanju, ali naj država vodooskrbo prevzame v svoje roke ali naj ostane v rokah lokalnih oz. regijskih (komunalnih) podjetij.

Režijski obrati kot primeri dobrih praks
O predlogu ukinjanja režijskih obratov na Skupnosti občin Slovenije pravijo, 

da ni strokovno utemeljen. Prav tako režijski obrati na terenu več ali manj 
delujejo dobro, zato njihovo ugašanje ne bi bilo smotrno. „Ne strinjamo se 
s predlogom ukinitve nečesa, kar v praksi deluje dobro. Če obstaja dvom v 
kakovostno izvedbo te storitve na terenu, je rešitev povečanje nadzora in ne 
ukinitev oblike izvajanja. Prav tako so zlasti manjše občine to obliko izbrale 
z razlogom ugodnejše cene izvajanja storitve, ki se bo zaradi spremembe 
najverjetneje za uporabnike podražila. Nezanemarljivo je tudi dejstvo, da se 
s tem ukinjajo delovna mesta. V Skupnosti občin Slovenije smo zahtevali, da 
tudi režijski obrati ostanejo ena od možnih oblik izvajanja gospodarskih javnih 
služb.“

V Skupnosti občin Slovenije so še dodali: „Predlog za ukinitev režijskih 
obratov so pripravljavci skušali utemeljevati z zahtevami 70. a-člena Ustave 
RS. Ta pravi, da ima vsakdo pravico do pitne vode, da so vodni viri javno dobro 
v upravljanju države in da služijo prednostno in trajnostno oskrbi prebivalstva 
s pitno vodo in z vodo za oskrbo gospodinjstev ter da v tem delu niso tržno 
blago. V tretjem odstavku člen pravi, da oskrbo prebivalstva s pitno vodo in z 
vodo za oskrbo gospodinjstev zagotavlja država preko samoupravnih lokalnih 
skupnosti neposredno in neprofitno. Katera oblika izvajanja oskrbe s pitno vodo 
je lahko torej bolj neposredna kot režijski obrat, ki je notranja organizacijska 
enota občinske uprave? Tudi s tega vidika je torej ukinitev režijskih obratov 
neutemeljena.“

Foto: FB SOS

Razpisi in sredstva za gradnjo optičnega omrežja
Prvi razpis Drugi razpis Tretji razpis

Zaključek razpisa Julij 2020 September 2021 September 2021 Marec 2022

Območje
Podravska 
statistična 

regija

sklop B: Cirkulane, Destrnik, Juršinci, 
Kidričevo, Majšperk, Makole, Ormož, 

Podlehnik, Poljčane, Ptuj, Sveti 
Tomaž, Videm, Zavrč in Žetale

Sklop C: Benedikt, Lenart, 
Cerkvenjak, Slovenska Bistrica, 
Središče ob Dravi, Sveta Ana, 
Sveta Trojica, Sveti Andraž …*

Ormož in Sveti 
Tomaž**

Razpoložljiva sredstva 4.581.600  € 1.336.100 € 1.279.400 € 97.100 €
Izbran izvajalec Runetec Runext / Infratel
Dodeljena sredstva 4.348.257 € 1.100.800 € / 84.677 €
Rok za zaključek 30. 8. 2024 30. 8. 2025 / 30. 8. 2025

Vir: MKGP

Kmetijsko ministrstvo je v minulih letih objavilo tri razpise za gradnjo širokopasovnega omrežja na območju belih lis, ki so jih določili na 
podlagi analize testiranj tržnega interesa in obstoječega stanja omrežij elektronskih komunikacij.

*… Duplek, Hoče-Slivnica, Kungota, Lovrenc na Pohorju, Maribor, Oplotnica, Pesnica, Rače-Fram, Ruše, Selnica ob Dravi, Sveti Jurij in 
Šentilj

**Tretji razpis je bil razdeljen na sklope po občinah, med drugimi Cirkulane, Destrnik, Kidričevo, Lenart, Majšperk, Makole, Ormož, 
Podlehnik, Slovenska Bistrica, Središče ob Dravi, Sveta Ana, Sveta Trojica v Slov. goricah, Sveti Andraž, Sveti Tomaž, Videm, Zavrč, 
Žetale. Vloga je bila vložena le za v tabeli navedeni občini Ormož in Sveti Tomaž.
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Na tej lestvici je bilo upoštevanih 50 naj-
večjih podjetij na področju proizvodnje ži-
vil in pijač v Sloveniji, glede na celotne pri-
hodke, ki so temeljili na nekonsolidiranih 
in nerevidiranih izkazih za leto 2022. Poleg 
prihodkov so bili upoštevani še drugi šte-
vilčni kazalniki, ki so prispevali k celoviti 
oceni uspešnosti podjetij.

Perutnina Ptuj je na tej lestvici zasedla 
prvo mesto glede na prihodke matičnega 
podjetja v Sloveniji, ki so v letu 2022 zna-
šali 250 milijonov evrov. To predstavlja 
impresivno 30-odstotno rast v primerjavi z 
rezultati iz leta 2021. Takšna rast kaže na 
stabilnost in trdnost podjetja ter njihovo 
sposobnost uspešnega poslovanja v kon-
kurenčnem okolju.

Visoka dodana vrednost
Poleg izjemnih prihodkov pa je Perutni-

na Ptuj prvo mesto dosegla tudi po visoki 
dodani vrednosti, ki je znašala 82,6 milijo-
na evrov in je za skoraj 20 milijonov evrov 
višja od Pivovarne Laško Union, ki je po 
dodani vrednosti drugo najuspešnejše ži-
vilsko podjetje. Dodana vrednost je ključni 
indikator, ki kaže, koliko vrednosti podje-
tje ustvari znotraj svojega poslovanja in 
je zato odraz učinkovitosti ter konkurenč-
nosti podjetja.

Uspeh Perutnine Ptuj je rezultat njiho-
vega prizadevanja za inovativnost, kako-
vost izdelkov ter odzivnost na potrebe 
in želje trga. Podjetje je znano po visokih 

standardih kakovosti in sledljivosti, kar mu 
je zagotovilo zaupanje potrošnikov, tako 
na domačem kot tudi na mednarodnih tr-
gih, saj okoli 60 odstotkov svoje proizvo-
dnje izvozijo na zahtevne evropske trge z 
visoko dodano vrednostjo, kot so Avstrija, 
Švica in Švedska.

Direktor Perutnine Ptuj Enver Šišić je ob 
tej prestižni uvrstitvi izrazil veliko zado-
voljstvo in poudaril, da je uspeh rezultat 
dela celotne ekipe ter strateške vizije pod-
jetja. Ob tem se je še posebej zahvalil vsem 
zaposlenim za njihov trud in predanost ter 
ključnim poslovnim partnerjem, pri čemer 
je posebej izpostavil rejce-kooperante.

Perutnina Ptuj ostaja zgled in navdih 

drugim živilskim podjetjem v Sloveniji ter 
dokazuje, da je s pravilno vizijo, nenehnim 
razvojem ter kakovostno ponudbo mogo-
če doseči izjemne rezultate v zahtevnem 
gospodarskem okolju. Njihova zavezanost 
kakovosti in inovativnosti jo uvršča med 
vodilne igralce v panogi in ji zagotavlja 
močno konkurenčno prednost.

Ob zaključku je vredno omeniti, da je 
lestvica Top 50 živilskih podjetij, ki jo prip-
ravlja Gospodarska zbornica Slovenije, 
pomemben kazalnik gospodarskega sta-
nja na tem področju in izpostavlja najbolj 
uspešna podjetja, ki pripomorejo k razvoju 
in rasti gospodarstva v Sloveniji.

T.Z.Foto: PP

Perutnina Ptuj, d. o. o., je bila razglašena za najuspešnejše živilsko 
podjetje leta 2022 po lestvici Top 50 živilskih podjetij, ki jo je pripravi-
la Gospodarska zbornica Slovenije. 

Podravje, Slovenija � Zmagovalci lestvice Top 50 živilskih podjetij

Perutnina Ptuj - najuspešnejše živilsko podjetje v Sloveniji 

Kot je določeno v dokumentaciji, je 
predmet javnega razpisa sofi nanciranje 
stroškov dela diplomantov visokošolske-
ga, univerzitetnega in podiplomskega štu-
dija. Pomembno je, da imajo zaključene 
vse obveznosti visokošolskih programov 
in da od pridobitve diplome nista minili 
več kot dve leti. Prav tako je eden izmed 
razpisnih pogojev ta, da bodo ti diploman-
ti v podjetju zadolženi za razvoj novega 
produkta ali storitve. Pristojno ministr-

stvo bi s tem želelo preko razpisa čim več 
izobraženih ljudi zadržati na degradiranih 
območjih in jim omogočiti zaposlitev v bli-
žini doma. 

ZRS Bistra Ptuj je številna podjetja iz 
obmejnega problemskega območja že 
obvestilo o razpisu. Kar nekaj jih je izkaza-
lo interes za prijavo, vendar se za prijavo 
doslej še ni odločilo nobeno od njih. Mini-
strstvo bo posamezni projekt sofi nancira-
lo do največ 66.000 evrov, in sicer vse do 
25. oktobra 2025. Delodajalec lahko prido-
bi sofi nanciranje stroškov plače za diplo-
manta za največ dve leti, nato pa mora biti 

pri njem zaposlen še za enkratno obdobje, 
za katerega je prejel nepovratna sredstva 
(sofi nanciranja stroškov zaposlitve).

Denar za gradnjo poslovnih 
prostorov ali nakup strojev 
takoj pošel

Pred časom pa se je zaključil še en 
razpis, namenjen podjetjem v obmejnih 
problemskih območjih, in sicer razpis BIZI 
NOO Slovenskega regionalnega razvoj-
nega sklada za projekte snovne in ener-
getske učinkovitosti oz. za sofi nanciranje 

naložb, s katerimi bo podjetjem uspelo 
prihraniti čim več vode, energije in odpa-
dnih snovi pri proizvodnji. Preko razpisa 
je bilo malim in srednje velikim podjetjem 
na omenjenih območjih na voljo 8,3 mili-
jona evrov nepovratnih in devet milijonov 
evrov povratnih sredstev.

Denarja je zmanjkalo že v prvem prijav-
nem roku. Sklad je skupno prejel 156 vlog, 
vseh naložb pa je za okoli 22,4 milijona 
evrov. To pomeni, da bo na razpisu uspelo 
le peščici izmed vseh prijaviteljev, ki poslu-
jejo na obmejnih problemskih območjih. 
Minimalna vrednost upravičenih stroškov 

je 100.000 evrov, najvišja vrednost pa 
milijon evrov. Lastna udeležba znaša naj-
manj 25 odstotkov upravičene vrednosti 
projekta. Zanimanje za razpis je bilo pre-
cejšnje, saj je bilo mogoče pridobiti nepo-
vratna sredstva za gradnjo, adaptacijo in 
rekonstrukcijo poslovnih prostorov (do 
največ 50 % upravičene vrednosti projek-
ta), za nakup nove strojne opreme ter 
delovnih strojev, tudi sončnih elektrarn ali 
pa ugodno posojilo. 

Vloge so prispele iz 49 obmejnih občin, 
med njimi dve iz Cirkulan in ena iz Vidma. 

Estera Korošec

Podjetja s sedežem v obmejnih problemskih območjih (OPO) lahko pri-
dobijo sredstva za zaposlitev diplomantov, ki bodo zadolženi za razvoj 
novih produktov oz. storitev. Na javni razpis Ministrstva za kohezijo in 
regionalni razvoj se lahko prijavijo do prvega septembra letos. Okvirna 
višina nepovratnih sredstev znaša dva milijona evrov, razpisana pa so 
za proračunski leti 2024 in 2025.

Spodnje Podravje � Nepovratni denar za podjetja iz obmejnih problemskih območij

Dva milijona evrov za zaposlitev diplomantov 

Foto: ČG

Podjetja iz obmejnega pasu se lahko prijavijo na razpis za fi nanciranje zaposlitve diplomantov, a le pod pogojem, da bodo razvijala nov 
produkt ali storitev.

Največjih 50 družb v živilsko predelovalni industriji v letu 2022Največjih 50 družb v živilsko predelovalni industriji v letu 2022

Dva milijona evrov Dva milijona evrov 
dovolj le za 30 podjetijdovolj le za 30 podjetij

V obmejna problemska območja 
spada 86 občin, med katerimi so 
tudi vse haloške in ormoške občine 
ter seveda vse ob mejah s Hrvaško, 
Avstrijo, Italijo in Madžarsko. Glede 
na to, da je za celotno Slovenijo 
na voljo samo dva milijona evrov, 
posamezno podjetje pa lahko pridobi 
do največ 66.000 evrov, bo denarja 
dovolj zgolj za okoli 30 podjetij. 
V občinah, ki spadajo v obmejna 
problemska območja, pa je podjetij 
veliko več.

Višina sofi nanciranja Višina sofi nanciranja 
zaposlitve diplomantovzaposlitve diplomantov

• 1.470 evrov za diplomante prve 
bolonjske stopnje (ali bivše 
visokošolske strokovne programe),

• 2.000 evrov za diplomante druge 
bolonjske stopnje (oz. zaključene 
univerzitetne izobrazbe (univ. 
dipl.))

• 2.730 evrov za diplomante tretje 
bolonjske stopnje (oz. znanstveni 
magisterij in doktorat).
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Foto: Mojca Vtič

Foto: SD

Na Občini Središče ob Dravi so se odločili za prodajo 12 nepremičnin.

»Med pregledom posode za bi-
ološke odpadke je zaposleni ugo-
tovil, da so bili v posodi mešani 
odpadki, namesto ločeni biološki 
odpadki, kar je žal postal precej 
pogost pojav na tem zbirnem 
mestu. Sledil je postopek, ki je v 
takih primerih predpisan. Naš vo-
znik je želel narediti zapisnik ter 
fotografi rati nepravilno napolnje-
no posodo,« so povod za incident 
opisali na Komunali Slovenska Bi-
strica.

Občan Slovenske Bistrice je vo-
znika smetarskega vozila verbalno 
napadel in mu skušal iz rok odvzeti 
telefon. »Po poskusu fi zičnega na-
pada se je naš voznik želel umakni-

ti v vozilo, vendar se je nasilje na-
daljevalo. Občan, pri katerem smo 
odkrili nepravilno ločene odpadke, 
je z vso silo zaloputnil vrata tovor-
njaka, s čimer je našega zaposlene-
ga poškodoval po nogi. Nemudo-
ma smo incident prijavili pristojni 
policijski postaji, ki bo ustrezno 
obravnavala dogodek, uporabili 
bomo tudi vsa pravna sredstva, ki 
so nam na voljo, da zagotovimo, 
da bo storilec ustrezno odgovarjal 
za svoja dejanja.« 

V 11 občinah Spodnjega Pod-
ravja odvoz odpadkov izvaja Čisto 
mesto, kjer fi zičnega napada na 
zaposlenega na terenu še niso za-
beležili. Priznavajo pa, da so že zas-

ledili nestrinjanje občanov z delom 
delavcev na smetarskih vozilih, ko 
so slednji v skladu z navodili preve-
rili vsebino posode ter v primeru 
neustreznosti vsebino fotografi ra-
li. »Taki primeri nestrinjanj so sicer 
redke izjeme, ki pa jih rešujemo 
individualno, tako da nesoglasja 
rešujemo s stranko in razložimo 
pravilnost in pomembnost ustre-
znega ločevanja odpadkov. Oce-
njujemo tudi, da so razlog za zelo 
malo število kritičnih primerov na 
terenu ustrezna navodila in izobra-
ževanje zaposlenih, kako se izogni-
ti oz. preprečiti verbalne zaplete,« 
so povedali.

Mojca Vtič

Med njimi je tudi manjše sta-
novanje v večstanovanjski stavbi 
na Slovenski cesti, ki vodi skozi 
Središče ob Dravi. Veliko je dobrih 
31 kvadratnih metrov, izhodiščna 
cena zanj pa znaša 8.750 evrov. 
Ostale parcele, ki so naprodaj, 
večinoma gre za kmetijska zem-
ljišča, so različnih velikosti, in to 
od 38 pa vse do 1.165 kvadratnih 
metrov, posledično pa so velike 

razlike tudi v odkupnih cenah, saj 
se te gibljejo od 380 do 15.000 
evrov.

Ponudbe za nepremičnine, 
te bodo prodane po načelu vi-
deno-kupljeno, zato morebitne 
reklamacije po sklenitvi prodajne 
pogodbe ne bodo upoštevane, 
sprejemajo do 14. avgusta, kupec 
pa je kupnino dolžan poravnati 
v 30 dneh od podpisa pogodbe. 

Njegovi so tudi vsi stroški v zvezi s 
prenosom lastništva, kot so overi-
tve, takse in vpis v zemljiško knji-
go. Če bo za posamezno nepre-
mičnino več interesentov, bodo, 
tako pravi direktorica občinske 
uprave Jelka Zidarič Trstenjak, 
organizirali dodatna pogajanja o 
ceni in o drugih pogojih pravnega 
posla.

SD

Ormoška policista Matej Hle-
bec in Filip Luci sta bila v noči na 
prejšnji petek dežurna. Okrog 
druge ure zjutraj sta se peljala 
skozi Grabe v Središču ob Dravi in 
pri številki 12, kjer živi družina Sok, 
opazila, da so paviljon oziroma 
nadstrešek zajeli ognjeni zublji, 
požar pa se je že grozeče širil tudi 
proti hiši.

Da bi stanovalce, ki so takrat 
trdno spali v svojih posteljah, 
čimprej opozorila na nevarnost, 
ki jim je pretila, sta na službenem 
vozilu vklopila sireno. Nato je 
eden od njiju stekel proti hiši, da 
bi pomagal stanovalcem, drugi 
pa je poklical gasilce. Na prizo-
rišče sta kmalu zatem prihiteli 
ekipi dveh prostovoljnih gasilskih 
društev: PGD Obrež in PGD Sre-
dišče ob Dravi. »Ogenj je že za-
jel ostrešje stanovanjske hiše, a 
nam ga je kmalu uspelo pogasiti 
in tako preprečiti večjo škodo. 
Le slab meter od lesenega pavi-
ljona, ki je povsem zgorel, stoji 
hlev, ki pa se ga plameni na srečo 
niso dotaknili,« je povedal Tomaž 
Kosec iz PGD Središče ob Dravi in 
dodal, da so požar pogasili v sla-
bih dveh urah.

Nesreča z lepim koncem
»Tisti del ostrešja, ki je zgorel, 

smo prekrili s cerado, zdaj pa nas 
čaka sanacija. Škode je kar nekaj, 
a vse to ni nič v primerjavi s tem, 
kaj bi se nam lahko zgodilo. Živi 
smo, to je pomembno, naši konji 
v hlevu prav tako, evakuirati smo 
morali le dva kužka. Moj poklon 

gre v prvi vrsti obema policisto-
ma, brez njiju bi v hiši vsi  zgoreli, 
nato našim gasilcem, potem pa 
vsem sosedom in prijateljem, ki 
so nam nesebično ponudili svojo 
pomoč. Nimam besed, s katerimi 
bi lahko izrazil hvaležnost. V ne-
sreči spoznaš človeka in spoznal 
sem, da sem obkrožen z zares 
dobrimi ljudmi,« pravi Sok. »Po-
licista sta ostala pri nas, da sta 
pomagala pri urejanju dostopa za 
gasilce in premikanju vozil z dvo-
rišča, že naslednji dan pa so nam 
telefoni pregorevali od vseh, ki so 
bili v skrbeh za nas in so ponudili 
svojo pomoč, in to tako iz Slove-
nije kot tudi iz tujine. Naslednje 
dni smo nato skupaj s prijatelji in 
sosedi, več kot 40 se jih je zbralo, 
očistili pogorišče. Nedvomno ne-
sreča, iz katere se je izcimilo tudi 
veliko lepega,« še pravi sicer prvi 
mož Konjeniškega društva Središ-
če ob Dravi, ki organizira tradicio-
nalne počitniške tabore za otroke 
in mednarodna srečanja kočija-
žev in konjenikov.

Senka Dreu

Podravje � Pravilno ločevanje smeti za nekatere še pretežka naloga

Smetar opozoril na kršitev, občan pa lop po njem
Pravi smetarji smo ljudje in ne komunalni delavci, ki nas rešujejo pred lastno utopitvijo v 
smeteh. Toda odnos nekaterih uporabnikov do smetarskih delavcev je še vedno ponižujoč, 
ločevanje odpadkov pa je za marsikoga še vedno pretežka naloga. Na nepravilnosti pri loče-
vanju odpadkov je nedavno enega izmed Slovenjebistričanov opozoril zaposleni pri Komu-
nali Slovenska Bistrica, posledično pa je postal žrtev fi zičnega in verbalnega napada.

Središče ob Dravi � Prodaja občinskih nepremičnin

Naprodaj tudi stanovanje
Občinska uprava je na svoji spletni strani objavila razpis za prodajo 12 nepremičnin v 
skupni vrednosti nekaj manj kot 55.000 evrov.

Središče ob Dravi � Policista zagledala požar in preprečila tragedijo

Da bi jih zbudila, sta vklopila sireno
Brez intervencije Mateja in Filipa bi nas zdaj najbrž že pokopali, še zmeraj poln vtisov iz 
noči groze, ko mu je skoraj zgorel dom, pripoveduje Miha Sok iz Grab.

Foto: PU MB

Požrtvovalna in iznajdljiva policista Matej Hlebec in Filip Luci, ki sta v 
požaru v Grabah preprečila tragedijo. 

Foto: FB

Miha Sok: »Moj poklon gre v prvi vrsti obema policistoma, brez njiju 
bi v hiši vsi zgoreli, nato našim gasilcem, potem pa vsem sosedom in 
prijateljem, ki so nam nesebično ponudili svojo pomoč.«

Vse bo v redu.
triglav.si

AvtoMobilno
zavarovanje

Pripnite 
zavarovanja 

ppppin prihranite
z ugodnostmi.

Pripenjanje v oglasu
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Knjigarnica

Toni si želi na morjeToni si želi na morje
Dragi bralci, skoraj bi vam lahko priznala, da sem 
se – joj, ne vem, če je ravno primerno – zaljubila 
v Tonija. Taka bralsko-literarna zaljubljenost me 
je zaobjela ob dečku Toniju. Toni je tako prisrčen, 
resničen in aktualen literarni junak, pa bister in 
odkritosrčen in ima vse tiste karakterne lastnosti 
in želje, ki pritičejo današnjim osnovnošolcem. No, 
malo je drugačen in prav zato tako prisrčen! Seveda 
je takšna tudi njegova mama, ki se z edincem 
prebija skozi življenje.

Skratka: zgodba, ki vam jo zelo, 
zelo priporočam, se je začela ne-
kega ponedeljka v aprilu, ko je 
Tonijeva mama potrkala na vrata 
njegove sobice. Kot pripoveduje 
prvoosebni pripovedovalec, torej 
Toni, je mama, ko je vstopila, 
gledala čudno in tudi njen glas je 
bil čuden. Fant je takoj začutil, da 
nekaj ni v redu. In ni bilo, saj je 
Toni izvedel, da to poletje ne bos-
ta mogla na počitnice.

Sinek in mama skrušeno in objemajoč se sedita na postelji, 
ob njiju zvedavo kuka muca in mama pravi:

»V zadnjih dneh je šlo marsikaj narobe pri mojem delu … Poleg 
tega je zdaj moj računalnik spustil dušo. Enostavno nimam denar-
ja za počitnice.«

Toni jo takoj potolaži, da zaradi tega ji ni treba skrbeti, saj on 
ve, kako priti do denarja. Lahko raznosi letake, poje na ulici, 
sprehaja pse, prodaja odvečne stvari na bolšjem trgu, lahko pos-
tane model in včasih lahko denar najdeš na cesti. Tako je Toni 
razložil neskončno možnosti za zaslužek. In po vrsti se je lotil 
služenja novcev za počitnice. To, da počitnikovanje odpade, se 
začuda mami sploh ni zdelo tako hudo kakor Toniju.

»Ah, se bova pa doma imela lepo, raziskovala bova naravo v 
bližnji okolici. Saj ni treba vedno kam daleč na dopust.«

Fantič je postajal ob maminih tolažbah vedno bolj slabe vo-
lje:

»Kaj pa misliš tu raziskovati? Da imajo veverice košate repe, 
vem, pa rdečo mušnico sem tudi že parkrat videl!«

»In šla bova po kulturnih sledeh naših prednikov … To bo tako 
zanimivo!«

»Ja, seveda, ogledala si bova kamne, ki so jih pred več kot dva 
tisoč leti postavili Rimljani … Šestkrat sem jih že videl. Enkrat s 
tabo, dvakrat z dedijem, trikrat s šolo!«

Toni se domisli:
»Če ti ne moreš na dopust, grem lahko mogoče sam? Mi dovoliš, 

da se prijavim na Realov V12 nogometni kamp? Potem boš lahko v 
miru poskrbela za pokvarjeni računalnik, jaz pa bom pilil strelsko 
tehniko.«

»Samo tega še manjka. Varčujem pri počitnicah in računalniku, 
pa naj bi podpirala nogometni klub … Ni govora«

»Ampak tam te ful dobro naučijo taktike, nekdanji profi ji pri-
dejo … Mogoče pa bi morala zdaj narediti kaj za mojo kariero?«

Toni skuša na vse navedene načine zaslužiti denar za počitni-
ce in mama ga pri tem podpira, kakor tudi njegovi prijatelji. 
Marsikaj se mu sfi ži, a iz vsega se kaj nauči in samo še krepi 
svojo voljo.

Toni gre na morje je avtorski strip Philipa Weachterja 
(1968), ki ga je odlično prevedla Neža Božič, z občutkom za 
jezik in tudi za slovenski literarni prostor. To je odlično branje 
za prvobralce in starejše ter za vse, ki jim branje ne gre ravno v 
slast. Knjiga je izšla v novi zbirki Mladinske knjige z naslovom 
Stripeki, ki obeta veliko bralskih zanimivosti.

Prijetne dni in branje želim

Liljana Klemenčič 

To je že drugo delo, pri katerem 
sta združili moči. Prvo je bil pisa-
teljičin mladinski sodobni roman 
Želim si postati ptica, ki ga je Lana 
opremila s črno-belimi ilustracija-
mi. 

To prvo pravljico pa krasijo ču-
dovite živahne barvne in pozitivne 
ilustracije, ki kar kličejo k branju, 
ne samo otrok, tudi odraslih, saj 
pravljic ni nikoli dovolj, s svojo spo-
ročilnostjo in naravnanostjo privla-
čijo tako mlade kot starejše bralce.

Maja Horvat je pozornost slo-
venskih bralcev vzbudila že s svo-
jim prvim pisateljskim projektom, 
ljubezensko-erotičnim romanom 
v dveh delih Usodna modrina. 
Sledila je knjiga Želim si postati 
ptica. S sodobnim zgodovinskim 
romanom Egejski veter pa je pred 
poletjem 2022 povabila med grške 
otoke. Gre za dve zgodbi, ena seže 
daleč v zgodovino, v 15. stoletje, 
druga popelje v današnji čas. Obe 
pa se odvijata na grškem otoku 
Kos, na katerem je Maja pred leti 
tudi dobila navdih za ta roman, ki 
je osvojil mnoge bralce. Maja je ve-
sela, da je njeno pisanje odmevno. 
Tako se je že dve leti zapored uvr-
stila med 250 najbolj branih še žive-
čih slovenskih avtorjev; če vemo, 
da ta čas v Sloveniji piše več kot 
10.000 avtorjev, je to za mlado pi-
sateljico izjemno pozitiven impulz 
in navdih, da piše še naprej. Že kot 
zelo mlada si je želela, da bi postala 

uspešna slovenska pisateljica. Nje-
ne sanje se, kot vse kaže, uresni-
čujejo. Pravljice je začela pisati že 
zelo zgodaj. Tulipanka pa je njena 
prva pravljica, izdana v knjižni ob-
liki, s trdimi platnicami, lepo in za-
nimivo zgodbo ter z atraktivnimi 
barvnimi ilustracijami. Gre za zgod-
bo o drobceni zdravilki Tulipanki, 
ki se je kot že večkrat doslej od-
pravila nabirat zelišča, s katerimi 
bo pomagala gozdnim živalim in 

pravljičnim bitjem. Pri tokratnem 
nabiranju pa jo je čakalo več pre-
senečenj. Spoznala je drobcenega 
očarljivega mladeniča, ki ji je pove-
dal, da je vilinski princ, pri nabira-
nju nekaj redkejših zdravilnih zelišč 
v smrdljivih nevarnih močvirjih pa 
jo je čakal silno neprijeten doživ-
ljaj, padla je v kremplje hudobne 
čarovnice. Se bo drobceni zdravilki 
uspelo rešiti in ali bo še kdaj sreča-
la vilinskega princa?

Lana Kostanjevec želi 
postati prepoznavna 
ilustratorka

Pisateljica Maja Horvat sicer 
skrbi za odnose z javnostmi v Mo-
zirskem gaju, kjer se zelo trudijo, 
da v vsakem poletnem času obi-
skovalce očarajo z novo zgodbo. 

Ptujsko umetnico in ilustratorko 
Lano Kostanjevec pa lahko sreča 
vsak, ki obišče Art atelje v Murko-
vi na Ptuju, kjer dela prostovoljno 
v okviru kulturno-umetniškega 
društva Atelje. Zelo je vesela in 
zadovoljna, da jo je Maja ponov-
no povabila k sodelovanju. Hkrati 
pa je bil ta projekt tudi del njene 
diplomske naloge. Tako se je vse 
skupaj poklopilo, ker je pri diplom-
ski nalogi potrebovala še eno men-
torico. In to je bila kar Maja Horvat. 

„Tulipanka je zelo lep projekt. 
Že od nekdaj sem želela ilustrirati 
otroške knjige. Prvi roman, pri ka-
terem sem sodelovala, Želim si pos-
tati ptica, je bil bolj za mladino. Tudi 
sicer super projekt, a mi je Tulipan-
ka dobesedno pisana na kožo. Zelo 
lepo je lepo delati te ilustracije, od 
samih zasnov likov (kakšni bodo) 
do značilnosti barvnih palet in vse-
ga drugega, kar sodi k ilustracijam, 
ter na koncu videti končni rezultat. 
Enajstega julija letos sem diplomi-
rala na Višji šoli za hortikulturo in 
vizualne umetnosti Celje. Študij 
želim nadaljevati na univerzitetni 
stopnji, in sicer likovno pedagogi-
ko. Prvi vpis je že za menoj, drugi 
me še čaka. Bomo videli, upam na 
najboljše. Tudi v Art ateljeju želim 
še naprej delati in predstavljati svo-
je izdelke. Štiri umetnice v tem ate-
ljeju resnično vlagamo veliko truda, 
da bi nam uspelo, da bi ljubiteljem 
umetnosti in kakovostnih izdelkov 
ponudili resnično nekaj unikatne-
ga, od nakita, slik, drugih izdelkov 
do torb. Lepo se je družiti z domači-
mi in tujimi obiskovalci ter se pogo-
varjati o umetnosti, o umetniškem 
ustvarjanju. Umetnost je tista, ki 
nas vse bogati,“ je o uresničevanju 
svojih sanj na področju ilustracije 
in umetniškega izražanja povedala 
Lana Kostanjevec.

MG

Žalec, Ptuj � Novo na slovenskem knjižnem trgu

Maja Horvat in Lana Kostanjevec v pravljici Tulipanka
Slovenski knjižni trg je v teh poletnih dneh obogatila nova knjiga pisateljice, novinarke, piarovke in avtorice Maje Hor-
vat iz Žalca. Izdala je prvo ilustrirano otroško pravljico, ki jo je poimenovala Tulipanka. Za čudovite ilustracije je poskr-
bela ptujska umetnica in ilustratorka Lana Kostanjevec.

Foto: zasebni arhiv

Pisateljica Maja Horvat je v knjižni obliki izdala svojo prvo pravljico – 
Tulipanko, ki je zgodba o drobceni zdravilki.

Foto: Črtomir Goznik

Čudovite ilustracije so delo ptujske umetnice in ilustratorke Lane Kostanjevec.

Iz Pokrajinskega muzeja Ptuj Or-
mož (PMPO) so namreč sporočili, 
da bo grad z razstavami v njem za 
obiskovalce zaprt vse do 1. okto-
bra, saj so se dela zavlekla za dva 
meseca. Ogled Grajske pristave 
in zbirk v gradu pri Veliki Nedelji 
poteka nemoteno po odpiralnem 
času.

Kot je znano, bo stroške obnove 
dotrajanega parketa v celoti krila 
država, in to iz razpisa Ministrstva 
za kulturo za obnovo kulturnih 
spomenikov, na katerega se je 
marca prijavila Občina Ormož in 
pridobila 44.000 evrov. Delavci 

bodo parket demontirali, ga pred-
hodno označili, odstranili deske 
podkonstrukcije in peščeno nasu-
tje med stropniki, obdelali lesene 
konstrukcije, tla toplotno izolira-
li, izdelali novo podkonstrukcijo, 
nato pa nanjo vrnili obnovljen par-
ket in lesene zaključne letve.

V ormoškem gradu so sicer na 
ogled tapiserije Marija Preglja in 
več razstav: Iz zapuščine dr. Ot-
marja Majeriča, Ormož v času Ka-
rađorđevičeve in Titove Jugoslavi-
je, Zbirka Marka Sluge in arheolo-
ška razstava Med Dravo in Muro. 

SD

Ormož � Grad za obiskovalce zaprt do oktobra

Obnova se je zavlekla
Čeprav je sprva kazalo, da bodo parket v ormoškem gradu 
obnovili že do 1. avgusta, se to še ne bo zgodilo.

Foto: FB

Ker se je obnova parketa zavlekla, bo ormoški grad za obiskovalce zaprt 
do oktobra. 
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»Na enem izmed počitniških le-
tovanj Rdečega križa na Debelem 
Rtiču smo prišli na idejo, da bi lahko 
otrokom ponudili nekoliko drugač-
ne počitnice. Nekaj vodnikov se nas 
je povezalo, ustanovili smo društvo 
in začeli z organizacijo,« je povedal 
vodja Teo Drevenšek. Najprej so 
Mega tabore organizirali v Tolminu, 
pa v Nazarjah, nato so prišli v Cirku-
lane. Pred dvema letoma so se po-
vezali z Dejanom Čegovnikom, ki je 
v občini Donja Voča na Hrvaškem, 
le nekaj sto metrov od slovenske 

meje, prav tako organiziral tabore 
za otroke. Združili so svoje moči in 
ugotovili, da je lokacija na hrvaški 
strani meje idealna za tovrstne ak-
tivnosti. Čegovnik je namreč pos-
krbel tudi za pokrito jedilnico, sa-
nitarije in bazene. Za pet obrokov 
na dan skrbijo tri kuharice, tabor 
pa prostovoljno vodi 20 mentorjev 
in strokovnjakov, med njimi je tudi 
nekaj takih, ki so se tabora najprej 
udeležili kot otroci, sedaj pa so že 
vodniki. Letos se je petdnevne do-
godivščine v naravi udeležilo okoli 

50 otrok in mladostnikov, starih 
od 5 do 15 let. Udeleženci so spali 
v šotorih, vodniki so jih zjutraj zbu-
dili z brenkanjem na kitaro, sledil je 
zajtrk, po njem pa razne delavnice 
in druge aktivnosti, kot so pot pre-
živetja, iskanje zaklada, izdelovanje 
vozlov, nogometni turnir, učenje 
plezanja, vodne igre, skrb za ogenj, 
orientacijski tek, uporaba kompasa 
… V lokalnem okolju so zelo dobro 
sprejeti. 

Na taboru so otroci iz različnih 
socialnih okolij, zgodbe nekaterih 

so zelo žalostne. Včasih se celo 
zgodi, da po nekatere otroke po 
zaključku taboru ne pride nihče. 
Tisti starši, ki to zmorejo, za ude-
ležbo na taboru prispevajo 211 
evrov, drugi pa plačajo, kolikor pač 
zmorejo. Vsako leto jim namreč na 
pomoč priskočijo razni sponzorji 
in donatorji. Pomembno je le, da 
starši vlogo oddajo pravočasno. 

Spanje v šotoru je za 
nekatere otroke nekaj 
neverjetnega

Marsikateri otrok na taboru do-
živi »kulturni šok«, saj je treba pet 
dni bivati sredi gozda in sam pos-
krbeti za urejenost šotora. Otroci 
morajo vstajati ob uri, poskrbeti 
za osebno higieno in pospravlja-
ti za seboj. Ob napovedi slabega 
vremena se morajo sami spom-

niti, da je treba čevlje pospraviti 
v vrečo in pod streho. »Novim 
generacijam otrok se velikokrat 
čudimo, saj jim nič od tega ni sa-
moumevno oz. logično. Nekateri 
se težko prilagodijo, še posebej 
tisti iz mestnih središč. To, da je 
recimo treba ves čas skrbeti za 
svoj krožnik, ga pomiti in obrisati, 
je skoraj neverjetno. Doma za vse 
to poskrbi mama. Opažamo, da so 
otroci zelo 'razcartani' in ves čas v 
središču pozornosti,« je izpostavil 
Drevenšek in dejal, da se najbolj 
veselijo bazena, prostih ur in no-
gometa. »Pametni telefoni so zelo 
resna droga. Mi jih nismo v celoti 
prepovedali. Dovolimo jih eno uro 
po kosilu. Večina mora nujno na 
Snapchat lovit ogenj,« še pojasni 
sogovornik.

Dvanajstletni Tomaž je povedal, 
da je na taboru res zelo zabavno, 

najboljše je, ko se lahko prosto 
igrajo ali pa čofotajo v bazenu. 
Spanje v šotoru je super in prav 
nič jih ni strah. Martin je pri osmih 
letih prvič obiskal tabor, vse dni 
se je zelo zabaval in tudi veliko 
ustvarjal. Prav vsi mladi udeleženci 
so bili izjemno veseli in navdušeni, 
pohvalili so delo vodnikov in zelo 
dobro hrano. Po njihovih besedah 
bodo ob koncu tabora prav goto-
vo vsi pridobili kak kilogram. Pri or-
ganizaciji in izvedbi pomaga Dejan 
Čegovnik, ki je poudaril, da skušajo 
vseh pet dni v vse aktivnosti čim 
bolj vključevati naravo. Njihova že-
lja je, da bi se otroci v največji mo-
žni meri zavedali njenega pomena, 
zato veliko časa namenijo spozna-
vanju okolice. Tabor se iz leta v leto 
širi, temu primerno pa urejajo tudi 
nujno potrebno infrastrukturo. 

Estera Korošec

Foto: EK

Mega tabora se je letos udeležilo 50 otrok iz Slovenije in tujine.

Foto: EK

Spoznavanje osnovnih veščin preživetja v naravi.

Spanje v šotoru, pravilna uporaba noža, priprava na dež, skrb za svoje stvari, prehra-
njevanje z lokalno pridelano hrano – vse to je za marsikaterega otroka današnje gene-
racije velik izziv. Kljub temu pa so očitno željni tovrstnih vsebin, saj je zanimanje za 
Mega tabor Volčji brlog 23 sredi neokrnjene narave iz leta v leto večje. V Humanitar-
nem društvu Križemrok iz Maribora so letovanja v naravi s taborniškim programom 
začeli že pred devetimi leti. 

Cirkulane � Mega tabor že deveto leto vabi številne otroke iz Slovenije in tujine

Na letovanju v naravi nekateri otroci doživijo »kulturni šok«

Foto: Športnodruštvo Barno Markovci

Ustanovni občni zbor Športnega društva Barno je bil zelo dobro obiskan.

Slednje je sicer od leta 2007 
delovalo kot sekcija Športnega 
društva Markovci. Ker pa so v zad-
njem času pridobili veliko novih 
članov in so precej bolj aktivni, so 
ustanovili samostojno društvo. 
V prvi vrsti nameravajo promovi-
rati športne aktivnosti in druge 
dogodke na Ptujskem jezeru in 
stari strugi reke Drave. Med dru-
gim so prevzeli skrb za občinske 
rafte in pred časom izvedli spust 
po reki od Markovcev do Zavrča. 
V prihodnje bi radi organizirali 

tečaje za usposabljanje vodnikov 
raftov. Ko bodo imeli posamezni 
člani društva ustrezne licence, 
bodo lahko v turistično ponudbo 
vključili tudi vnaprej organizirane 
plovbe po reki. Njihova želja je, 
da bi v prihodnje čim bolj zaživeli 
športi na vodi. Pri fi nanciranju ra-
čunajo na pomoč občine, hkrati 
pa se nameravajo prijavljati tudi 
na razpise. Markovska občina bo 
sicer v kratkem v bližini gasilskega 
doma postavila brunarico za skla-
diščenje raftov in druge opreme. 

Ob ustanoviti društva Barno 
so opozorili, da so druge reke v 
primerjavi z Dravo precej bolj izko-
riščene v turistične in športne na-
mene. Težavo včasih predstavlja 
že zakonodaja, ki marsikaj onemo-
goča. Ena izmed takih stvari je reci-
mo, da je hoja po brežini Ptujskega 
jezera uradno prepovedana, zelo 
težko je pridobiti tudi informacije, 
kaj se na vodnih površinah sploh 
sme početi. Največkrat gre za in-
terne akte, ki niso javno objavljeni.

Estera Korošec

Markovci � Občina želi obogatiti dogajanje na reki Dravi 

Člani društva Barno prevzeli skrb za občinske rafte
Markovska občina iz leta v leto nadgrajuje turistično ponudbo. Ponaša se z lepo ureje-
nim postajališčem za avtodome, obiskovalci imajo možnost izposoje električnih koles ali 
ogleda stalne zbirke etnoloških pustnih likov. Pred časom pa je preko razpisa Naša Dra-
va kupila še rafte, saj želijo obogatiti dogajanje na reki Dravi in ob njej. Njihov skrbnik 
bo na novo ustanovljeno športno društvo Barno. 

prodajalno 
Obi 

-

-
-

-
-

-

V Obiju pa v teh dneh poteka 

sezonskih artiklov. Na prav 
vseh oddelkih boste našli 

Se vidimo v prodajalni Obi v 
Qcentru Ptuj.
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Napoved za Podravje

Danes bo sončno. Čez dan bo 
ponekod zapihal jugozahodnik. 
Najnižje jutranje temperature 
bodo od 11 do 16, hladneje bo v 
alpskih dolinah, okoli 9. Najvišje 
dnevne temperature bodo od 24 
do 29 °C.
OBETI: V soboto bo dopoldne 
sončno, popoldne bodo v notran-
josti nastale posamezne plohe 
ali nevihte. V nedeljo bo spre-
menljivo do pretežno oblačno s 
plohami in nevihtami. 

Mrzel in moker mali srpan, 
trtnemu sadu je močno v bran.

Vir: ARSO

Foto: ČG

Tragična prometna nesreča, v kateri sta življenje izgubila Aleks in Blaž, 
se je zgodila na regionalni cesti pred vulkanizerstvom v Janežovcih, v 
smeri proti Ptuju.

Foto: ČG

Od Aleksa so se na pokopališču v Trnovski vasi poslovili včeraj, slovo 
od Blaža bo danes.

Slov. gorice � Nesreča vzela dve mladi življenji

Trnovska vas ovita v črnino
Ni besed, s katerimi bi opisali bolečino družin, ki sta v pro-
metni nesreči izgubili 19-letnega Aleksa in 18-letnega Blaža. 
Njuni življenji je vzela prometna nesreča, ki se je v Janežovcih 
v občini Destrnik zgodila v nedeljo, 23. julija, dopoldan.

Naliv je bil prejšnji teden takšen, 
da so vodotoki znova poplavljali 
kleti, ceste in kmetijske površine. 
Ponekod je poleg orkanskega ve-
tra, ki je lomil drevesa, odkrival 
strehe in uničeval posevke, ponov-
no klestila toča. V občini Trnovska 
vas so jo za razliko od neurja izpred 
nekaj dni, ko je najbolj doletelo Lo-
čič, takrat skupili zlasti v središču, 
kjer je voda vdrla tudi v šolsko 
telovadnico, kulturno dvorano in 
klet zdravstvenega doma, ter v 
Bišu, ki je bil takorekoč pod vodo. 
Znova so se aktivirali plazovi, v 
občini Sveti Andraž ponovno tisti 
pod glavno cesto, tam so mnogi 
ostali brez elektrike in vode. Med 
trojiškimi vasmi so imeli največ te-
žav v Gočovi, kjer so hudourniške 
vode preplavile infrastrukturo in 
zalile mnoge objekte, medtem ko 
so imeli v lenarški občini največ 
dela z odpravo posledic v Voličini 
in Vinički vasi. 

Nič ne more požreti 
toliko vode

Narava pa je, kot rečeno, svojo 
uničevalno pot po Slovenskih go-
ricah nadaljevala tudi v torek, le 

da tokrat ni delala selekcije po va-
seh, ampak je zajela kar vse. Janez 
Kramberger, župan Lenarta, opi-
suje, kako je zjutraj najprej padala 
toča v velikosti lešnika, nato se je 
nebo umirilo in spet razbesnelo, 
dobesedno iz nič. »Sedel sem v pi-
sarni, ko se je nenadoma povsem 
stemnilo. Ne zmračilo, nastala je 
tema, kot bi nekdo ugasnil luč. Po-
tem je noro zapihalo, sledil je sodni 
dan. Podiralo in ruvalo je drevesa 
kot zobotrebce, povsod je bila 
voda, odkrilo je številne strehe. V 
izjemno kratkem času je padlo 60 
litrov na m2, zato seveda propusti 
niso zmogli požirati vode.«

Gasilci so imeli polne roke dela, 

prekrivali so strehe in »umirjali« 
plazove, odstranjevali podrta dre-
vesa in črpali vodo iz kleti. Pod 
vodo je bilo širše območje indu-
strijske cone v Lenartu, poplavilo 
je tudi tamkajšnje trgovine.

Lilo skozi zaprte strehe
Če tega ne vidiš na lastne oči, ne 

moreš verjeti, pravi trnovski župan 
Alojz Benko. »Čeprav sta strehi 
na telovadnici in kulturnem domu 
zdržali orkanski veter, je voda kljub 
temu vdrla v prostor. Bojim se, da 
bomo morali zato šolsko stavbo 
kmalu v celoti na novo prekriti.«

Gasilcem, delavcem v režijskem 
obratu in drugim vzdrževalcem 

je ceste uspelo spraviti v stanje 
prevoznosti, podrta drevesa pa 
odstraniti oziroma prestaviti na 
robove cestišč. »Nekatere hiše so 
bile odrezane od sveta. Naša glav-
na naloga bo zdaj intenzivno čišče-
nje jarkov. Za prenekatero nevšeč-
nost smo krivi sami. Kjer so bili 
nekoč travniki, so danes povsod 
njive. Zemlja je torej lepo obdelana 
vse do cest. Ko pride takšen dež, 
pa blato zapolni jarke, ki seveda ne 
morejo požirati vode.« Neurje pa 
ni prizaneslo niti Simoničevi doma-
čiji, kjer je dež na več mestih dobe-
sedno spral omet iz blata.  

Izredno stanje so imeli tudi v 
Svetem Andražu. Vitomarški gasil-
ci so samo v torek posredovali 28-
krat. Razžagali so 74 dreves in pok-
rili 13 razkritih streh, pri interven-
cijah pa so jim na pomoč priskočili 
juršinski gasilci iz PGD Gabrnik in 
PGD Grabšinski Breg. 

Nič bolje ni bilo v Sveti Trojici, ki 
si še ni prav opomogla od majskih 
poplav in plazov. Na delu so bile 
vse ekipe civilne zaščite ter vseh 
treh prostovoljnih društev: Sveta 
Trojica, Osek in Gočova. Po torko-
vem neurju je bila cerkev s samo-
stanom še dodatno poškodovana, 
sanacija pa bo dolgotrajna in draga.

Senka Dreu

Slovenske gorice � Vreme se ne umirja: odkrite strehe, podrta drevesa, neprevozne ceste 

»Stemnilo se je, noro zapihalo, nato pa sodni dan«
Ogromno škode so v Slovenskih goricah povzročila že majska neurja z velikanskimi poplavami, zadnji dve neurji s točo: 
prejšnji četrtek in ta torek pa sta že tako prizadetim krajem zadali še zadnji udarec.

Foto: PGD Lenart

Zaradi neurja je bilo poplavljeno širše območje industrijske cone v Lenartu.

Foto: PGD Lenart

Številne ceste so bile zaradi podrtih dreves neprevozne, hiše pa odrezane 
od sveta.

Foto: PGD Sveta Trojica

Prizori po katastrofalnih neurjih v številnih slovenjegoriških občinah so 
podobni kot na fotografi ji.

Foto: SD

Narava ni prizanesla niti Simoničevi domačiji v Trnovski vasi; dež je bil tako močan, da je na več mestih dobese-
dno spral omet in so zdaj na fasadi vidni tramovi.

Mladeniča sta se po glavni cesti peljala proti Ptuju, vozil je Aleks, ki 
je najverjetneje imel pretežko nogo in je preveč pohodil plin. Zakaj je 
vozilo usodno zdrsnilo s ceste in kaj dejansko je bilo vzrok za nesrečo, 
bo pokazala preiskava, so povedali na Policijski upravi (PU) Maribor. 
„Prve ugotovitve kažejo na to, da je do nesreče prišlo zaradi neprila-
gojene hitrosti,“ je dejala Anita Kovačič Čelofi ga iz PU Maribor, ki smo 
ji zastavili še nekaj vprašanj, a nanje zaradi poteka preiskave za zdaj 
nima odgovorov. Med drugim nas je zanimalo, pri kakšni hitrosti je 
mladi voznik zapeljal s ceste in ali je bil avtomobil VW Golf tehnično 
izpraven. „Glede teh vprašanj pojasnjujem, da policisti o nesreči še 
zbirajo obvestila,“ je bila kratka Čelofi ga Kovačičeva.

Po sledeh na cesti je moč sklepati, da sta fanta z destrniškega klan-
ca najbrž pridrvela in je avtomobil vozniku ušel iz nadzora. Zapeljal je 
v jarek ter trčil v drevo. Črne sledi pnevmatik na cesti so zelo verjetno 
znak silovitega zaviranja.

Medtem ko je Aleksovo življenje ugasnilo na kraju prometne nesre-
če v Janežovcih, so se reševalci in zdravniki za Blaževo še borili. Žal so 
bile poškodbe prehude, tudi Blažu ni bilo pomoči, so dan po nesreči 
javnosti sporočili možje v modrem.

Tragedija je v globoko žalost in črnino zavila občino Trnovska vas, 
kjer sta bila mlada fanta doma. Izguba dveh mladih življenj v tako 
majhni občini, kjer se dejansko vsi poznajo, ne more nikogar pustiti 
ravnodušnega. Ne samo v Trnovski vasi, tudi v sosednjih krajih Sloven-
skih goric in Spodnjem Podravju je vest o nesreči močno odmevala. 
„Celo življenje je bilo pred njima,“ so si z žalostjo v očeh, stisnjenih 
ustnic in sklonjenih glav sporočali domačini, ki se jih je nesreča zelo 
dotaknila. Od Aleksa so se svojci, prijatelji in sovaščani na pokopališču 
v Trnovski vasi poslovili včeraj, v četrtek, popoldan. Blaža bodo k več-
nemu počitku pospremili danes.

Ceste na območju PU Maribor so letos vzele že deset življenj, enako 
kot v lanskem letu v primerljivem obdobju. V celem lanskem letu so 
sicer policisti v Podravju obravnavali 3.552 prometnih nesreč, v kate-
rih je umrlo 15 ljudi. Predlanska statistika smrtnih žrtev na cestah v 
Podravju je slabša od lanske, predlani je življenje na cestah izgubilo 
23 ljudi.

MZ
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Uvod v sezono je za vse ekipe 
vedno precejšnja neznanka, saj nih-
če nima prave primerjave s konku-
renco. Kanček negotovosti je zato 
čutiti tudi pri najboljših, kaj šele pri 
novincih. Zato je remi Aluminija s 
Celjem mogoče označiti kot uspeh 
za šumarje. 

„Proti Celju smo pokazali, da 
znamo igrati dober nogomet in da 
se nismo prišli 'skrivat' v 1. ligo, to 
je zame najpomembneje. Celjani 
so bili favoriti, na koncu pa smo mi 
tisti, ki lahko žalujemo za izgublje-
nima točkama. Veseli me, da smo 
zabili dva gola, kar nam v priprav-
ljalnih tekmah ni velikokrat uspelo, 
ob večji koncentraciji pa bi lahko še 
kakšnega. Tukaj smo iz rok izpustili 
zmago, saj ima Celje v svojih vrstah 
dovolj individualne kakovosti, da do-
seže gol tudi v kočljivih trenutkih,“ je 
dejal trener Aluminija Robert Pevnik 
in dodal: „Prvenstvo je tek na dolge 
proge, šteje pa vsaka točka. Verja-
mem v vsakega fanta, ki ga imamo 
v kadru, nekateri mladi – tokrat je 
priložnost v nadaljevanju dobil Mar-
ko Simonič, letnik 2005 – na takšnih 
tekmah tudi malo trpijo, a tudi Nik 
Marinšek je tako prihajal v igro in se 
razvijal. Je pa res, da če bi že imel v 
kadru Bamba Sussa, bi imeli menja-
vo v napadu in tekma sploh ne bi bila 
pod vprašanjem.“

V začetni enajsterici od 
deveterice „starih“ le 
dve novi moči

Glede na prikazano v pripravljal-
nih tekmah so Kidričani tekmo odde-
lali s skladu s pričakovanji. Podobno 
so odigrali npr. tudi proti madžar-
skemu podprvaku Kecskemet TE 
(poraz 1:2) ali pa proti romunskemu 
prvoligašu Petrolul Ploiesti (0:0). S 
tema in podobnimi čvrstimi tekmeci 
so se enakovredno kosali, takrat še 
celo brez Marka Brkljača. Slednji je 
bil ob strelcu prvega zadetka Sandru 
Jovanoviću tudi edini novinec v ekipi 
glede na lansko sezono, vse drugo 
so bile poznane moči: Banić, Martić, 
Schaubach, Koblar, Jovan, Jagić, Go-
renak, Brest in Skiba. 

Že v drugem krogu čaka šumarje 
nova zahtevna tekma, še enkrat se 
bodo pomerili s štajerskimi tekme-
ci, tokrat najbližjimi – iz Maribora. 

Ti so začeli prvenstvo zmagovalno, 
v Domžalah so „povozili“ Kalcer z 
izidom 0:4. A vijoličaste je na poti 
do nedeljske tekme z Aluminijem 
čakala še ena pomembna naloga, 
v četrtek so se namreč v drugem 
predkrogu Konferenčne lige v Lu-
ksemburgu pomerili z domačim Di-
ff erdangom. Po vrnitvi v domovino 
imajo na voljo le dva dni časa za re-
generacijo in pripravo na prvenstve-

no tekmo, zato bo trener Damir Kr-
znar zagotovo posegel po številnih 
rotacijah v ekipi. Kljub temu je zara-
di širokega in kakovostnega kadra 
vloga favorita v obračunu najbližjih 
sosedov v 1. ligi jasna in pripada Ma-
riboru. Ta ima po javno dostopnih 
podatkih NZS na svojem spisku 43 
igralcev s pogodbami … Nekaj med 
njimi jih je sicer na posoji, nekaj pa 
jih bo verjetno še šlo po tej poti 

(Aluminij računa na Sama Pridgarja 
in Luka Božičkovića, ki sta v šumi že 
opravila del priprav). 

Gal Gorenak: 
»Motivacija nas vseh bo 
na najvišji ravni«

Že kot polnopravni član Aluminija 
pa bo v Ljudski vrt odšel Gal Gore-
nak, nekdanji član Maribora. Njegov 
status je bil urejen tik pred zdajci 
(beri pred tekmo s Celjem), tako da 
zadržkov več ni. „V Kidričevem sem 
lansko sezono igral kot posojeni 
igralec Maribora, z vsem v Kidriče-
vem pa sem bil zelo zadovoljen. 
Tukaj se dobro počutim, poznam 
ekipo, ki jo sestavljajo super fantje, 
imamo odlične pogoje za trening – 
tako nisem imel nobenih pomislekov 
pri tem, da je tukaj najprimernejši 
kraj za nadaljevanje moje kariere,“ 
je dejal Gal. 

19-letnik je kariero začel pri Dra-
vinji, leta 2017 pa je pri selekciji U-15 
prestopil v Maribor. „NK Maribor mi 
je v petih letih dal veliko, predvsem 
v mladinski selekciji, za kar sem mu 
hvaležen. Dobil sem dobro podlago 
za naslednje korake, prvi od teh so 
sedaj v Kidričevem. Možnosti za ra-
zvoj so, treba pa jih bo izkoristiti,“ 
je dejal vezist, ki bo 20 let dopolnil 
oktobra. 

Letošnjo zgodbo z Aluminijem si 
začel z remijem proti Celju. „Moje 
mnenje je, da smo odigrali dobro 
tekmo, v kateri smo štartali na zma-
go, a se nam žal ni izšlo povsem po 
načrtih. Nekaj je grenkega priokusa 
zaradi pozno prejetega gola v 88. 
minuti, a je remi s favoriziranim Ce-
ljem vseeno dober obet za sezono. 
Sicer imamo tudi mi visoke cilje, kar 
mi je všeč, tako enostavno mora 
biti – pozitivno gledamo naprej,“ 
je dejal Gorenak in se ozrl še na 
pomp glede ekipe Celja ob menjavi 
trenerja: „Riera je zagotovo trener 
najvišje vrednosti, a smo obenem 
vedeli, da v teh nekaj dneh pred tek-
mo ne more storiti kaj prida novega. 
Ogledali in analizirali pa smo njego-
ve prejšnje tekme pri Olimpiji, kar 
nam je omogočilo dobro pripravo. 

Celjane smo v veliki meri nevtralizi-
rali, kakšnih velikih priložnosti si ob 
doseženih zadetkih niso priigrali. 
Mi smo na nasprotni strani izpeljali 
več dobrih protinapadov, ki so naše 
močno orožje.“

Omeniti je treba zelo lepo vzduš-
je na uvodni tekmi, ko se je zbralo 
res veliko navijačev. „Bilo je res su-
per, že dolgo časa se v Kidričevem 
ni zbralo toliko navijačev – to je 
najlepše, kaj lahko doživiš kot nogo-
metaš. Lepo je občutiti, da ljudi za-
nima, kako igramo. Še naprej vabim 
gledalce, da nas podpirajo, obenem 
pa upam, da smo se jim oddolžili z 
dobro predstavo.“

Naslednji krog vas čaka tekma v 
Ljudskem vrtu, ki je zate zelo znano 
okolje. „V Ljudskem vrtu je vedno 
dober ambient in je tam lepo igrati 
– dober tekmec, dobra tekma. Sedaj 
bom prvič na drugi strani in bom na-
redil vse, da pridem do zmage s svo-
jo novo ekipo. Sam bom zagotovo 
zelo motiviran, a podobno bo tudi 
z ostalimi soigralci, saj so to poseb-
ne tekme. Štartamo na tri točke, kaj 
nam bo to prineslo, pa bomo videli,“ 
je zaključil Gorenak. 

Jože Mohorič

E-mail: sport@radio-tednik.si
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Nogomet � NK Aluminij

»Poln stadion je najlepše, kaj lahko doživiš kot nogometaš«

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija se bodo na začetku sezone pomerili z dvema favoriziranima štajerskima klubo-
ma: s Celjani so že remizirali, v nedeljo jih čaka dvoboj z Mariborom. 

Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 2. KROGA, V SOBOTO OB 17.30: Koper – Kalcer Ra-

domlje; OB 20.15: Olimpija Ljubljana – Rogaška, V NEDELJO OB 17.30: 
Maribor – Aluminij, Domžale – Bravo; OB 20.15: Celje – Mura. 

1. mladinska liga
RAZPORED 1. KROGA, V PETEK OB 17.00: Aluminij – Olimpija Lju-

bljana; OB 18.00: Domžale – A2S Celje; OB 18.30: Kalcer Radomlje – 
Maribor; V SOBOTO OB 11.00: Mura – Rudar Velenje; OB 17.30: Bravo 
Mastercard – Nafta 1903; V NEDELJO OB 11.00: Brinje Grosuplje – Ta-
bor Sežana; OB 18.00: Gorica – Koper, Krka – Ilirija Extra-Lux.

Konjeniški šport � Kasaške dirke v Ljutomeru
Kasaška tekmovalna sezona se v nedeljo, 30. 7., nadaljuje na ljutom-

erskem hipodromu. V osmih točkah sporeda bo nastopilo 59 kasačev 
iz vseh slovenskih klubov in društev. Dirke bodo potekale na 1600 in 
2100 metrov z avtoštartom ter na 2160 metrov s štartom iz obrata. 
Najzanimivejši boj se obeta v kvalifi kacijski dirki za nastop na letošn-
jem kasaškem derbiju, ki bo 3. septembra v Ljubljani. Na 2600 metrov 
dolgi stezi se bo pomerila enajsterica 4-letnih kasačev.

JM, NŠ

Športni napovednik

1. SNL, 2. krog: Maribor 
– Aluminij (v nedeljo ob 
17.30 v Ljudskem vrtu). 

Marinšek nadaljuje strelski pohod tudi v 
novem klubu

Nedeljsko tekmo med Aluminijem in Celjem si je ogledal tudi dose-
danji kapetan moštva iz Kidričevega Nik Marinšek, ki je v prestopnem 
roku okrepil vrste avstrijskega drugoligaša Rieda. „Zelo pozitivno sem 
presenečen nad tem, kako izgleda moštvo Aluminija, igra je zelo kom-
paktna in podjetna. Ko se bo ekipi priključil še Bamba Susso, bo to še en 
plus več v napadu in veliko novih možnosti. Če bodo nadaljevali v tem 
tempu, potem ni straha za Aluminij,“ je dejal Marinšek. 

V Avstriji bodo s prvenstveno sezono začeli v soboto, zato pa so že 
odigrali prve pokalne tekme. SV Ried je v prvi tekmi s 3:1 ugnal nižjeliga-
ša, pod prvi zadetek pa se je podpisal Marinšek. „S predstavo ne more-
mo biti posebej zadovoljni, smo pa lahko zadovoljni z napredovanjem v 
naslednji krog. Ambicije kluba so visoke, želja je ekspresna vrnitev med 
avstrijske prvoligaše. V ta namen se bo po napovedih ekipi priključil še 
kakšen kakovostni igralec. Sicer za zdaj vse poteka po načrtih, sam sem 
zadovoljen s tem.“

Ime in priimek:

_____________________________

Naslov:

_____________________________

_____________________________

KUPON
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Ptujski atleti nas standardno 
razveseljujejo z novimi 
in novimi presežki. Pod 
najnovejšega se je podpisala 
Maja Bedrač, ki je minulo 
soboto in nedeljo tekmovala 
na balkanskem prvenstvu v 
Kraljevu. Bila je odlična in je 
zmagala v sedmeroboju!

23-letna atletinja je v Srbiji 
osvojila svojo prvo mednarodno 
medaljo v članski konkurenci, za 
nameček zlatega leska. Za naslov 
balkanske prvakinje je v sedmih 
disciplinah zbrala 5418 točk, kar je 
njen osebni rekord. Za slovenskim 
rekordom, ki znaša 5698 točk in ga 
drži Desanka Čalasan, ne zaostaja 
več veliko in ga namerava preseči 
ob koncu leta na mnogoboju v Ma-
riboru. 

Kot je sama izpostavila, ima še 
veliko rezerve v večini atletskih disci-
plin in ob dobrem nastopu se lahko 
približa tudi osvojenim 6000 toč-

kam, kar bi jo uvrstilo med najboljše 
sedmerobojke v Evropi. Za zdaj je 
najboljša na Balkanu, za zmago na 
balkanskem prvenstvu pa je po po-
sameznih disciplinah dosegla nas-
lednje rezultate:

- tek na 100 metrov z ovirami: 
13,73 sekunde (1017 točk),
- skok v višino: 1,57 metra 
(701 točka),
- suvanje krogle: 10,93 metra 
(591 točk), 
- tek na 200 metrov: 25,40 
sekunde (850 točk), 
- skok v daljino: 604 
centimetre (862 točk), 
- met kopja: 39,25 metra (653 
točk) in 
- tek na 800 metrov 2:26,02 
(744 točk). 

Maja Bedrač je v Kraljevu prišla 
kot edina slovenska atletinja do zla-
te medalje in ta ji bo zagotovo dala 
dodatni zagon za naprej. Po vrnitvi 
domov smo ustavili mlado atletinjo, 
ki zadnji dve leti študira in trenira 
pod vodstvom Matije Šestaka v Lju-
bljani, in v kratkem pogovoru nam je 
razkrila, kako je prišla do zlate me-
dalje, kako je nastopila in kakšne so 
njene atletske želje za prihodnost.

Kam sodi za vas ta osvojena zlata 
medalja na balkanskem prvenstvu v 
sedmeroboju?

M. Bedrač: „To je srednje velik 
uspeh, saj konkurenca v Kraljevu v 
sedmeroboju ni bila posebej močna. 
Je pa to moj prvi naslov balkanske 
prvakinje, tako da sem s tem dosež-
kom zelo zadovoljna. Gre za mojo 
prvo člansko osvojeno medaljo, 
katere sem nedvomno zelo vesela. 

Sama sem po dolgem času nastopila 
v sedmeroboju, ki sem ga opravila 
dobro, a imam še veliko prostora za 
napredovanje. Upam, da bo ta us-
peh motivacija za naprej in da bom 
v mnogoboju v prihodnosti dosegala 
še boljše rezultate.“

Kaj pove številka, da ste v sedmih 
disciplinah skupno zbrali 5418 točk? 

M. Bedrač: „To je moj osebni re-
kord, že to je dosežek, ki nekaj pove 
o nastopu. To je bil moj prvi sedme-
roboj po nekaj letih in po njem vem, 
da sem sposobna še veliko več, saj 
imam še v vseh disciplinah veliko re-
zerve. 5418 točk v svetovnem merilu 
ni posebej dober dosežek, ampak 
mislim, da lahko na naslednjih tek-
movanjih dosežem okrog 6000 točk, 
kar pa bi bil že zelo dober rezultat.“

Odlično v teku na 100 m 
z ovirami

V Kraljevu ste nekatere discipline 
oddelali dobro, nekatere pa slabo. 
Kje so bili plusi in kje minusi?

M. Bedrač: „Kot pozitivno bi iz-
postavila tek na 100 metrov z ovira-
mi, saj sem s časom 13,73 sekunde 
postavila svoj osebni rekord. To je 
bila moja najbolje oddelana disci-
plina na balkanskem prvenstvu, na 
katerem sem tudi z večino drugih 
disciplin opravila kar dobro. Slabo 
mi je šlo v suvanju krogle, kjer sem 
orodje vrgla do rezultata 10,93 me-
tra – s tem sem najmanj zadovoljna, 
ker vem, da na treningih dosegam 
bistveno boljše rezultate. V tej disci-
plini še lahko precej napredujem, saj 
izboljšujem tehniko meta in upam, 
da bo v prihodnosti krogla letala bi-
stveno dlje.“

Ali računate, da lahko kmalu iz-
boljšate slovenski državni rekord v 
sedmeroboju, ki znaša 5698 točk in 
ga je Desanka Čalasan postavila leta 
1999?

M. Bedrač: „Mislim, da lahko ta 
državni rekord izboljšam že letos, 
če pa mi ne bo uspelo, pa drugo leto 
prav gotovo. Pri vsaki disciplini lahko 
nekaj dodam in vem, da sem tega 
sposobna. Še naprej bom trenirala 
za to, da mi uspe postaviti državni 
rekord v sedmeroboju.“

Ali so sedmerobojke pri ženskah 
in deseterobojci pri moških najbolj 
kompletni in najboljši atleti? 

M. Bedrač: „Ja, moje mnenje je, 
da so to najboljši atleti in atletinje. 
Gre za celovite tekmovalce, ki mo-
rajo dobro obvladati mete, skoke 
in teke. Sama sem se sicer že kot 
majhna deklica spoznala z večino 
atletskih disciplin, a sem se osredo-
točila zgolj na eno ali dve. Sedaj mi je 
malo žal, da nisem mogoče že neko-
liko prej začela trenirati in nastopati 
v sedmeroboju. Mislim pa, da še nič 
ni zamujeno in da lahko z dobro vo-
denim treningom v vseh disciplinah 

postanem vrhunska tekmovalka v 
mnogoboju.“

Vaša glavna disciplina je bila v 
zadnjih letih skok v daljino. Ali skok 
v daljino ostaja vaša paradna disci-
plina?

M. Bedrač: „Skok v daljino ostaja 
moja najljubša atletska disciplina. V 
njej bom še naprej redno tekmovala 
in v prihodnosti upam na dolge sko-
ke.“

Kakšni so vaši cilji, povezani s sed-
merobojem?

M. Bedrač: „Letos si želim na-
stopiti še na enem sedmeroboju, in 
sicer oktobra v Mariboru. Moja naj-
večja želja za drugo leto pa je, da se 
uvrstim na evropsko prvenstvo, ki 
bo v Rimu. Ob tem si želim tudi čim 
prej popraviti državni rekord v sed-
meroboju, se približati magični meji 
osvojenih 6000 točk in popraviti vse 
osebne rekorde.“

David Breznik

Nika Milošič je članica odbojkar-
ske reprezentance, ki je na predtek-
movanju zabeležila tri zmage in se 
gladko uvrstila v polfi nale. Mlade 
Slovenke so ugnale Nemke (3:0), 

Hrvatice (3:1) in Turkinje (3:0). Pol-
fi nalna tekma jih čaka v petek po-
poldan. 

Del fantovske rokometne repre-
zentance je Blaž Majhen, sicer član 

RK Jeruzalem Ormož. Naši mladi 
rokometaši so na predtekmovanju 
prav tako odigrali tri tekme, dve so 
zmagali (z Nemčijo 30:28 in z Norve-
ško 40:30), eno pa izgubili (z Islan-

dijo 27:31). S tem izkupičkom so se 
uvrstili med štiri najboljše ekipe tek-
movanja, ki bodo med sabo odločale 
o medaljah. 

Del atletske ekipe je bila tudi Taja 
Pučko, članica AK Ptuj. Na stadionu 
Poljane je nastopila v kvalifi kacijah 
v troskoku in z rezultatom 11,61 m 
osvojila 15. mesto. Za fi nalom naj-
boljše dvanajsterice je zaostala za 
18 cm. 

„Na tekmi se mi ni izšlo idealno. 
Pred slabim tednom sem si poško-
dovala gleženj in še nisem povsem 
okrevala. V kvalifi kacijah so bili pre-
cej slabi rezultati in bi z mojimi ‘pravi-
mi’ skoki z lahkoto prišla v fi nale. Žal 

sta poškodba in malo slabša dnevna 
forma vplivali na takšen rezultat. 
Sama izkušnja je sicer izjemna, to so 
bile moje prve ‘mini olimpijske igre’, 
kar je zame velik dosežek. Letos me 
še čaka balkansko prvenstvo, kjer 
ciljam na boljše rezultate,“ je po na-
stopu dejala Taja Pučko. 

Kolesarka KK Perutnina Ptuj Hana 
Jeromel je najprej nastopila v krono-
metru, kjer se ni najbolje znašla in je 
osvojila 76. mesto. 

JM
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Atletika � Balkansko prvenstvo v Kraljevu

Maja Bedrač z osebnim rekordom 
do prve medalje na velikih tekmovanjih

Balkansko prvenstvo, sedmeroboj, rezultati: 
1. Maja Bedrač    (Slovenija)  5418 točk
2. Anastasia Ntragkomirova   (Grčija)  5381 točk
3. Matyus Emma Maria Adnana   (Romunija)  4919 točk

Odbojkarska ekipa Slovenije se je s tremi zmagami uvrstila v polfi nale. Taja Pučko je v troskoku za malenkost zgrešila uvrstitev v fi nale.

Foto: David Breznik

Prva medalja za Majo Bedrač v mednarodni članski konkurenci

Foto: Peter Kastelic / ATS

Maja Bedrač postaja odlična sedmerobojka, njeni začetki pa so tesno povezani s skokom v daljino.

OFEM 2023 v Mariboru

Odbojkarice in rokometaši v polfinalu
Na Olimpijskem festivalu evropske mladine v Mariboru so tekmovanja v polnem teku, na njih pa so se že predstavili tudi 
mladi športniki iz Spodnjega Podravja. 

Maja med Slovenci do edinega zlata
Na Balkanskem prvenstvu v Kraljevu je skupaj nastopilo 30 sloven-

skih predstavnikov, 14 atletov in 16 atletinj. Za nekatere je to bila ena 
zadnjih priložnosti za lov na norme oziroma točke za svetovno lestvico, 
ki bi jih popeljale na svetovno prvenstvo avgusta v Budimpešti. Edino 
zlato medaljo je osvojila Maja Bedrač, ob tem so Slovenci odšli domov s 
tremi srebrnimi in šestimi bronastimi medaljami. 



Štajerski TEDNIK petek, 28. 7. 2023     COLOR CMYK stran 15

dogodka, sta pomembna vidika 
tudi druženje in promocija Občine 
Cirkulane.“

Najhitrejša Grilc in 
Šalamunova

Pred petimi leti so organizatorji v 
sklop Aninskega teka prvič vključili 
tek na 10 kilometrov, na katerem je 
letos skupno teklo 14 atletov in tri 
atletinje. Uradni časomerilec, podje-

tje ProTime, je moškemu zmagoval-
cu Tadeju Grilcu (Jekleni) izmerilo 
čas 35:45, ženski zmagovalki Ani Ša-
lamun (AD Štajerska) pa 48:48.

Na pet kilometrov sta zmagala 
Aljaž Novak (AK Ormož) in Rena-
ta Vetrih (Kaš). Poseben je bil tudi 
otroški tek na 2,5 kilometra, kjer je 
pri fantih zmagal Lukas Dovnik (AD 
Štajerska), pri puncah pa Ela Kozel. 
Najhitrejši v posameznih tekih so 
prejeli pokale, medalje in praktične 

nagrade, zmagovalci pa so bili vsi 
udeleženci, ki so v svojem tempu 
pretekli eno izmed treh ponujenih 
poti. Po teku je sledilo druženje in 
tudi obujanje spominov na minule 
tekaške dogodke v Cirkulanah (za-
čelo se je s teki na Borl). Po uspeš-
no izpeljanih 15 Aninskih tekih imajo 
organizatorji za prihodnje izvedbe v 
načrtih še eno novost, dodali bodo 
trail tek – tek po pešpoteh v naravi.

David Breznik

ekipe v začetno enajsterico postaviti 
enega nogometaša, ki ima pravico 
nastopiti v mladinski reprezentanci 
Slovenije, v 2. SNL pa dva.

»Zelo pomemben element je tudi 
kakovost mladinskega tekmovanja. 
Vključenost manjšega števila malce 
starejših igralcev bo pripomogla k 
dvigu kakovosti, videli bomo čvrstej-
šo igro, čvrstejše duele. Predvsem 
pa bodo igralci potem bolje priprav-

ljeni na članski nogomet,« je doda-
ten cilj strnil prvi mož NZS.

Po drugi strani pa z atraktivnim 
mladinskim prvenstvom želijo pri 
krovni zvezi preprečiti tudi prehitro 
prehajanje mladih med člane, saj se 
velikokrat tudi zgodi, da ti nato v 
članskih selekcijah ne dobijo pravih 
priložnosti. »Za razvoj mladih no-
gometašev je najpomembnejše, da 
dobijo čas na zelenici,« je izpostavil 
selektor državne selekcije do 19 let 
Anton Žlogar.

V tujino preveč mladih 
iz kategorije U-16

Na težavo prepogostih odhodov 
zelo mladih nogometašev v tuje klu-
be pa je opozoril nekdanji reprezen-
tant in sedanji vodja reprezentanc 
pri NZS Miran Pavlin. »Absolutno je 
šlo v zadnjih petih do desetih letih 
preveč mladih fantov v starostnih 
kategorijah 15 do 16 let v tujino, 
predvsem v Italijo, in potem prišlo 
razočaranih nazaj, brez šole, brez 

fi nanc,« je dejal. Zato je novosti v 
mladinski ligi pozdravil. Računa, da 
bodo te prispevale k bolj celovitemu 
razvoju mladega nogometnega ta-
lenta v državi.

Liga bo ob tem s pomočjo glavne-
ga pokrovitelja Telemacha, ki je že 
pokrovitelj članskega nogometnega 
prvenstva, pridobila tudi dodatno 
medijsko izpostavljenost, so pouda-
rili predstavniki NZS. Kot je ob tem 
povedala članica izvršnega vodstva 
Telemacha Ditka Maučec, so si v 
podjetju želeli, da bi s prenovo mla-
dinske lige omogočili mladim nogo-
metašem dobro pripravo na profesi-
onalni začetek življenja.

Tako bodo v sklopu svojih špor-
tnih kanalov Sport Klub omogočali 
prenose izbranih tekem mladinske-
ga prvenstva, vsebine o tem tekmo-
vanju pa bodo vključene tudi v nji-
hove specializirane oddaje o nogo-
metu. Mladim nogometašem bodo 
na ta način omogočili tudi aktivne 
priprave na javno nastopanje.

sta, JM

Nogometna zveza Slovenije 
(NZS) je skupaj z medijskim 
partnerjem Telemachom 
pred dnevi na Bledu 
predstavila preobrazbo 
mladinskega prvenstva, s 
katero želi v tej konkurenci 
dvigniti raven igre in 
medijsko izpostavljenost. 
Med cilji sta zagotavljanje 
boljšega prehoda iz 
mladinske v člansko selekcijo 
in zmanjšanje števila 
odhodov mladih v tuje lige.

Med mladinci po novem 
še štirje igralci U-20

Mladinsko državno prvenstvo bo 
pod imenom NextGen po novem 
potekalo na ravni U-19 ločeno od 
kadetskih tekmovanj (U-17). Ob tem 
bodo klubi imeli možnost v svojih 
postavah igrati s še do štirimi igral-
ci (trije igralci v polju in en vratar) v 
prvem letu po izteku mladinskega 
staža (U-20).

Kot je ob tem povedal predsednik 
NZS Radenko Mijatović, gre za spre-
membo s ciljem povečanja kakovosti 
lige in omogočanja boljšega prehaja-
nja iz mladinske v člansko selekcijo. 
Veliko število igralcev namreč po iz-
polnitvi mladinskega staža ne najde 

takoj članskega delodajalca in zato 
prepogosto prenehajo igrati nogo-
met.

»S spremembami, ki smo jih sko-
zi široko razpravo sprejeli na NZS, 
vključujemo nekaj starejših igralcev 
v mladinske ekipe. S tem pa želimo 
zagotoviti, da čim več teh mladih 
igralcev, če ne dobijo takojšnje pri-
ložnosti v članskih ekipah, ostane v 
nogometu in skozi mladinske selek-

cije ostanejo na očeh trenerjem,« je 
pojasnil Mijatović.

Čvrstejša igra, čvrstejši 
dueli ...

Ob tem je dodal, da razvoj mladin-
ske lige dopolnjuje tudi spremembe 
v članskih tekmovanjih, ki so začele 
veljati v tej sezoni. V prvi ligi morajo 

Največji enodnevni vsakoletni 
projekt Športnega društva Cirkula-
ne je Aninski tek. Ob članih društva 
so pri petnajsti izvedbi teka sodelo-
vali Občina Cirkulane, Prostovoljno 
gasilsko društvo Cirkulane in izva-
jalec nenujnih reševalnih prevozov 
Modmed. Športno-rekreativno 
prireditev je prejšnji petek zazna-
movalo nekoliko slabše vreme, ki 
je vplivalo na slabšo udeležbo. Želja 
organizatorjev je bila, da bi zbrali 
100 udeležencev, a na koncu jih je 
teklo približno 60. 

Ti so tekli na znani krožni trasi po 
Cirkulanah, start in cilj sta bila na 
stadionu. Za udeležence so pripra-
vili tri različne razdalje: 2,5, 5 in 10 
kilometrov. Pogled na letošnji tek 
je podal predsednik ŠD Cirkulane 
Primož Horvat: „Gre za tradicional-
ni tek, ki je največji dogodek naše-
ga športnega društva in je dobro 
uspel. Ob teku, ki je osrednji del 

V madžarskem termalnem 
centru Bük v bližini 
madžarsko-avstrijske meje, 
je konec tedna potekal velik 
footgolf turnir serije FIFG 
500 (podobno kot turnir 
na Ptuju) z več kot 130 
nastopajočimi. Med njimi je 
bilo kar 18 Slovencev (več 
kot polovica je bilo članov 
FGK Ptuj), ki so dosegli nekaj 
izvrstnih rezultatov. 

Posebej sta se izkazala predstav-
nika FGK Ptuj Dejan Novak in Milan 
Kristovič, prvi je bil z rezultatom -8 

najboljši Slovenec na turnirju in je 
končal kot 11. v absolutni konkuren-
ci, drugi pa je v konkurenci igralcev 
nad 45. letom z rezultatom -5 stopil 
celo na zmagovalni oder – na tretjo 
stopničko. 

Dejan Novak: „Čar velikih turnir-
jev, kot je bil tokratni na Madžar-
skem, je v tem, da ne odloča dnevna 
forma, ampak konstantna predstava 
skozi dva ali tri dni – svetovno pr-
venstvo celo štiri dni. Prvi dan sem 
tokrat prikazal povprečno igro (0), 
zato pa je bilo toliko bolje drugi dan, 
ko sem z rezultatom -8 dosegel tretji 
najboljši dnevni izid med vsemi na-
stopajočimi. Poseben trenutek sem 
doživel na luknji številka 7, ko sem 

s pomočjo boginje Fortune naredil 
albatrosa (rezultat -3 na eni luknji, 
dva udarca za par pet, op. a.). To je 
trenutek v svetu golfa ali footgolfa, 
ki se igralcu zgodi zelo redko, števil-
ni ga ne doživijo nikoli. Kot mentor 
sem zelo ponosen tudi na odličen re-
zultat Milana Kristoviča, ki je v med-
narodni konkurenci dosegel prve 
stopničke. Nekdo, ki ne spremlja 
footgolfa, ne ve, koliko truda, odre-
kanja in psihične moči je potrebno za 
tako odmeven rezultat.“

Milan Kristovič: „Moj glavni cilj 
na Madžarskem je bil, da se uvrstim 
med deseterico najboljših v konku-
renci igralcev nad 45. letom. S svojo 
igro skozi prvi dan sem bil zelo za-

dovoljen, saj sem zasedal 7. mesto. 
Drugi dan sem napadel od začetka in 
vse do zaključka igral skoraj brez na-
pake. Poseben občutek sem doživel 
na 15. luknji, kjer sem z nekaj sreče 
zadel luknjo s prvim udarcem, par pa 
je bil štiri. To je pomenilo albatros in 
hole in one v enem samem udarcu, 
kar je zares izjemen trenutek, ki ga 
na mednarodnih turnirjih ne pomni-
jo. Na koncu sem osvojil 3. mesto, 
kar me na evropski lestvici trenutno 
uvršča na visoko 4. mesto.“

Prva tri mesta so dosegli slovaški 
igralci Jan Kozak (-14), Ivan Andrej 
(-13) in Martin Simoncic (-13), četr-
to pa Argentinec Nico Garcia (-10). 
Izmed Ptujčanov je Ian Emerič med 
člani zasedel 21., Boštjan Pek 25., 
Uroš Krajnc pa 28. mesto.

Naslednji konec tedna – 5. 
in 6. avgusta – bo na Ptuju 
potekal turnir serije FIFG 100 
z nazivom Poetovio Footgolf 
Cup 2023. 

JM
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Footgolf � Turnir na Madžarskem

Kristovič in Novak navdušila z 
visokima uvrstitvama in »albatrosoma«

Nogomet � Mladinska liga

Ukrepi z namenom lažjega prehajanja 
iz mladinske v člansko selekcijo

Atletika � 15. Aninski tek

V Cirkulanah izvedli že 15. Aninski tek

Foto: Matija Brodnjak

Milan Kristovič in Dejan Novak sta na turnirju na Madžarskem v 
dveh dneh prikazala zelo dobre predstave.

Foto: Črtomir Goznik

Tudi mladinsko vrsto Aluminija čakajo v novi sezoni izzivi s prilagajanjem na spremembo tekmoval-
nega sistema.

Foto: arhiv Športnega društva Cirkulane

Utrinka z letošnjega Aninskega teka v Cirkulanah

Za uvod v petek v šumo prihaja Olimpija
S tekmo Aluminij – Olimpija se bo v petek začela nova sezona v pre-

novljeni 1. mladinski ligi. Vrsta iz Kidričevega je že vrsto let stalnica v naj-
višjem kakovostnem razredu slovenskega mladinskega nogometa, tudi 
letos ne bo nič drugače. Lansko sezono so mladi šumarji pod vodstvom 
trenerja Simona Vidoviča končali na visokem 4. mestu med 14 ekipami. 

Letošnji razpored na uvodu za mlade Kidričane ne bi mogel biti za-
nimivejši, saj po tekmi z Olimpijo v 2. krogu odhajajo na gostovanje k 
Mariboru, v 3. krogu pa prihaja v goste Koper ...

1. mladinska liga
RAZPORED 1. KROGA, V PETEK OB 17.00: Aluminij – Olimpija Lju-

bljana; OB 18.00: Domžale – A2S Celje; OB 18.30: Kalcer Radomlje – 
Maribor; V SOBOTO OB 11.00: Mura – Rudar Velenje; OB 17.30: Bravo 
Mastercard – Nafta 1903; V NEDELJO OB 11.00: Brinje Grosuplje – Tabor 
Sežana; OB 18.00: Gorica – Koper, Krka – Ilirija Extra-Lux.
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Pretekli teden je bil v znamenju 
prireditev ob mednarodnem dnevu 
šaha, ki ga šahisti obeležujejo 20. ju-
lija, ko je bila leta 1924 ustanovljena 
mednarodna šahovska federacija. 
Ob tej priložnosti so se po celem sve-
tu, tudi v Sloveniji, odvijale številne 
šahovske prireditve in nekaj medna-
rodnih turnirjev, na katerih so nasto-
pili nekateri mladi člani Šahovskega 
društva Ptuj.

V avstrijskem Fürstenfeldu je na 
močnem mednarodnem mladin-
skem turnirju z udeležbo 64 šahistk 
in šahistov iz desetih držav zelo us-
pešno nastopil mladi član ptujskega 
društva Tilen Kovačec. Kot osmi no-
silec je v sedmih partijah osvojil pet 

točk in ob koncu zasedel odlično 6. 
mesto. Ob štirih zmagah in dveh re-
mijih je le v zadnji partiji moral priz-
nati premoč prvemu nosilcu, ki je 
imel kar 514 točk višji rating. Sam je 
osvojil dodatnih 34 točk, kar je vse-
kakor lepa popotnica pred nadalje-
vanjem tekmovanj.

Istočasno je v Portorožu pote-
kal 4. mednarodni kadetski turnir, 
na katerem sta nastopila 8-letna 
dvojčka Zarja in Svit Gomboši. Kot 
najmlajša sta v konkurenci desetih 
udeležencev iz štirih držav dokaj 
uspešno opravila svoj nastop, pose-
bej še Svit, ki je bil ob koncu s petimi 
točkami absolutno peti. Pohvale si 
zasluži tudi Zarja, ki se je kot edina 

šahistka dokaj enakovredno kosala s 
tri do štiri leta starejšimi fanti. Goto-
vo bi bil njun izkupiček še boljši, če v 
četrtem kolu ne bi izgubila brez bor-
be, ker zaradi zastojev na cesti nista 
pravočasno prišla iz Umaga, kjer sta 
bila nastanjena. Seveda je to pustilo 
delno posledice tudi v nadaljevanju. 
Kljub temu je Svit osvojil še prvo, 
Zarja pa drugo mesto v konkurenci 
do 8 let. 

Vrstni red Fürstenfeld: 1. (2.) 
Aleksander Goessi Šota 6 t očk, 2. 

Od petka do nedelje je na Rav-
nah na Koroškem potekalo Držav-
no prvenstvo za kategorijo dečkov 
(2009/10) in deklic (2011/12). Na tek-
movanju je nastopilo 180 plavalk in 
plavalcev iz 23 slovenskih klubov. 
Ptujske barve je tokrat zastopala Pla-
valna akademija Kurent s svojima pla-
valkama Nušo Planinšec in Zalo Rus 
ter trenerjem Borutom Petrovičem. 
Tekmovanja so se udeležili le tisti, ki 
so izplavali potrebne časovne norme.

Nuša (2010) si je na tokratnem pr-
venstvu priplavala pet fi nalnih nasto-

pov. Najbolje se je odrezala na 200 
m prosto, kjer si je s časom 2:32,26 
s priplavala odlično 10. mesto. Isto 
uvrstitev je odplavala tudi na 50 m 
delfi n.

Zala (2010) je plavala prvič na 
letnem prvenstvu Slovenije in si na-
birala pomembne izkušnje. Mednje 
štejemo uvrstitev v B-fi nale na 100 
m delfi n, kjer je s časom 1:34,63 s po-
pravila svoj osebni rekord za dobrih 
pet sekund in si priplavala odlično 13. 
mesto.

UR

Nogometaši AR Ljutomer so v 
pripravah na začetek nove tekmo-
valne sezone v 3. SNL – vzhod (12. 
8.). Odigrali so tudi že nekaj priprav-
ljalnih tekem in prikazali dopadljivo 
igro. 

Na turnirju v Odrancih so nesreč-
no izgubili uvodno tekmo proti Čardi 
po strelih z 11 m, a v tekmi za 3. mes-
to prepričljivo ugnali gostitelje (3:0). 
V Gornji Radgoni so se pomerili s 
članom prve lige Združenih arabskih 
emiratov ekipo Al Ittihad Kalba ter 
po odličnem prvem polčasu (0:0) 
klonili šele v končnici (0:3). Minulo 
soboto so Ljutomerčani gostili ekipo 
Čarde (Pomurska liga) in zmagali 4:0 
(Nemec, Ketiš, Panič, Fras). Nekaj 
težja nasprotnika ljutomersko vrsto 
čakata v prihodnjih dneh, ko bodo 
Prleki gostovali pri ekipah Podvincev 
in Zavrča. 

Trener Marko Fajdiga in njegov 
pomočnik Rudi Viher z igralsko 
zasedbo nimata težav. Moštvo je 
zapustil dolgoletni kapetan Primož 
Munda, ki je končal igralsko kariero, 
v klub pa se vračajo nekdanji igralci 
Filip Vinter, Patrik Jelen, Matej Virag 
in vratar Filip Bohar. Veliko zaledje 
prve ekipe predstavljajo mladinci 

Ljutomera, ki so se letos uvrstili v 2. 
SMNL. Prvi med njimi je napadalec 
Tadej Korošec, sicer pa iz soboške 
Mure k Ljutomerčanom prihaja tudi 

mladi Jan Rajh. Okostje ekipe bodo 
v glavnem sestavljali igralci iz minule 
sezone, ko je bil Ljutomerčanom edi-
ni cilj obstati v ligi. Tokrat bo po be-

petek � 28. julija 2023Šport, šport mladih, rekreacija16

Nogomet � Avto Rajh Ljutomer

Tokrat si ne želijo boja za obstanek

Šah � Mednarodna turnirja

Kovačec šesti na turnirju v Avstriji

Plavanje � PA Kurent

Nuša in Zala nastopili na državnem prvenstvu

Prisojnik, 2547 m 
4.–5. 8. 2023
Prisank je gora, ki se mogočno dviguje med dolino Krnice na seve-

ru in Trento na jugu. Že od daleč s svojo mogočnostjo opozarja nase. 
Prava naravna posebnost sta Prisojnikovo Prednje in Zadnje okno ter 
nepogrešljiva Ajdovska deklica. Nanj je speljanih več poti in prav lahke 
poti gor ni. Vse poti so zanimive in vredne obiska. Na Prisank vodita 
dve dolgi in zelo razgibani poti – Hanzova in Kopiščarjeva pot. Druga 
nič kaj ne zaostaja za prvo po zahtevnosti in po njej se bomo podali 
tokrat.

Proti vrhu Prisojnika krenemo z visokogorskega prelaza Vršič. 
Mimo Tičarjevega doma bomo v slabe pol ure na zadnjem sedelcu 
pred mogočnim Prisojnikom in kmalu smo pri vstopu v steno. Od tu 
naprej je obvezna samovarovalna oprema, kajti čaka nas strma pot, 
ki je zavarovana s klini in jeklenicami, ki so nam v pomoč pri napredo-
vanju proti vrhu. Med hojo nas bo iz gladke stene tik nad nami opa-
zovala Ajdovska deklica, več deset metrov visok lik ženskega obraza. 
Z višino se bo tudi težavnost vzpona stopnjevala, prečili bomo nekaj 
skalnih polic, ozki in visoki kamin, kjer nam pomagajo varovala. Sledi 
nekaj lažjega plezanja in pred nami se pojavi Prednje Prisankovo okno. 
Skozi okno se po strmi in s pomočjo skob zavarovani poti priključimo 
grebenski poti proti vrhu. Do vrha bomo potrebovali še kako uro hoje. 
Za vzpon bomo potrebovali okrog 4 ure. Z vrha Prisanka je čudovit 
razgled na njegove sosede in alpske doline pod nami. Prav tako se 
pod nami vije Vršiška cesta. Sestopili bomo po južni poti na Vršič do 
izhodišča. Vzpon na Prisojnik – Kopiščarejva pot je zelo zahtevna za-
varovana pot. 

Skupne hoje bo med 6 in 7 ur. 
Oprema in oblačila naj bodo primerna letnemu času in vremenskim 

pogojem (topla oblačila, kapa, rokavice, dobri čevlji, pohodne palice, 
sončna očala, vetrovka, krema za sončenje … rezervna oblačila in 
ne pozabite na veljavno planinsko izkaznico in osebni dokument). V 
nahrbtnik sodijo še varovalna čelada, rokavice, prva pomoč in osebna 
varovalna oprema – plezalni pas in samovarovalni komplet. Dobro-
došla je neskončna zanka dolžine 120 cm ali »prusik« vrvica in vponka 
z matico.

V petek ob 15. uri se zberemo na parkirišču pod gradom in se zape-
ljemo proti Vršiču. Tičarjev dom nam bo nudil prenočišče. V soboto se 
bomo po zgodnjem vstajanju podali proti Prisojniku. V nahrbtniku naj 
bo dovolj tekočine, hrana in kak priboljšek. Med potjo ni vode. 

Prijavite se na www.pdptuj.si ali v pisarni društva do torka, 1. 8., 
oz. do zapolnitve prostih mest. Strošek planinske ture na Prisojnik 
je 55,00 €. Več informacij je na tel. 02 777 15 11 ali 041 237 010, kjer 
so na voljo vse dodatne podrobnosti. Priporočamo plačilo na TRR: 
SI56 0420 2000 0493 764 pri NKBM, koda namena OTHR, sklic: SI00 
2023081112, namen Prisojnik. 

Planinsko turo vodita Miran Ritonja in Bojana Iljaž.

Planinarjenje po Dugem otoku 
15. do 19. september
Dalmacija vsako leto pritegne vedno več planincev in pohodnikov, 

saj sodi med najlepše pokrajine v Evropi. Njena lega ob Jadranskem 
morju in številni gorati otoki so kot nalašč za planinarjenje. Naša je-
senska tura nas bo vodila na severni del Dugega otoka v majhno 
mestece Božava. Vabimo vas v neokrnjeno naravo, kjer so številne 
planinske poti.

Udeleženci izleta v Dalmacijo se zberemo v petek, 15. septembra, 
ob 4.00 na železniški postaji Ptuj, od koder se bomo odpeljali do mes-
ta Zadar. S trajektom se bomo odpravili na Dugi otok in se nastanili 
v mestecu Božava. Hotel leži neposredno ob morju in nam bo nudil 
dobre pogoje za izvedbo planinskih izletov. V soboto se bomo po zaj-
trku podali po obalni poti do vasice Dragove. Po pohodu in ogledu 
podzemskega vojaškega tunela pa si bomo privoščili tudi kopanje v 
kristalno čistem morju. V nedeljo se bomo po zajtrku odpeljali na južni 
del otoka in raziskovali nove poti. Seveda ne bo manjkalo kopanje v 
toplem morju. V ponedeljek se bomo podali v osrednji del otoka. V 
torek se bomo tradicionalno podali iz Božave na severni del otoka, 
popoldan pa sledi vrnitev proti Zadru in v Slovenijo. 

Opremite se planinsko za hojo in običajno za vožnje in ostalo. 
Hrana je všteta v strošek izleta, za vožnjo priporočamo iz nahrbtni-
ka. Strošek izleta znaša 327 EUR. Ob prijavi poravnate akontacijo 150 
EUR, ostalo pa najkasneje do 3. 9. Možno je doplačilo za enoposteljno 
sobo. Otroci imajo popust v skladu s pravili hotela. 

Prijave na www.pdptuj.si ali v pisarni PD Ptuj do torka, 9. 9., oz. 
do zasedbe prostih mest v avtobusu. Možnost odjave do 3. 8. brez 
stroškov za prijavljenega udeleženca. Priporočamo plačilo na TRR: 
SI56 0420 2000 0493 764 pri NKBM, sklic: SI00 2023091519, namen 
Dugi otok. 

Za udeležbo na planinskem izletu/pohodu je treba imeti urejeno 
članarino v PZS. Vodil bo Uroš Vidovič s sovodniki.

Planinski kotiček

Foto: NŠ

Trener NK AR Ljutomer Marko Fajdiga s svojimi varovanci

Foto: arhiv društva

Svit in Zarja Gomboši sta osvojila 1. in 2. mesto v Portorožu. 

Nuša Planinšec in Zala Rus s trenerjem Borutom Petrovičem

sedah Marka Fajdige drugače. Prleki 
ciljajo precej visoko, želijo si uvrsti-
tev med četrtim in šestim mestom.

NŠ

Foto: arhiv društva

Tilen Kovačec (desno) na dobrodelni prireditvi 18. julija v ptujski 
bolnišnici.

(1.) Julian Leitgeb 6, 3. (5.) Micha-
el Schrimpf 5,5 (vsi Avstrija) …. 6. 
(8.) Tilen Kovačec (SLO, ŠD Ptuj) 5 
točk …

Vrstni red Portorož: l. Jakob Ko-
vačič 7 točk, 2. Benjamin Ušaj (oba 
SLO) 6, 3. Fedor Zhubinskii (Rusija) 
6, 4. Ben Luiz Wohlgenannt (Avstri-
ja) 5,5, 5. Svit Gomboši 5 (1. U8) … 
9. Zarja Gomboši 2,5 (2. U8) (oba ŠD 
Ptuj) …

Silva Razlag
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Ansambel Zažur je eden 
mlajših narodno-zabavnih an-
samblov. Septembra bo prazno-
val šesto obletnico delovanja. 
Ljubiteljem narodno-zabavne 
glasbe so se prvič predstavili 
septembra 2017. Njegovi člani 
prihajajo iz okolice Žalca in 
Velenja. Prijatelje je v ansambel 
povezala ljubezen do narodno-
-zabavne glasbe, ki jo izvajajo z 
vsem srcem in spoštovanjem. 

Blaž Planinšek (kitara, vo-
kal), Maja Lobnikar (vokal, 
klaviature), Rok Arnšek (vokal, 
harmonika, bobni) in Ahac 
Pustinek (bas kitara, bariton) 
si želijo, da bi s svojo avtorsko 
glasbo pustili pečat na slovenski 
narodno-zabavni sceni. 

V letošnje poletje so vstopili s 
skladbo Poletje s tabo, poskoč-
no polko, katere avtor je kitarist 
Blaž. Premierno so jo predstavili 
30. junija na svojem kanalu Yo-
utube, z željo, da si jo ljubitelji 
narodno-zabavne glasbe čim 
večkrat zavrtijo, se ob njej razve-
selijo in zažurajo. S prvo avtorsko 
skladbo z naslovom Moje sanjsko 
dekle, ki je bila prav tako Blaževo 
delo, so se predstavili leta 2020. 
Govori o fantu, ki vztrajno išče 
pot do dekletovega srca.

Že ime ansambla pove, da so 
vedno za dober žur, kamorkoli 
pridejo, prinesejo veliko veselja, 
zabave in dobre volje. Za dobro 
zabavo se vedno potrudijo, tudi 
zato si kondicijo za veselice in 

druge prireditve nabirajo s špor-
tnimi aktivnostmi. Najpogosteje 
nastopajo v domači regiji, sa-
vinjsko-šaleški, in tudi na Štajer-
skem. Poznajo pa jih tudi na ko-
roškem in ljubljanskem obmo-
čju. Njihova premierna veselica, 
ki jo bodo vedno pomnili, je bila 
v Andražu nad Polzelo. Odziv je 
bil neverjeten, vsak nastop pa je 
za mladi ansambel dodatna mo-
tivacija za vztrajno delo in nove 
avtorske skladbe, saj so le-te tisti 
pravi pečat vsakega ansambla, so 
prepričani. 

Njihov repertoar sestavljajo 
narodno-zabavne skladbe starej-
ših in mlajših ansamblov. Naj-
bolj pa so seveda ponosni na 
svoje lastne skladbe, s katerimi 
iščejo pot do vseh ljubiteljev na-
rodno-zabavne glasbe. Želijo si 
ustvariti čim več dobre glasbe, s 
katero bodo obogatili zakladnico 
slovenske narodno-zabavne glas-
be. Na repertoarju pa imajo tudi 

zabavno glasbo, saj brez te ni več 
veselic. 

Veselijo se vsakega nastopa 
posebej. Tudi festivalski odri so 
njihovi. Prepričani so, da so fe-
stivali velik pokazatelj kakovosti 
vsakega ansambla. Zato so tudi v 
dobi družabnih omrežij še vedno 
potrebni. Letos se bodo predsta-
vili na festivalu v Oplotnici. V 
konkurenci za festivalske nagra-
de bo njihov valček Le moja, ki 
je delo kitarista Blaža. Opeva 
pa fanta, ki se zaljubi v dekle, ki 
ljubi drugega. Gre za nesrečno 
ljubezen. Obvezna skladba, s ka-
tero se bodo predstavili, pa nosi 
naslov Guzej, ki jo v izvirniku iz-
vaja ansambel Braneta Klavžarja.

Vsem ljubiteljem narodno-za-
bavne glasbe želijo kar najlepše 
poletje, naj veliko žurajo in naj 
ne pozabijo, da je ansambel Za-
žur tisti, ki jih ne bo nikoli pustil 
na cedilu.

MG 

Skrinja domačih viž — Ansambel Zažur

S skladbo Poletje s tabo vstopili v poletjeS skladbo Poletje s tabo vstopili v poletje

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Zažur bo septembra praznoval šesto obletnico delovanja.

Štiri dijakinje smeri Ekonomski 
tehnik so na državnem tekmo-
vanju iz gospodarstva osvojile tri 
zlata in eno srebrno priznanje. Po 
besedah mentorice Vesne Trančar 
takih izjemnih rezultatov še niso 
dosegli: »Pri tem tekmovanju je 
treba pokazati konkretno zna-
nje, ki so ga dijakinje pridobivale 
med šolskim letom pri predmetu 

Sodobno gospodarstvo. Za tem 
uspehom stoji veliko trdega dela, 
resnosti, vztrajnosti, želja po po-
polnosti, zagotovo pa tudi dobri 
odnosi med nami.« Julija Potrč se 
je domov vrnila z zlatim prizna-
njem, hkrati pa je bila najboljša 
med vsemi kandidati. Ta nagrada ji 
zelo veliko pomeni, saj je v pripra-
ve vložila veliko dela in truda. »To 

je zanimiv predmet, njegove vse-
bine pa so zelo uporabne. Na tek-
movanje sem bila res dobro prip-
ravljena, tako da nisem imela več-
jih težav z reševanjem računskih 
nalog, prav tako ne tistih, ki so bile 
povezane s povpraševanjem in 
ponudbo,« je povedala Julija, ki bo 
izobraževanje jeseni nadaljevala 
na Ekonomsko-poslovni fakulteti 

v Mariboru, smer Računovodstvo. 
Maja Medved in Daša Brumec sta 
dosegli zlato priznanje in 3. nag-
rado, Živa Brumen pa bronasto 
priznanje.

Dijaki so razmišljali o 
tem, kako po naravnih 
ujmah pomagati gozdu

Profesorica Vesna Trančar že 
peto leto vodi projekt Zeleno pero 
v organizaciji društva Planet Zem-
lja. Gre za pisanje novinarskega 
prispevka na temo ohranjanja na-
rave in varovanja okolja. Letošnja 

tema je bila »Ko naravne ujme 
poškodujejo gozd – kako mu lah-
ko pomagamo?« Po besedah Tran-
čarjeve ta projekt dijakom prinaša 
nova spoznanja ter jih spodbuja h 
kreativnemu razmišljanju in pisne-
mu ustvarjanju, popestri pa tudi 
dogajanje v razredu. »Osrednji cilj 
natečaja je, da dijaki pozitivno, 
kreativno in sproščeno razvijajo 
zavedanje o vplivu dejanj na oko-
lje in vse, kar v njem biva, to spoz-
nanje pa širijo med sovrstnike,« je 
še dodala sogovornica. V minulem 
šolskem letu so prejeli tri srebrna 
(Kaja Brodej, Daleja Štiberc, Tosja 

Pišek) in eno bronasto priznanje 
(Živa Brodej).

Maja in Jana z najlepšim 
cvetličnim aranžmajem

Maja Frlež in Jana Matjašič, ki 
sta v lanskem šolskem letu obi-
skovali tretji letnik smeri Cvetličar, 
sta pokazali svoje spretnosti na 
dobrodelnem cvetličarskem tek-
movanju v Velenju. Izdelali sta prav 
poseben paralelni aranžma v roza 
in vijoličnih barvah. Njun izdelek so 
razglasili za najlepšega.

Estera Korošec

Dijaki in dijakinje Šole za ekonomijo, turizem in kmetijstvo (ŠETK) ŠC Ptuj so že skoraj me-
sec dni na zasluženih počitnicah. V minulem šolskem letu so bili nadvse uspešni, na kar jih 
spominjajo tudi priznanja, ki so jih osvojili. Vse te nagrade so jim lahko v pomoč pri iska-
nju počitniške prakse, hkrati pa jim bodo prišle prav pri oddaji vloge za Zoisovo štipendijo.

Ptuj � Minulo šolsko leto je bilo za ŠETK zelo uspešno

Dijaki so pokazali odlično znanje in osvojili številna priznanja

Foto: ČG

Na tekmovanju iz gospodarstva so dijakinje ŠETK osvojile tri zlata priznanja in eno bronasto.

Foto: ČG

Uspešni cvetličarki Maja in Jana ter dijakinje, ki so sodelovale pri projektu Zeleno pero.

UP Adonis je bilo najaktivnejše učno podjetje v SlovenijiUP Adonis je bilo najaktivnejše učno podjetje v Sloveniji
Na ŠETK dijaki vsako leto pridobijo ekonomsko znanje tudi v okviru učnih podjetij. Gre za učni 

prostor in metodo, kjer praktično uporabljajo pridobljena teoretična znanja iz ekonomije, tujih jezikov 
s poslovno korespondenco, računalništva ... V lanskem šolskem letu je bilo še posebej uspešno učno 
podjetje Adonis, programa Ekonomski tehnik, pod mentorstvom Patricije Koler. Pridobili so namreč 
laskavi naslov za najaktivnejše učno podjetje v Sloveniji. Po besedah dijaka Nejca Podgorška, ki je 
imel v omenjenem učnem podjetju vlogo direktorja, jim je to uspelo predvsem zato, ker so se uspešno 
povezali z lokalnim okoljem. V sodelovanju z Domom upokojencev Ptuj so organizirali več delavnic 
in medgeneracijskih druženj. Prav tako so zelo pogosto pošiljali ponudbe, izdajali naročila ter redno 
plačevali račune in izplačevali plače. Njihovo podjetje se sicer ukvarja s pripravo pijač, predvsem 
brezalkoholnih koktajlov. Vsi sodelujoči dijaki in dijakinje so zelo veseli, da jim je uspelo tako dobro 
poslovati. V Sloveniji je bilo aktivnih okoli 120 učnih podjetij.

Foto: ŠETK
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Pred prenovo Jadranske ulice je ob 
stopnicah bila precej široka klančina. Ni 
treba, da je klančina tako široka, kot je bila 
prej, temveč vsaj toliko, da bi po njej bilo 
možno potiskati ali vleči kolo in torbo na 
koleščkih vsaj po enem koleščku, če ni možno 
po obeh; torej: klančina ne rabi biti široka za 
celotno širino torbe, temveč vsaj toliko, da se 
po njej lahko premika en kolešček torbe.

Namen prenove bi naj bil vsestransko 
izboljšanje stanja, ne pa, da se stanje v 
nekaterih vidikih poslabša. Sedanje stanje po 
prenovi je možno izboljšati brez razbijanja 
že narejenega, temveč samo z dodajanjem več 
manjših, ožjih polnil ob steno, s katerimi bi 
se premostilo višinsko razliko med sosednjima 
stopnicama. Ta polnila bi bila le toliko 
široka, da ne bi zakrila lučk za osvetljevanje, 
ki so vgrajene v stopnice. Ta polnila ne rabijo 
biti narejena tako, da bi celotna klančina 
bila v istem naklonu, temveč bi se posamična 
polnila prilagodila situaciji na terenu: 
pomembno je, da višinske razlike ni potrebno 
premagovati s kolesom ali torbo na koleščkih 
na skokovit način, temveč zvezno preko 
polnil; pri tem pa so nakloni posameznih 

polnil lahko tudi različni, prilagojeni 
situaciji na terenu. Z dodanimi ožjimi 
polnili, s katerimi se ne bi zakrilo lučk, se ne 
bi poslabšalo podobe ulice, zelo pa bi se za 
različne uporabnike (predvsem starejše, pa 
tudi mlajše) izboljšala uporaba te ulice.

Glede na to, da sta ob stenah ulice 
narejena pasova z mačjimi glavami, bi bilo 
smiselno za čim bolj poenoteno podobo ulice 
predlagana polnila narediti tako, da bi 
zunanja vidna površina polnil bila iz mačjih 
glav ali pa iz rezanih mačjih glav (rezane 
lahko vidimo na ploščadi na Vrazovem trgu) 
ali pa bi izbrali način, da bi se dodana 
polnila s svojo podobo čim bolj ujemala z 
oprijemalno ograjo, ki je vgrajena v zgornji 
del ulice s stopnicami – tako bi poudarili 
elemente, ki so uporabnikom v pomoč.

Klančina, ki je obstajala pred prenovo, 
ni bila namenjena uporabi invalidov 
na invalidskih vozičkih, pomagala pa je 
drugim uporabnikom mesta pri čim lažjem 
premagovanju višinskih razlik pri potiskanju/
vlečenju koles in torb. V mestu lahko vidimo 
klančine, ki niso namenjene invalidskim 

vozičkom, pa kljub temu obstajajo – na 
primer ob stopnicah proti Ožbaltovi cerkvi 
in ob stopnicah od Mercatorjeve trgovine 
proti lekarni, ki so bile obnovljene ne dolgo 
nazaj, pa tudi imajo klančino, čeprav po njej 
ne morejo voziti invalidski vozički.

Občina bi naj bila servis občanom, ki bi 
naj skrbel za čim boljše počutje občanov. 
Tako ni sprejemljivo, da se ne bi iskalo 
rešitev, s katerimi bi se ugodilo čim širšemu 
krogu uporabnikov. Namesto pojasnila 
občine, ki ga spet lahko preberemo v 
članku v Štajerskem tedniku dne 18. 7. 
2023 (v članku »Zakaj ni več klančine?«), 
da je nemogoče zagotoviti naklone, ki bi 
ustrezali največjim, s predpisi še dovoljenim 
naklonom, pred kratkim pa se je izvedlo 
strmo klančino ob stopnicah od Mercatorjeve 
trgovine proti lekarni, pričakujem, da bo 
na vrhnjem delu Jadranske ulice dodano 
nekaj predhodno opisanih polnil. Še vedno 
verjamem, da občina želi, da se izboljša 
stanje za čim več uporabnikov, pa bo tako 
poskrbela tudi za namestitev predlaganih 
polnil. Ta polnila bi bila v veliko pomoč 
starejšim, ki jim je hoja okrog po daljši poti 

nepotreben dodatni napor, ali pa ga celo ne 
zmorejo. Bi pa ureditev vsaj minimalističnih 
klančin pomagala tudi vsem mlajšim, ki bi 
na vrhnjem delu Jadranske ulice potiskali/
vlekli kolo, torbo na koleščkih ali celo 
voziček, saj je veliko lažje, če lahko kolo ali 
koleščke vsaj na eni strani torbe ali vozička 
zapelješ po klančini. Še vedno verjamem, da 
mesto želi prisluhniti svojim uporabnikom, 
pa bo poskrbljeno za vsaj minimalistične 
klančine. Srčno upam, da se ne motim.

Tereza Vidovič
Ulica 5. prekomorske 21, Ptuj

Prejeli smo:

Še vedno verjamem, da bo v Jadranski ulici poskrbljeno vsaj za minimalno izvedbo klančine

Foto: TV

Ko ste prebrali polkagris, ste najbrž priv-
zdignili obrv. Gotovo bo več jasnega, če 
povemo, da gre za znane rdeče-bele slad-
korne palčke, v obliki bombonov ali držala 
za dežnike, ki jih še danes pogosto vidimo v 
Disneyjevih pravljičnih fi lmih. A starodavna 
sladkarija z okusom poprove mete ne pri-
haja z druge strani Velike luže, kot najbrž 
večina misli, pač pa je doma v Skandinaviji, 
natančneje v vasi Gränna na Švedskem, ki 
danes šteje manj kot 2.700 duš.

Zgodba o vztrajnosti
Pravijo, da se najbolj zanimive stvari 

zgodijo po naključju; tako sem tudi Gränno 
odkrila povsem slučajno – na potepanju po 
Švedskem me je pot vanjo zanesla izključ-
no zaradi prenočišča. Pritegnila me je na-
mreč ponudba za spanje v butičnem kom-
pleksu devetih hišk, zgrajenih leta 1769. 
Šele tam sem izvedela, da gre za rojstni 
kraj polkagrisa, za dom Amalije Erikson, 
prve velike švedske podjetnice. Najbolj pa 
me je pritegnila njena življenjska zgodba, 
ki dokazuje, da ne smemo nikoli obupati, 
pa če so ovire še tako velike in udarci še 
tako močni.

Rodila se je novembra 1824 v bližnjem 
Jönköpingu kovaču Jonasu Lundströmu in 
služkinji Katarini. Pri rosnih desetih letih je 
osirotela; poleg obeh staršev je v epidemiji 
kolere izgubila tudi vse brate in sestre. Šla 
je po materinih stopinjah in začela delati 
kot služkinja. Leta 1855 je nastopila službo 
pri sestrah Röding v Gränni, v isti hiši, v ka-
teri je kasneje vodila svoj posel in ki se da-
nes imenuje po njej. Dve leti kasneje se je 
poročila s krojačem Andersom Eriksonom 
in mu leto zatem rodila dvojčka, od katerih 
pa je preživela samo deklica Ida. A trage-
dij v Amalijinem življenju še ni bilo konec; 
samo nekaj dni po porodu je zaradi griže 
izgubila še moža.

Ženske težko do poslovne 
licence

A se ni predala, treba je bilo preživeti, 
zato je že kmalu zatem zaprosila za do-
voljenje za vodenje pekarne in prodajo 
polkagrisa. A dobiti takšno dovoljenje je 
bilo za žensko v tistem času, še pred spre-
jetjem odloka o razširjeni svobodi trgovine 
iz leta 1864, zelo težavno, če ne že kar na 
meji mogočega. Medtem ko je bilo nekaj 
povsem običajnega, da je vdova podedo-
vala posel svojega pokojnega moža, pa je 
bilo drugače pri ustanovitvi podjetja. Veči-
no poslov je še vedno urejal cehovski sis-
tem, ki je bil v moški domeni, zato v njem 

članice niso bile dobrodošle. Kljub temu so 
lahko mestne oblasti na Švedskem naredi-
le izjemo pri revnih vdovah in poročenih 
ženskah, če so te potrebovale fi nančno 
podporo. Zeleno luč za ustanovitev podje-
tja so dobile predvsem za proizvodnjo in 
prodajo kruha in sladkarij, zato tudi Ama-
lija praktično ni imela druge izbire. Sodnik 

ji je podelil licenco zaradi njenih težkih ži-
vljenjskih okoliščin in v svoji pekarni je za-
čela prodajati pekovske izdelke, obenem 
pa je izdelala tudi svoj polkagris. Razvila je 
skrivni recept z oljem poprove mete, slad-
korjem, vodo in drugimi sestavinami, ki so 
zvile rdeče in belo skupaj v obliki majhnih 
blazinic in paličic. 

Milijon turistov na leto
Njena inovacija je postajala vse bolj 

priljubljena, začeli so jo prodajati po vsej 
Švedski in v tujini, tudi v ZDA, zato je pre-
nehala s prodajo kruha in se osredotočila 
samo na posel s sladkarijami, kar ji je omo-
gočilo, da je odkupila hišo, v kateri je delala 
kot služkinja in ki je danes hotel. 

Vztrajna Amalija je postala vplivna in bo-
gata, podjetje je skupaj s svojo hčerko Ido 
vodila vse do svoje smrti januarja 1923 v sta-
rosti častitljivih 99 let. Njene sladkarije je še 
danes najti po vsem svetu, zlasti na sejmih 
in v božičnem času. Vse življenje je ostala 
zvesta Gränni, zato jo je s svojimi sladkarija-
mi postavila na poslovni zemljevid. Tam na-
mreč mnogi še vedno živijo od proizvodnje 
polkagrisa. Vsako leto v 15 vaških pekarnah 
ročno spečejo več kot deset milijonov tra-
dicionalnih rdečih in belih bombonov. Peki 
nikoli ne počivajo, delajo v treh iz menah, 24 
ur na dan, vse leto. Druge oblike sladkarij, 
kot so napihnjenci in lizike, ustvarjajo me-
hansko in skoraj večina gre v mednarodni 
izvoz po vsem svetu, največ v ZDA. Zaradi 
»sladkega« posla, ki so mu predani številni 
vaščani, cveti tudi turizem; kajti vas vsako 
leto obišče kar milijon obiskovalcev. 

Senka Dreu

Foto: SD

V Gränni je vse v znamenju belo-rdečih sladkornih palčk. Vsako leto jih v 15 vaških pekarnah ročno spečejo več kot deset milijonov.

Foto: SD

Nekdanji dom in sedež podjetja Amalije Erikson sta danes preurejena v butični hotel.

Foto: SD

Kip Amalije Eriksson, prve velike švedske 
podjetnice

Enakopravnost z moškimi, odločanje o lastnem življenju in karieri, 
pravica do glasno izraženega mnenja – to so pravice, ki so si jih ženske 
v zahodnem svetu pridobile v prejšnjem stoletju. A pot do njih ni bila 
lahka, glede na radikalizacijo družbe v nekaterih evropskih državah 
pa žal kaže, da nikakor niso tudi samoumevne in večne.

Švedska � Amalija Erikson – ženska, ki je tlakovala pot podjetnicam

Grenko-sladko življenje s polkagrisom
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Anej je študent mehatronike na 
Fakulteti za strojništvo v Maribo-
ru. Je absolvent tretjega letnika in 
pravkar zaključuje diplomsko nalo-
go. 

V iskanju možnosti za študent-
sko delo je priložnost prepoznal 
v vožnji električnega vozila Zape-
ljivec, ki ga upravlja drugo leto. 
Spominja se, da je to simpatično 
vozilo opazil že v srednješolskih le-
tih: »Kot takratni dijak elektroteh-
niške šole sem to videl kot odlično 
prevozno povezavo med šolskim 
centrom in elektrotehniško šolo na 
Vičavi, a sem razumel, da je to vozi-
lo namenjeno drugim, ne pa meni, 
ki imam zdrave in mlade noge. Tudi 
danes s težkim srcem zavrnem 
prošnje kakšnega dijaka za vožnjo. 
Večina jih sicer razume, da je sto-
ritev namenjena starejšim in ose-
bam, ki težje hodijo, ter tistim, ki si 
našega najstarejšega mesta še niso 
ogledali. To delo sem si izbral, ker 
je zelo razgibano, delaš z ljudmi in 
na nek način prispevaš nekaj k svo-
jemu kraju. Kot Ptujčan z veseljem 
predstavim mesto tistim, ki ga obi-
skujejo, in tistim, ki ga težje obišče-
jo zaradi omejenega gibanja. Poleg 
tega pa: kdo ne bi v službi vozil avta 
za golf po domačem mestu?«

Najmlajši zelo uživajo 
v vožnji

Gostom Ptuja, ki jih prevaža, z 
velikim veseljem in ponosom pove 
podrobnosti o mestu in njegovih 
zanimivostih. Še preden je začel 
opravljati to službo, se je poučil o 
zgodovini: »Mesto so zaznamo-
vali številni zgodovinski dogodki, 
ki vzbujajo zanimanje pri domačih 
in tujih turistih. Je turistično zelo 
prijazno in razvito mesto, tisti, ki 
stremijo k temu, da ga takšnega 
tudi ohranimo, si res zaslužijo po-
hvalo. Zelo lepo je voziti najmlajše, 
saj ravno ti najbolj uživajo v vožnji. 
Pa tudi hvaležnost gibalno oviranih 
in starejših je nekaj, kar ti da res do-
ber občutek.«

Lani zapeljali več kot 
1.600 potnikov

Domačini, ki se vozijo z Zapeljiv-
cem, so praviloma stalne »stran-
ke«. Tako dobro se že poznajo, da 
imajo vozniki njihove številke shra-
njene v mobilnem telefonu. Večina 
jih potrebuje prevoz do zdravstve-
ne ustanove, lekarne ali trgovine. 
Obseg njihovega dela je odvisen 
od več dejavnikov: dneva v tednu, 
vremena, dogajanja ... Praviloma 
je število potnikov nekoliko večje 
ob koncu tedna, ko je tudi največ 
turistov. Loboda ocenjuje, da jih 
mesečno prepeljejo vsaj 400. V 
lanski sezoni, ki je bila krajša, kot 
bo letošnja, so »zapeljali« več kot 
1.600 potnikov.  Poleg Aneja delo 
voznika opravljata še Staš, ki vozi 
tretje leto in je najbolj izkušen vo-
znik. Tretji je Luka, ki se jima je kot 
sodelavec pridružil letos. 

»Marsikateri domačin mogoče 
na storitev gleda, češ da je nesmi-
selna, slaba 'investicija' Ptuja. A 

Zapeljivec opravlja nalogo, ki je 
marsikatero prevozno sredstvo ne 
bi zmoglo. Pride v vsako ulico v sre-

dišču mesta in lahko gibalno ovira-
no ali starejšo osebo zapelje do iz-
brane lokacije. Mnogi turisti so zelo 

srečni, da si lahko mesto ogledajo 
na drugačen način, tudi med turi-
sti prevladujejo starejši. Najbolj pa 

Zapeljivec razveseli otroke, ko se 
s starši ali z babicami in dedki po-
peljejo po našem Ptuju. Menim, da 
tako vozilo v mestu potrebujemo, 
saj pomaga ranljivejšim in vsakemu 
pričara nasmeh na obraz,« vzhiče-
no pripoveduje Anej. 

Zaveda se, da so vedno možne 
kakšne izboljšave, osebno tudi ser-
visira to vozilo, čemur posveti ve-

liko časa. Zaenkrat eno takšno vo-
zilo v mestu zadostuje za vse pot-
rebe, bo pa kmalu treba pomisliti 
na zamenjavo tega, ki je v uporabi 
že nekaj let. Trenutno sicer ptujski 
Zapeljivec odlično »zapeljuje« in 
služi svojemu namenu. V teh vročih 
dneh poskrbi za vsaj malo vetra v 
laseh. 

Dženana Kmetec

Foto: ČG 

Električno vozilo Zapeljivec je posebna oblika prevoza. 

Električno vozilo Zapeljivec po središču Ptuja vozi zadnjih nekaj let. Je priljubljena oblika prevoza domačinov, name-
njena predvsem starejšim in turistom, ki si na ta način lahko podrobno ogledajo mestno jedro. Anej Loboda, voznik 
Zapeljivca, to delo z veseljem opravlja, saj je raznoliko in razgibano. Prijetni mladenič rad pomaga vsem potnikom, 
starejšim s prevozom in lepo besedo, turistom s predstavitvijo mesta. Vsi trije vozniki omenjenega vozila, ki ljudi raz-
veseljuje, navdušujejo s simpatičnostjo in pripravljenostjo pomagati. 

Ptuj � Anej Loboda, šofer električnega Zapeljivca o svojem delu

Kdo ne bi v službi vozil avta za golf po mestu? 

Kaj turiste najbolj zanima?Kaj turiste najbolj zanima?
Anej iz izkušenj pove, da turiste zanima predvsem zgodovina Ptuja in rimske poti oz. ostanki 

rimskega cesarstva. Najbolj priljubljena lokacija ogleda je seveda grad, sledijo muzeji in galerije, 
samostani, cerkve, mestna hiša, všeč jim je pešmost, privabita pa jih tudi dobra hrana in pijača: 
»Slovenski turisti radi povprašajo po pustu in naši tradicionalni pustni maski – kurentu. Kar se 
tiče turistov, je letos presenetljivo veliko gostov iz Velike Britanije, ogromno je Avstrijcev, Nemcev, 
Francozov in Italijanov. Mesto obiskujejo tudi državljani držav bivše Jugoslavije in celo nekateri iz 
oddaljenih krajev, Južne in Severne Amerike ter Vzhodne Azije.« 

Turistom je všeč veliko stvari, po navadi pa jih najbolj zmoti dejstvo, da so ob ponedeljkih zaprti 
ptujski grad in muzeji: »A se znajdejo in obiščejo kakšne druge znamenitosti in zanimive lokacije.«

28. 7. 2023 ob 21.00
Mestna tržnica Ptuj

NINA
NINA

JOKER OUTDAN D
Mestna tržnica Ptuj
29. 7. 2023 ob 21.00
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IRUN - mestece v Baskiji, ŠIKANA - nagajanje, povzročanje neprijetnosti, URE, Midge - škotski glasbenik

Je tančica za obraz, ki prekrije celoten 
obraz razen oči. Nosi se v paru z naglavno 
ruto. Izjemoma lahko pokriva tudi oči, 
takrat govorimo o »popolni tančici«. Pravi-
loma je iz črne tkanine. Najbolj je razširjen 
v arabskih državah, kot so Savdska Ara-
bija, Jemen, Katar, Kuvajt, Oman, Bahrajn 
in Združeni arabski emirati, ponekod na 
javnih mestih v Evropi pa je prepovedan.

V ljubezni boste tkali močno nit 
prijateljstva in tako je razbrati 
mnogo ugodnosti. Zdelo se bo, da 
na delovnem mestu na svoj način 
prihaja vaših pet minut, čeprav 
bodo vode usode valovite. Po 
nevihti posije sonce, obvezno pa 
je, da se umirite in da zaupate v 
ocean življenja.

Na vrtu se je vse razcvetelo in 
narava ponuja sočne sadeže. 
Uživali boste v popolni harmoniji, 
vabili vas bodo gozdovi, kjer boste 
našli notranji mir. V ljubezni 
bo mnogo nekega navdiha in 
zazdelo se bo, da bodo samski 
Biki te dneve občutili kot cvetoče 
pomladno jutro.

Intenzivno se boste lotili 
zastavljenih nalog in zdelo se 
bo, da stvari prestavljate s kupa 
na kup. Potem se odgovorno 
lotite vsega in sledilo bo obdobje 
polno načrtov. Partner vam bo 
upravičeno očital neodgovornost, a 
skozi pogovor bosta napredovala. 
Ljubezen dela čudeže.

Vaše znanje se bo širilo kot 
biserna ogrlica in ljudem boste 
pomagali na razpotjih življenja. 
Brezpogojna moč ljubezni pač dela 
čudeže. Po majhnih korakih na 
delovnem mestu se bodo stvari 
uredile tako, da zasijete s talenti. 
In ne pozabite, da je ob vas nekdo, 
ki vas ljubi srčno.

Finančna situacija vam bo dala 
krila. Vsekakor boste napredovali 
in uvideli, da je življenje lahko 
prijetno. Sončni žarki vam bodo 
podarili zdravo samozavest. 
Ljubljena oseba vam bo dala 
namig, ki vam sprva ne bo najbolj 
všeč. Bistvo je očem nevidno.

Prijetnosti, ki vas bodo obdajale, 
bodo v lastnem bistvu prav 
sladke. Naredite selekcijo in ločite 
na pravilen način zrno od plev. 
Resnica se lesketa na sredini in 
moč ljubezni vas bo nenadoma 
obsvetila tako močno, da boste še 
dolgo pomnili.

Teden, v katerem boste priložnosti 
prelagali. In verjemite, četudi 
iščete lažjo pot, je ne bo. Točke 
usode vam bodo namenjene pri 
spoznavanju osebne legende. 
Od časa do časa se lahko bolj 
posvetite sebi in se pri vsem 
poslušate. Tako najdete kreativne 
navdihe za prihodnost.

Odprli boste svojo skrinjo in v njej 
našli mnogo moči in motivacije. 
Pravzaprav ne bo potrebno, da se 
obremenjujete, kajti življenje vam 
bo samo nalilo čistega vina. Ravno 
čaša resnice je tista, ki osvobaja. 
Ta teden bo obilica priložnosti, da 
se vam odprejo nove poti.

Iskre sreče vam bodo narekovale 
tempo. Ljubezenska sreča vas 
čaka na delovnem mestu, morda 
doživite prijetno avanturo, vezali 
pa se še ne boste. Tiste, ki uživajo 
srečno partnerstvo, zvezde bodrijo 
z mislijo, da je življenje v dvoje 
zelo prijetno. Na delu vas čakajo 
izzivi.

Zapluli boste v harmonične in 
romantične vode. Zdelo se bo, 
da bo ravno romantika tista, 
ki vam bo v pomoč in oporo. 
Stvari boste morali pogledati še iz 
drugega zornega kota in tako boste 
spoznali, da se resnica lesketa na 
sredini. Pogovori v ljubezni bodo 
kot biseri večnosti.

Morda je res, da vas ljudje 
ne razumejo, toda tega ste že 
navajeni. Poiščite izzive v sebi, 
za ljubezen bo veljajo, da vas 
spremljajo temperamentna in 
strastna čustva. Odgovorno 
stopate naprej po svoji poti. Na 
pragu usode se lesketajo novosti. 
Sprejmite jih z odprtimi rokami.

Užitki, užitki, užitki … Na srečo 
boste ostali večni sanjači in tako 
bodo v tem tednu zvezde na vaši 
strani. Nikakor se ne boste umirili, 
ampak iskali vse tiste izzive, ki 
so vam dani. Pesimizem dajte na 
rob, kajti spoznali boste ljudi, ki 
vas lahko veliko naučijo. Sreča v 
službi.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Tako je pravzaprav že šesto 
leto zapored, razlika med rojeni-
mi in umrlimi pa se bliža že 5.000. 
Število rojenih je sicer najvišje po-
leti, umrlih pa pozimi, a prirast je 
bil negativen v vseh četrtletjih, ki 
so jih tudi ločeno vzeli pod lupo 
državni statistiki.

Se je pa lani v Slovenijo priselilo 
več prebivalcev, kot je bilo tistih, 
ki so spakirali kovčke in odšli v tuji-
no boljšemu življenju naproti. Slo-
venski naslov je od lani v njihovih 
osebnih dokumentih zapisan pri 
35.613, medtem ko ga je izbrisalo 
20.956 prebivalcev. Tako velika 
razlika med priseljenimi in odse-
ljenimi gre seveda zlasti na račun 
državljanov Ukrajine, ki so se za-
radi vojne v domovini razbežali in 
razselili po vsej Evropi. Čeprav bi 
pričakovali, da bo priselitveni val 
največji v prvem četrtletju, se je 
to dejansko zgodilo v zadnjem. V 
prvih treh četrtletjih se je namreč 
v Slovenijo priselilo po nekaj več 
kot 7.000 oseb, v zadnjem pa celo 
skoraj 13.000.

Porast notranjih selitev
Sicer pa se Slovenci še vedno 

veliko selimo tudi znotraj države. 

Vseh notranjih selitev je bilo za 18 
odstotkov več kot v letu 2021, kar 
pomeni skoraj petino več, najbolj, 
za tretjino, pa smo menjavali stal-
na bivališča v zadnjih treh mese-
cih leta.

Lani je bilo sklenjenih 14 od-
stotkov več zakonskih zvez kot 
predlani, in sicer 6.768, mesec z 
največ porokami pa ni bil večni 

mesec ljubezni – maj, pač pa ju-
nij. Takrat se je poročilo kar 1.031 
parov. Ali se vračamo k tradicio-
nalnim vrednotam ali pa gre zgolj 
za naključje, bo pokazal čas, a dej-
stvo je, da je bilo na eni strani več 
porok, na drugi pa manj ločitev. 
Zakonsko zvezo je namreč razve-
zalo 2.149 parov, kar je za sedem 
odstotkov manj kot leta 2021.

Na statističnem uradu so 
predstavili še povprečen sloven-
ski dan v lanskem letu, v katerem 
se je rodilo 48 otrok in umrlo 62 
prebivalcev, 37 prebivalcev se je 
poročilo in 12 ločilo, poleg tega 
se je v državo iz tujine priselilo 98 
prebivalcev, 57 pa se jih je odseli-
lo.

SD

Slovenija � Šesto leto zapored manj rojenih kot umrlih

Mesec ljubezni po novem junij
Lani se je v Sloveniji rodilo 17.627 otrok, medtem ko je umrlo 22.492 prebivalcev, kar pomeni, da je naravni prirast 
negativen.

Vir: SURS 

Kaj se je v Sloveniji povprečno zgodilo v enem dnevu, 2022?
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Mali oglasi

Vse dosedanje 

oddaje si 

lahko ogledate 

na FB in YT 

Radia Ptuj

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. HORVAT WOOD, d. o. o., Mo-
škanjci 1i. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, 
e-pošta: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

www.re-max.si/Poetovio

V DORNAVI PRODAMO ZAZIDLJIVO 
2.

2.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in drugo kmetijsko 
mehanizacijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, cepljene, hisex, 
rjave, v začetku nesnosti, prodam, 
vsak dan od 8. do 17. ure. Soršak, 
Podlože 1, Ptujska Gora. Tel. 041 
694 124.

KUPIM motor Akme v okvari ali v de-
lovnem stanju za kosilnico Gorenje 
Muta. Tel. 051 376 732.

PRODAM odojke mesnate pasme. 
Tel. 051 423 260.

V NAJEM vzamem njive na Hajdini, 
Pobrežju, v Šturmovcih, Zg. Pristavi. 
Najemnina 300 €/ha. Tel. 041 881 
643.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,90 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 2,20 
EUR. Celoletna naročnina: 205,88 EUR, za tujino v torek 182,45 EUR, v petek 
212,94 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

NEPREMIČNINE

UGODNO: vse iz inoxa, ograje, 
deli ograj, okovja za kabine, cevi, 
cevni priključki, pločevina, pali-
ce, vijaki, dimniki. RAMAINOKS, 
d. o. o., Kidričevo, Kopališka 3, tel. 
02 780 99 26, www.ramainox.si.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

PRODAMO starejšo kamnito hišo na 
Ugljenu, 75 m od glavnih plaž, manj-
ši vrt, voda, elektrika, kanalizacija na 
parceli. Tel. 070 270 130.
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Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!

Nikoli več ne bomo peli,
kakor smo peli skupaj,
nikoli več tako se veselili,
kakor smo se veselili skupaj.

ZAHVALA
Ob mnogo prerani in boleči izgubi dragega sina, 
moža, očeta, brata, svaka, zeta, strica in botra

Davorina Mendaša
IZ MOŠKANJCEV 84A
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sosedom, ki ste bili z nami 
v dneh njegove bolezni in v dneh žalosti ter ste ga v  tako velikem številu pospremili na njegovi 
prerani zadnji poti. Zahvaljujemo se osebju UKC Maribor v kirurškem, gastroenterološkem in 
onkološkem oddelku, v urgentnem centru in enoti za paliativno oskrbo. Iskrena hvala sestram iz 
patronažne službe ZD Ptuj. Hvala duhovnikom za darovano sveto mašo in lepo opravljen pogrebni 
obred in molitev. Posebna zahvala domačim gasilcem za častno stražo in spremstvo na pogrebu. 
Prav tako se zahvaljujemo govornikom za tople besede slovesa in vsem pevcem za srčno odpete in 
zaigrane pesmi. Hvala sodelavcem Pošte Slovenije in Finančnega urada Ptuj, pogrebnemu podjetju 
Mir in vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, za svete maše in nam izrekli sožalje.

Njegovi najdražji

Življenje niso dnevi,
ki so minili, temveč dnevi,
ki smo si jih za vedno zapomnili.

SPOMIN
29. julija 2023 mineva 15 let, odkar si nas 
zapustil, naš dragi mož, ata, tast in dedi

Štefan Vaupotič
IZ HAJDOŠ 46

Iskrena hvala vsem, ki se ga spominjate in mu prižigate svečke.

Tvoji najdražji

Je čas, ki da, je čas, ki vzame, 
pravijo, je čas, ki celi rane,
in je čas, ki nikdar ne mine, 
ko zasanjaš se v spomine. 

OSMRTNICA
Odšla je najdražja mama, oma, sestra, tašča, 
svakinja in prijateljica

Marija Martišković 
IZ ZAMUŠANOV 30A
Od nje se bomo poslovili v ponedeljek, 31. 7. 2023, ob 15. uri 
na pokopališču v Gorišnici.

Žalujoči: hčerka Milena in sin Mladen 
z družinama ter drugi sorodniki in prijatelji
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Čas je ranocelnik, dolgčas ranodelnik.
Čas je ranocelnik, dolgčas ranodelnik.

* * ** * *

Ker zajema življenje z veliko žlico, poserje mnogo soljudi.

Ker zajema življenje z veliko žlico, poserje mnogo soljudi.

* * ** * *

Gredo za mavrico samo LGBTIQA+ hišni ljubljenčki?!?

Gredo za mavrico samo LGBTIQA+ hišni ljubljenčki?!?

* * ** * *

Zaradi globalnega segrevanja bo kmalu celo vrh ledene gore 

Zaradi globalnega segrevanja bo kmalu celo vrh ledene gore 

le še ena kapljica v morju.
le še ena kapljica v morju.

* * ** * *

Prijateljica se je tako poglobila v študij literature o osebni rasti, da si mora 

Prijateljica se je tako poglobila v študij literature o osebni rasti, da si mora 

po vsaki prebrani knjigi kupiti za številko večjo obleko.

po vsaki prebrani knjigi kupiti za številko večjo obleko.

* * ** * *

Včeraj sem imel kolonoskopijo. Naj mi mesec dni nihče niti ne poskuša lesti v rit!

Včeraj sem imel kolonoskopijo. Naj mi mesec dni nihče niti ne poskuša lesti v rit!

AFORIZMI BY FREDI

Po dedkovih besedah se je v 
babico zaljubil že okrog leta 1960, 
ko jo je redno srečeval pri nedeljski 
maši na Ptuju. V tem času se sicer 
ni nikoli opogumil, da bi jo povabil 
na zmenek, nato se je za dve leti 
odpravil v vojsko. Februarja leta 
1963, ko se je vrnil iz vojske, sta se 
srečala čisto po naključju, čeprav v 
svojem bistvu ni prav nič naključ-
no, saj se tisti, ki so si usojeni, zme-
raj najdejo. Po dedkovem pričeva-
nju sta se namreč še isti dan, ko 
se je dedek vrnil iz vojske, srečala 
na Ptuju. Dedek je le zbral dovolj 
poguma, jo ogovoril ter povabil 
na zmenek in julija isto leto sta se 
poročila.

Živela sta skromno in težko. 
Anica je leta 1978 preživela zelo 
naporno operacijo, Albin je pa 
prestal serijo težjih operacij, saj je 
imel težave s križem. Izkusila sta 
tudi življenje in delo v tujini, v Av-
striji. V tem času sta bila primora-
na nekaj časa živeti ločeno, saj se 

je Anica z otroki vrnila v Slovenijo, 
Albin pa je še nekaj časa delal v Av-
striji. Leta 1967 sta kupila hišo na 
Mestnem Vrhu, v kateri sta živela 
s tremi otroki: Miranom, Vladkom 
in Sonjo. Leta 1981 so se preselili 
v hišo v Grajeni, ki sta si jo skupaj 
zgradila in v kateri bivata še sedaj. 
Po vrnitvi iz tujine sta se zaposlila v 
podjetju Agis, kjer sta nato delala 
vse do upokojitve. A v tem težkem 
in skromnem življenju sta dobila 
nekaj, česar denar ne more kupiti, 
in to je iskrena ljubezen in velika 
družina; poleg treh otrok imata 
še sedem vnukov: Tadejo, Katjo, 
Klemna, Mitja, Tamaro, Davida in 
Vita ter danes tudi šest pravnukov: 
Noaha, Noela, Anjo, Ano, Matija in 
Matevža, ki radi prihajajo k njima 
na obisk. 

Hiša v Grajeni je stična točka, 
kjer ohranjamo svoje družinske 
odnose, njuno skupno življenje pa 
nas vse uči, da se želja po ljubiti in 
biti ljubljen lahko izpolni le, če jo 

podpira pripravljenost biti skupaj 
v dobrem in slabem. Je osnovana 
na zaobljubi, na sposobnosti dati 
nekomu svojo besedo. V ljubezni 
namreč ni mogoče ničesar na hitro 
urediti, ni rešitev-za-zmeraj, no-
benih jamstev, da bomo vedno in 
zares zadovoljni. Gre za zaupanje 
v druge ljudi, v ljudi, za katere smo 
pomembni in na katere se lahko 
zanesemo. In to je življenjska lek-
cija, za katero jima bomo vedno 
hvaležni.

Katja Krajnc

Ptuj � Diamantna poroka Krambergerjevih

»To je že tretja poroka«
20. julija je minilo natanko šest desetletij, odkar sta si večno zvestobo obljubila Anica To-
mažič in Albin Kramberger. To je sicer njuna že tretja poroka, kot sta se večkrat pošalila 
na praznovanju njune diamantne poroke.

Foto: osebni arhiv

»Medtem ko se Evropa sooča z 
vročinskimi valovi in gozdnimi po-
žari, letalski promet pa ima težave 
z velikimi zamudami in odpovedmi, 
novo poročilo kaže, v kolikšni meri 
nepošteno področje potovanj na 
dolge razdalje spodkopava evrop-
ske železnice, izkorišča delavce in 
onesnažuje planet – vse to v korist 
letalskih družb,« so zapisali. Evrop-
skim železnicam najbolj škodujejo 
nizkocenovne letalske družbe, pri 
čemer je potovanje iz Londona v 
Barcelono lahko tudi do 30-krat 

Foto: Pixabay

Slovenija, EU � Greenpeaceova študija

Vozovnice za vlak dvakrat dražje od letalskih
Greenpeace v novi študiji ugotavlja, da so vlaki v povprečju dvakrat dražji od letal.

Letošnja svetovna glasbena doživetja v okviru 15. jubilejnega festivala 
Arsana gredo h koncu. Danes bo na Mestni tržnici na Ptuju nastopila 
Nina Pušlar, jutri bodo na tem prizorišču za edinstveno glasbeno doži-
vetje poskrbeli še Joker Out in Dan D.

Počasi pa se približujejo tudi praznični dogodki ob letošnjem prazniku 
MO Ptuj. Danes so že po tradiciji na praznovanju v grajenski kulturni dvora-
ni razglasili kmetijo leta v MO Ptuj in kmetijo, ki ohranja tradicijo nekdanje-
ga življenja na vasi. Letošnji Ožbaltov sejem bo sejmaril že 3. avgusta. Na 
praznični dan 5. avgusta pa bodo 
po Dravi zapeljali nekdanji dravski 
čolni v čast 30. Rancarije. Ekipe se 
že skrbno pripravljajo. Doslej je 
prijavo oddalo že več kot 15 ekip. 
4. in 5. avgusta pa se bodo me-
ščani in obiskovalci lahko zabavali 
na ptujskih ulicah in trgih v sklopu 
Ptujske poletne noči. Stara preša na 
Mestnem Vrhu v juliju in avgustu ni 
odprta za individualne obiskovalce. 
Še vedno pa si jo je mogoče ogle-
dati in pokusiti najboljša vina Osre-
dnjih Slovenskih goric in lokalne 
dobrote tega okolja v okviru organi-
ziranih skupin. Potrebne so le pred-
hodne najave. V ptujskih galerijah in 
razstaviščih pa si je mogoče še do 
10. septembra ogledati razstave 21. 
festivala sodobne umetnosti Art 
Stays.

Slovenija ponuja številne kotičke 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Od kdaj v MO Ptuj praznujejo 5. avgust kot občinski praznik?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujsko jezero – zeleno srce Ptuja – je pravi raj za redke in zaščitene ptice, na njem uživajo tudi jadralci, ljubitelji 
surfanja, veslanja in supanja. 5. avgusta pa bodo na njem tekmovali udeleženci 30. Rancarije, ki obujajo tradicijo 
vožnje s starimi dravskimi čolni.

Nagradno turistično vprašanje

metrski poti ob jezeru. Na jezeru pa bodo uživali jadralci, surferji, suparji in 
ljubitelji veslanja. V zgodovinskih mestih Slovenije osvežitev ponujajo tudi 
mestni bazeni. 

V teh poletnih dneh pa z zanimivo in razgibano ponudbo obiskovalce na-
govarja tudi pet destinacij, ki so si za svoja trajnostna prizadevanja zaslužile 
platinasti znak Slovenia Green: Ljubljana, Laško, Bohinj, Brežice in Kranj. 
Obiščimo jih in se prepričajmo o ponudbi teh zelenih biserov.

Ptujski muzej letos praznuje 130-letnico delovanja. Slavnostna akademija 
bo 22. septembra. V jubilejnem letu pa so tudi sicer pripravili več odmevnih 
dogodkov. Na gradu je še vedno tudi na ogled razstava Veščine in skrivnos-
ti mojstrov in mojstric tkanja. Na vprašanje, kdaj se je muzej preselil v pro-
store obnovljenega dominikanskega samostana, v katerem je strokovno 
postavitev muzejskih zbirk opravil Viktor Skrabar, da leta 1928, bo nagrado 
za pravilen odgovor prejela Anica Petrovič (Tibolci, Gorišnica). Danes spra-
šujemo, od kdaj v MO Ptuj praznujejo 5. avgust kot občinski praznik. Nagra-
da za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore 
pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 4. avgusta. 

Še zadnji glasbeni vrhunci in praznik MO PtujŠe zadnji glasbeni vrhunci in praznik MO Ptuj
za osvežitve v teh vročih poletnih dneh. Pod naslovom Poletna svežina v 
starodavnih mestih je v Slovenski turistični organizaciji nastal bogat nabor 
te ponudbe. Vabijo osupljive piranske plaže, za tiste, ki pa imajo radi mirne 
in nedotaknjene plaže, pa priporočajo obisk Mesečevega zaliva ali zaliva 
Sv. Križa pod klifom naravnega rezervata Strunjan. Vabijo tudi plaže Por-
toroža, prav tako termalni vrelci le korak od mestnih središč, jezera in reke 
ter mestni bazeni. Ptujsko jezero, ki velja za zeleno srce Ptuja, je največja 
akumulacija v Sloveniji. Ljubitelji hoje in sprehodov bodo uživali na 13-kilo-

dražje z vlakom kot z letalom. 
Greenpeace je v analizi primerjal 
letalske in železniške vozovnice za 
112 različnih evropskih prog v deve-
tih različnih časovnih obdobjih. »V 
povprečju so leti cenejši od vlakov 
na 71 odstotkih analiziranih prog. 
Samo 23 evropskih prog je (skoraj) 
vedno cenejših z vlakom, le šest od 
teh opravljajo nizkocenovni letal-
ski prevozniki,« so strnili raziskavo.
Slovenija je sicer z vsemi sosednji-
mi državami povezana z železnico, 
vendar sta pogostost in hitrost 

mednarodnih vlakov zelo nizki, so 
izpostavili. Najdražja ugotovljena 
pot z vlakom je bila tista med Lju-
bljano in Amsterdamom, najcenej-
ša možnost za to pot pa direktni 
sobotni let Transavie. »Investicije 
v infrastrukturo javnih prevoznih 
sredstev so bistvene, hkrati pa je 
izjemno pomembno, da se vzpo-
redno preneha subvencionirati 
letalske prevoznike in letališča,« 
meni Lena Penšek iz slovenskega 
Greenpeacea.

Sta, Ur
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